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Kommunfullmäktige  

 2016-09-29 

 

 

 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Tid 2016-09-29, kl. 17:30 
 
Plats Hallunda Folkets hus, Bragesalen 
 

Incheckning för närvaro för förtroendevalda sker vid presidiet mellan kl. 17:00-17:30. 
 
 

Ärenden 

Justering 4 oktober 2016, kl. 17:00 
 
 
  

 Information från Botkyrkabyggen 

161 Godkännande av detaljplan för Solskensvägen (del av Tullinge 19-282) 

162 Godkännande av exploateringsavtal och tomträttsavtal för Solskensvägen 

163 Avtal och ansökan om fastighetsreglering med DeLaval angående förvärv av del 
av fastigheten Tumba 7-126 

164 Norsborgsdepån - Exploatering 9154 

165 Återrapportering och följduppdrag Brunna 

166 Avslut av projektering Tullinge idéhus 

167 Revidering av borgensförbindelse för Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB 

168 Svar på motion: Fler meningsfulla feriejobb (M) 

169 Svar på motion: Åtgärda mopedåkning och motorcykelåkning på gång- och cy-
kelvägar (SD) 
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170 Svar på motion: Skapa en mötesplats för unga i Riksten (TUP) 

171 Svar på motion: Nyrekrytering i Botkyrka (SD) 

172 Svar på motion: Busshållsplats vid Alby äng (M) 

173 Svar på motion: Inrätta en kommunal äldreombudsman (M) 

174 Svar på medborgarförslag: Ställ ut kvastar och hinkar vid Stendalsbadets bad-
bryggor 

175 Svar på medborgarförslag: Inför rätt att arbeta deltid när barnen är 1 till 12 år 

176 Svar på medborgarförslag: Asfaltering av nya elljusspåret vid Brantbrink 

177 Svar på medborgarförslag: Botkyrka kommun bör stärka sitt engagemang i kli-
matomställningen 

178 Anmälningsärenden 

179 Avsägelser och fyllnadsval 

180 Nya interpellationer 

181 Nya motioner 

182 Nya medborgarförslag 

183 Enkla frågor 

 Bilaga: Information om byte av SIM-kort 

   
 
 
Inger Ros  Sara Hultqvist 
Kommunfullmäktiges ordförande Sekreterare 
 08-530 613 84 
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§ 160 
Godkännande av detaljplan för Solskensvägen (del av  
Tullinge 19-282) (KS/2016:601)  
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige antar detaljplan för Solskensvägen (del av Tullinge 
19:282).  
 

Sammanfattning  
Detaljplanens syfte är att möjliggöra uppförande av ungdomsbostäder i ett 
parkområde vid Solskensvägen på del av fastigheten Tullinge 19:282. 
Kommunen har brist på ungdomsboenden och planområdet ligger strategiskt 
bra med närhet till Tullinge pendeltågsstation och Södertörns högskola.  
Föreslagen bebyggelse ska medverka till att skapa en varierad stadsdel i 
samklang med den omgivande naturen.  

Detaljplanen har varit på granskning under tiden 18 april 2016 till 9 maj 
2016. Totalt kom nio synpunkter in. Av dessa hade åtta inget att erinra. 
Synpunkter som kommit in har inte medfört några ändringar av plan-
förslaget. Lantmäteriet har lämnat synpunkter som medfört förtydliganden 
på plankartan samt tillhörande grundkarta och i genomförandebeskrivning-
en. Efter granskning har ett tillägg till gällande fasadmaterial skett. Detalj-
planen medger nu även att fasaden får putsas. Antalet lägenheter har inför 
byggstart justerats till cirka 150 lägenheter.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-08-23, § 241.  

Yrkanden  
Stefan Dayne (KD) och Östen Granberg (SD) yrkar bifall till ordförandeför-
slaget.  
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 2016-09-05 Dnr  KS/2016:601 
 

Särskilt yttrande  
Stefan Dayne (KD) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
 
Protokollsanteckning 
Robert Aslan (S) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat bi-
fall till ordförandeförslaget.  
_____  
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

  
 



                                                                                                                                                                                   
  

 

 

Särskilt yttrande          Kommunstyrelsen        

 
 
Ärende 160: Godkännande av detaljplan för Solskensvägen (del av Tullinge 

19-282) (KS/2016:601) 

Att ha någonstans att bo är ett grundläggande behov hos människan. Stat och kommun måste 
därför trygga bostadsförsörjningen åt alla, i olika åldrar, med olika sociala och ekonomiska 
förutsättningar. 
 

Då bostadsbristen är akut är det mycket viktigt att kommunen planerar för bostadsbyggande av 
blandad karaktär. Det är mycket viktigt att Botkyrka arbetar aktivt med långsiktig planering när 
det gäller byggande och satsar på lägenheter som också ungdomar kan ha råd med. Vi anser att 
förslaget är bra och behövligt och i ett område som också ligger lägligt till gällande 
kommunikationer.  

 
 
 
 
 
Tumba 2016-09-05 
 
 
Stefan Dayne (kd) 
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§ 241 
Godkännande av detaljplan för Solskensvägen (del av Tull-
inge 19-282) (sbf/2013:513) 

 
 

Beslut  
Samhällsbyggnadsnämnden godkänner detaljplan för Solskensvägen (del av 
Tullinge 19:282), Tullinge, Botkyrka kommun och överlämnar detaljplanen 
till kommunfullmäktige för antagande.  
 
Sammanfattning  
Detaljplanens syfte är att möjliggöra uppförande av ungdomsbostäder i ett 
parkområde vid Solskensvägen på del av fastigheten Tullinge 19:282. Kom-
munen har brist på ungdomsboenden och planområdet ligger strategiskt bra 
med närhet till Tullinge pendeltågsstation och Södertörns högskola. Föresla-
gen bebyggelse ska medverka till att skapa en varierad stadsdel i samklang 
med den omgivande naturen.  
 
Detaljplanen har varit på granskning under tiden 18 april 2016 till 9 maj 
2016. Totalt kom nio synpunkter in. Av dessa hade åtta inget att erinra. Syn-
punkter som kommit in har inte medfört några ändringar av planförslaget. 
Lantmäteriet har lämnat synpunkter som medfört förtydliganden på plankar-
tan samt tillhörande grundkarta och i genomförandebeskrivningen. Efter 
granskning har ett tillägg till gällande fasadmaterial skett. Detaljplanen med-
ger nu även att fasaden får putsas. Antalet lägenheter har inför byggstart ju-
sterats till cirka 150 lägenheter.  
 
Ekonomi  
Mellan Wästbygg Projektutveckling Stockholm AB och förvaltningen har ett 
plankostnadsavtal tecknats 2015-02-24, som täcker kostnaderna för framta-
gande av en ny detaljplan.  
 
De kostnader som denna detaljplan ger upphov till begränsas till kostnader för 
utbyggnad av gångbana i Solskensvägen och en enkel grusad gångstig genom 
naturområdet. Kommunen erhåller intäkter genom markupplåtelse som täcker 
kostnaderna. 
 
Gatukostnad 
Gatan är utbyggd. 
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Gatukostnader ingår i priset för markupplåtelsen. 
 
Va-kostnad 
Va-ledningarna är utbyggda.  
Anläggningsavgift kommer att debiteras vid debiteringstillfället efter gällande 
va-taxa. 
 
Ärendet  
Kommunstyrelsen beviljade (2012-09-03 §156) positivt planbesked för del av  
Tullinge 19:282 för att pröva planläggning för bostäder. Samtidigt gav kom-
munstyrelsen samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en detaljplan. 
Detta med anledning av att det råder brist på studentbostäder i Botkyrka 
kommun och att området är lämpligt för exploatering. 
 
Kommunen äger den aktuella marken och förvaltningen har under hösten 
2014 genomfört en markanvisningstävling i syfte att finna en lämplig part för  
genomförandet. Tävlingen vanns av Wästbygg Projektutveckling Stockholm  
AB.  
 
Kommunstyrelsen godkände 2015-03-02 § 58 genomförd markanvisnings-
tävling och gav samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram förslag till 
detaljplanen enligt det vinnande förslaget, Wästbygg Projektutveckling 
Stockholm AB.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden uppdrog (2015-04-14 §109) åt samhällsbygg-
nadsförvaltningen att upprätta förslag till detaljplan för Solskensvägen (del av 
Tullinge 19:282), 40-38.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-06-21, utgör 
underlag för beslutet.  
 
Yrkande 
Per Börjel (TUP) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
________ 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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Samhällsbyggnadsförvaltningen  
Planenheten 
 
 
Referens 

 
Mottagare 

Zillah Bood 
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 

Godkännande av detaljplan för Solskensvägen (del av 
Tullinge 19:282), Tullinge, Botkyrka kommun 
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden godkänner detaljplan för Solskensvägen (del av 
Tullinge 19:282), Tullinge, Botkyrka kommun och överlämnar detaljplanen till 
kommunstyrelsen för antagande. 
 
Sammanfattning 
Detaljplanens syfte är att möjliggöra uppförande av ungdomsbostäder i ett 
parkområde vid Solskensvägen på del av fastigheten Tullinge 19:282. 
Kommunen har brist på ungdomsboenden och planområdet ligger strategiskt 
bra med närhet till Tullinge pendeltågsstation och Södertörns högskola. 
Föreslagen bebyggelse ska medverka till att skapa en varierad stadsdel i 
samklang med den omgivande naturen. 
 
Detaljplanen har varit på granskning under tiden 18 april 2016 till 9 maj 2016. 
Totalt kom nio synpunkter in. Av dessa hade åtta inget att erinra. Synpunkter 
som kommit in har inte medfört några ändringar av planförslaget. Lantmäteriet 
har lämnat synpunkter som medfört förtydliganden på plankartan samt 
tillhörande grundkarta och i genomförandebeskrivningen.  
 
Ärendet 
Planområdet är beläget intill Solskensvägen i Tulingeberg. För området gäller 
Förslag till ändring av stadsplan för Kv Castor m fl, Centrala Tullinge, Bot-
kyrka kommun, 47-12 som fastställdes 1982-04-02. Detaljplanen anger plan-
området som parkmark. Genomförandetiden för detaljplanen har gått ut. 
 
Kommunstyrelsen beviljade (2012-09-03 §156) positivt planbesked för del av 
Tullinge 19:282 för att pröva planläggning för bostäder. Samtidigt gav 
Kommunstyrelsen samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en 
detaljplan. Detta med anledning att det råder brist på studentbostäder i 
Botkyrka kommun och att området är lämpligt för exploatering. 

mailto:zillah.bood@botkyrka.se
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Kommunen äger den aktuella marken och förvaltningen har under hösten 2014 
genomfört en markanvisningstävling i syfte att finna en lämplig part för 
genomförandet. Tävlingen vanns av Wästbygg Projektutveckling Stockholm 
AB. Kommunstyrelsen godkände 2015-03-02 § 58 genomförd 
markanvisningstävling och gav samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta 
fram förslag till detaljplanen enligt det vinnande förslaget, Wästbygg 
Projektutveckling Stockholm AB. Samhällsbyggnadsnämnden uppdrar 
(2015-04-14 §109) åt samhällsbyggnadsförvaltningen att upprätta förslag till 
detaljplan för Solskensvägen (del av Tullinge 19:282), 40-38. 
 
Ekonomi 
Mellan Wästbygg Projektutveckling Stockholm AB och förvaltningen har ett 
plankostnadsavtal tecknats 2015-02-24, som täcker kostnaderna för framta-
gande av en ny detaljplan. 
 
De kostnader som denna detaljplan ger upphov till begränsas till kostnader 
för utbyggnad av gångbana i Solskensvägen och en enkel grusad gångstig ge-
nom naturområdet. Kommunen erhåller intäkter genom markförsäljning som 
täcker kostnaderna. 
 
Gatukostnad 
Gatan är utbyggd. 
Gatukostnader ingår i priset för markförsäljningen. 
 
VA-kostnad 
Va-ledningarna är utbyggda. 
Anläggningsavgift kommer att debiteras vid debiteringstillfället efter 
gällande va-taxa. 
 
Preliminär tidplan 
Godkännande SBN  juni 2016 
Antagande KF  september 2016 
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Ett hållbart Botkyrka 
Botkyrka kommun har formulerat sex utmaningar som tillsammans 
representerar ett platsspecifikt förhållningssätt till hållbar utveckling i 
kommunen; 
 

1. Botkyrkaborna har arbete 
2. Botkyrkaborna känner sig hemma 
3. Botkyrka har de bästa skolorna 
4. Botkyrka bidrar inte till klimatförändringarna 
5. Botkyrkaborna är friska och mår bra 
6. Botkyrkaborna har förtroende för varandra och för demokratin 

 
I varje projekt ska vi sträva efter att uppnå dessa utmaningar. I detta projekt 
har vi främst stor möjlighet att påverka hemkänslan och att nya 
bostäder kan uppföras utifrån en klimatsmart aspekt samt att det är ett bra 
läge för ungdomsbostäder med tanke på närheten till Flemingsberg. 
 

 
 
 
 
SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN 
 
Magnus Andersson   Zillah Bood  
Samhällsbyggnadschef   Planarkitekt 
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Bilagor 
• Plankarta med bestämmelser 
• Plan- och genomförandebeskrivning 
• Granskningsutlåtande 
 
Utredningar 
Nedanstående utredningar har genomförts. De kan beställas genom mail till 
plan@botkyrka.se. 

• Trafikbullerutredning (Åkerlöf Hallin Akustikkonsult AB, 2015-11-06) 
• Naturinventering och översiktlig spridningsanalys (Ekologygruppen, 

2015-08-28) 
• Utredning av dagvattenhantering inom blivande fastighet vid 
• Solskensvägen, Tullingeberg I Botkyrka kommun (Novamark AB, 

2015-11-05) 
• Solstudie (Arkitema Architects AB, 2015-09-28) 

 
 

Expedieras till 
Planadministratör 
Besvärsberättigade 
kommunfullmäktige via kommunstyrelsen 
 
Kommunfullmäktiges beslut expedieras till: 
Planadministratör på samhällsbyggnadsförvaltningen 
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Sigvard Andersson, projektledare Mark-och exploateringsenheten 
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Zillah Bood, planarkitekt  Planenheten 
Sofia Didrik, landskapsarkitekt  Gata- och parkenheten 
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Anders Forsberg, miljöutredare  Miljöenheten 
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INLEDNING 
Planförslaget är upprättat enligt Plan- och bygglagen 2010:900.  
 

Handlingar 

Planhandlingar 

 Plankarta med grundkarta och bestämmelser 
 Denna plan- och genomförandebeskrivning 
 
Övriga handlingar som tagits fram under planarbetet 

 Granskningsutlåtande 
 Samrådsredogörelse 
 Fastighetsförteckning  
 Situationsplan, perspektivbilder, ritningar  
 Solstudie (Arkitema Architects AB, 2015) 
 Dagvattenutredning (Novamark AB, 2015) 
 Naturinventering och översiktlig spridningsanalys (Ekologigruppen, 

2015) 
 Trafikbullerutredning (Åkerlöf Hallin Akustikkonsult AB, 2015) 

 
Planens syfte och huvuddrag 

Syftet med planen är att möjliggöra uppförande av ungdomsbostäder i ett 
parkområde vid Solskensvägen i Tullingeberg. Kommunen har brist på 
boende för unga och området ligger geografiskt bra med närhet till Tullinge 
pendeltågsstation och Södertörns högskola. Föreslagen bebyggelse ska 
medverka till att skapa en varierad stadsdel i samklang med omgivande natur.  
 
Planen möjliggör sammanlagt cirka 150 bostäder i två flerbostadshus med 
parkering i suterrängvåning. De två bostadshusen uppförs med uppbrutna 
volymer som är förskjutna i förhållande till varandra. Husen utförs med 
loftgångar som vänder sig mot den gemensamma innergården. Fasaderna ska 
i huvudsak utföras med två material, en mörk fibercementskiva alternativt 
mörk puts samt partier och fasadelement i ljust trä. De sidor som vänder sig 
mot skogen ska vara mörka med inslag av ljusa träpartier i mindre 
omfattning. Fasader och loftgångar som vänder sig mot den gemensamma 
gården ska utföras i ljust trä. Bärande ide för den fysiska miljön är att skapa 
ett aktivt, samlande gårdsrum. Målsättningen är att minimera intrånget i 
naturen och att den även fortsättningsvis ska vara tillgänglig för allmänheten. 
Två utpekade äldre tallar skyddas i detaljplanen. 
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Plandata 

Läge, areal och markförhållanden 

Planområdet är beläget i Tullingeberg. Området avgränsas av Solskensvägen 
i öster, i norr och söder av flerbostadshus samt i väster av ett grönområde.  

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bilden visar planområdets avgränsning  
 
Planområdet är cirka 1,54 hektar stort och omfattar del av fastigheten 
Tullinge 19:282 samt delar av Karlavagnen 1, Capella 1 samt del av Tullinge 
19:287. Fastigheten Capella 1 äga av HSB brf Flädern. Övriga fastigheter ägs 
av Botkyrka kommun.  
 
 
TIDIGARE STÄLLNINGSTAGANDEN 

Översiktliga planer 

I Översiktplanen för Botkyrka kommun anges Tullinge som en attraktiv plats 
att bo och bygga på. Aktuellt område är utpekat för medeltät stadsbyggd med 
möjlighet till förtätning och kompletteringsbebyggelse, framförallt i 
kollektivtrafiknära lägen. Planförslaget överensstämmer med riktlinjerna i 
översiktsplanen. 
 
Gällande detaljplan 

För området gäller detaljplan Pl 47-12, Kv Castor mfl i centrala Tullinge, 
Botkyrka kommun, fastställd 1982-04-02.  Den del som berör aktuellt område 
är planlagt som parkmark. Genomförandetiden har gått ut. För området gäller 
även Tillägg till detaljplaner där Tullinge vägförening varit huvudman för 
allmänna platser, laga kraft 2002-13-19. Botkyrka kommun har tagit över 
huvudmannaskapet för allmänna platser där Tullinge vägförening tidigare har 
varit huvudman.  
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Aktuell del av gällande detaljplan Pl 47-12.  
 

Riksintressen 

Inga riksintressen förekommer i eller i anslutning till området. 
 

Markanvisning 

Den 2 mars 2015 beslutade kommunstyrelsen att godkänna genomförd 
markanvisningstävling och gav samtidigt samhällsbyggnadsnämnden i 
uppdrag att ta fram förslag till detaljplan. Vinnare av tävlingen var Wästbygg 
Projektutveckling Stockholm AB. Markanvisningen baseras på ett förslag 
som utgår från en förtätning som bevarar naturvärden och knyter an till de 
varierande byggnadstypologier som finns i området. Den övergripande idén 
är ett aktivt, samlande gårdsrum som ramas in av två långsmala huskroppar i 
vardera fem våningar. Totalt omfattar tävlingsförslaget cirka 140 
ungdomsbostäder från ettor på 23 kvm till tre rum och kök på 47 kvm.  
 

MILJÖBEDÖMNING 

Behovsbedömning 

Bedömningen är att detaljplanens genomförande sammantaget inte kan antas 
medföra sådan betydande miljöpåverkan som åsyftas i plan- och bygglagen 
samt miljöbalken att en miljöbedömning behöver göras. 
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Sammanfattning 

Planområdet utgörs av skogsbevuxen naturmark i kuperad terräng. Enligt den 
naturinventering som gjorts i området (Ekologigruppen, 2015) har större 
delen av planområdet lågt naturvärde. Ett stråk i planområdets norra del 
innehåller höga naturvärden. Bebyggelsen kommer huvudsakligen att 
uppföras i området med låga naturvärden men även en mindre del av området 
med höga naturvärden kommer att bebyggas. Anpassning av bebyggelsens 
utbredning har gjorts så att de två gamla grova tallarna som pekas ut i 
naturinventeringen kommer att stå kvar efter exploateringen. I 
naturinventeringen görs bedömningen att detaljplanen inte kommer att 
påverka spridningssambanden mellan Hanvedskilen och Bornsjökilen.  
Vid byggnation bör man se till att så långt som möjligt undvika att avverka 
äldre tall och lövträd. Även döda liggande träd och hålträd bör i första hand 
sparas och i andra flyttas till omgivande naturmark. Om detta görs bedöms 
exploateringens påverkan på naturvärdena bli måttlig. 

 
Ett flertal upptrampade stigar vittnar om att planområdet används för  
skogspromenader. På grund av att området är kuperat, delvis blockrikt och 
snårigt är det mycket svårt att ta sig fram genom skogsområdet som sträcker  
sig ytterligare 100-150 m mot sydväst från planområdet. Om planområdet 
bebyggs kommer sannolikt tillgängligheten till naturområdet att öka, 
samtidigt som vissa naturvärden kommer att försvinna. Om dagvattnet från 
planområdet fördröjs och renas i enlighet med dagvattenutredningens 
(Novamark, 2015) förslag och kommunens dagvattenstrategi uppfylls 
bedöms planområdets påverkan på Tullingesjöns vattenkvalitet bli marginell. 

 
Beslut om planuppdrag för denna detaljplan togs före 2 januari 2015. Därför 
tillämpas de äldre bullerreglerna i denna plan. Enligt den bullerutredning 
(ÅHA Akustik AB, 2015) som gjorts för planområdet kan riktvärdena 55 dB 
(A) ekvivalent ljudnivå klaras vid samtliga boningsrum och 70 dB (A) klaras 
vid gemensamma uteplatser. 
 

FÖRUTSÄTTNINGAR 

Natur 

Mark och vegetation 

Planområdet är idag obebyggt och består av natur- och skogsmark i kuperad 
terräng. Marken sluttar mot sydost och är på vissa ställen både brant och 
blockrik. Plushöjderna varierar från +79 till +68 (RH2000). I de högre 
belägna delarna och i de branta partierna går berg i dagen. Området 
domineras av medelåldersblandskog med inslag av enstaka äldre tallar och 
asp.  
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Vy mot kuperad terräng i norr. 
 
Landskapsbild 

Området är typiskt för spricklandskapet på Södertörn med hällmarkstallskog 
på höjderna och löv/blandskog i sluttningarna. Planområdet utgör en utlöpare 
av ett större barrskogsområde som ligger i anslutning till Hanvedenkilen. I ett 
större sammanhang är planområdet en del av ett landskapsavsnitt som 
omfattas av ett antal skogsklädda områden som tillsammans bidrar till 
kopplingen mellan Hanvedenkilen och Bornsjökilen. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Området (markerat med röd ring) i förhållande till den regionala grönstrukturen. 
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Naturvärden 

I samband med planläggning har en naturinventering och översiktlig 
spridningsanalys tagits fram. Planområdet bedöms till större del vara av 
lokalt värde. Skogsbeståndet är medelålders med enstaka äldre tall och asp, 
främst i den norra delen. Den västra delen domineras av hällmark. Ett stråk i 
planområdets norra del (delområde 3) klassas som ett område med högre 
naturvärden. Inom området finns naturvärden i form av död ved, hålträd och 
stenblock. Två äldre (150-200 år) tallar pekas ut som bevarandevärda. På en 
av dem växer den rödlistade arten tallticka. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Resultat av naturvärdesbedömningen och markering av position för värdefulla träd. 
 
Rekreation och friluftsliv 

Boende i området har idag relativt god tillgång till grönområden. Det aktuella 
området ligger med närhet till ett större strövområde som sträcker sig från 
Tullingesjön i väster till Huddinge i öster. Cirka 2 km sydväst om 
planområdet ligger Hanvedenkilen. Närmsta park är Solskensparken cirka 
250 meter söder om planområdet. Där finns lekplats, fotbollsplan och 
grönytor. Inom området finns ett flertal upptrampade stigar som tyder på att 
området används för skogspromenader. 
 



BOTKYRKA KOMMUN Antagandehandling 11 [25] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 2016-06-21 
Planenheten  
 

 

40-38 

Geotekniska förhållanden 

Markförhållanden 

Enligt SGU:s jordartkarta består marken i de norra partierna mestadels av 
berg som övergår till sandig morän i söder. Områden med morän är lämpliga 
för all slags bebyggelse och sandig morän infiltrerar vatten väl. Uppgifter om 
grundvattennivå saknas. Beroende på vilka fraktioner som moränen består av 
kan grundvattnets hastighet variera stort. Överlag kan svallande moräner föra 
med sig relativt stora mängder grundvatten. I samband med projektering 
kommer en geoteknisk utredning att utföras.  
 
         
                                                                                  

                                                                                                                     
 

 
 

 
 
  

 

 

 

 

 

Utdrag ur SGU:s jordartskarta. Utredningsområdet är markerat med streckad svart linje. 
 

Radon 

Planområdet är klassat som normalriskområde för radon.  
 

Hydrologiska förhållanden 

Dagvatten 

Enligt kommunens dagvattenstrategi ska dagvatten i första hand omhändertas 
inom fastigheten (LOD). Det vill säga den naturliga avrinningen ska 
bibehållas genom utjämning och fördröjning av den ökade avrinningen samt 
minimering av föroreningar vid källan. Planområdet skiftar mellan berg i 
dagen och morän. Vilket medför att infiltrationskapaciteten kommer att vara 
begränsad inom vissa delar av området. LOD kan därför vara svårt att 
anordna. Idag finns ett mindre dike i mitten på området som löper i väst - 
östlig riktning till två kulpolbrunnar som är anslutna till befintlig kommunal 
dagvattenledning i Solskensvägen. Slutrecipient för den kommunala 
dagvattenledningen är Tullingesjön, som ligger cirka 1,5 km västerut. 
 

Jordarter 
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Vattenförekomsten Tullingesjön är klassad till god ekologisk status men 
uppnår inte god kemisk status på grund av förhöjda halter av TBT. 
Miljökvalitetsnormen är att Tullingesjön ska uppnå god ekologisk och 
kemisk status år 2015 enligt VISS. TBT är undantaget och ska uppnå god 
kemisk status 2027. 

 
Befintlig bebyggelse 

Planområdet omges av bostadsbebyggelse samt grönstruktur. I norr gränsar 
området till fyravånings lamellhus från 1960-talet. I söder finns punkthus i 
sju till åtta våningar från 1980-talet. På motsatt sida om Solskensvägen från 
planområdet, ligger en förskola i en våning från 1940-talet med en 
tillbyggnad från 1995.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lamellhus norr om planområdet             Förskola samt punkthus söder om

 planområdet 
 

Offentlig och kommersiell service 

Det finns flera skolor och förskolor i närområdet. Närmsta förskola, 
Karlavagnen är belägen på andra sidan om Solskensvägen, öster om 
planområdet. Närmsta grundskola, Tullingebergsskolan är belägen cirka 300 
meter från planområdet och Tullinge gymnasium cirka 700 meter från 
området. I Flemingsberg finns Södertörns högskola.  

  
I Tullinge centrum, cirka 1 km från planområdet finns både kommunal och 
kommersiell service. Vid torget ligger bland annat bibliotek, 
medborgarkontor, hälsovård, matbutiker samt restauranger. 
 
Gator och trafik 

Gatunät 

Planområdet ligger intill Solskensvägen som söderut leder vidare till Södra 
Parkhemsvägen och Huddingevägen. I norr ansluter vägen till 
Tullingebergsvägen och Nibblevägen. En mindre sträcka av Solskensvägen 
ingår i planområdet. Solskensvägen har idag cirka 1800 fordon per dygn. 
Skyltad hastighet är 30 km/timmen.  
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Gång- och cykeltrafik 

Gång- och cykelvägar är utbyggt i området. Sydost om området, längs 
Solskensvägen finns ett huvudcykelstråk som ansluter till det regionala 
cykelstråket längs med Södra Parkhemsvägen och vidare längs med 
Huddingevägen och Tullinge centrum. Gång- och cykelstråk finns även 
väster om planområdet med anslutning till Nyängsvägen. Planområdet ligger 
på gångavstånd till Tullinge centrum och pendeltågsstationen samt inom 
cykelavstånd (3 km) till Södertörns högskola i Flemingsberg.  

 
Kollektivtrafik 

Området har goda kollektivtrafikförbindelser. Närmsta busshållplats ligger på 
Solskensvägen, cirka 100 meter från planområdet med bussförbindelse till 
Tullinge station samt Flemingsbergs station. Bussar som trafikerar vägen är 
busslinje 713, 723 som under rusningstrafik avgår var 15:e minut, övriga 
tider ca en gång i halvtimmen. Till Tullinge pendeltågsstation är det cirka 650 
meter.   

 
Tillgänglighet 

Området är kuperat med nivåskillnader på upp till 11 meter.  
 
Störningar  

Buller 

En trafikbullerutredning har tagits fram för området. Området utsätts för 
måttliga ljudnivåer från trafiken på Solskensvägen. Enligt riktvärde för buller 
ska normalt sett inte ljudnivåer över 55 dB(A) ekvivalent ljudnivå vid fasad 
och uteplats överskridas samt 70 dB(A) vid uteplats. I centrala lägen och i 
lägen med bra kollektivtrafik kan vissa avsteg från dessa värden göras. Men 
ekvivalent ljudnivå ska vara högst 55 dB(A) utanför minst hälften av 
boningsrummen i varje lägenhet. 
 
Teknisk försörjning 

Vatten och avlopp 

Vatten och avlopp finns utbyggt i området med anslutningspunkt vid 
Solskensvägen.  

 
Energi 

Området kan anslutas till Södertörns fjärrvärmeledningar.  
 

El, Tele 

Möjlighet till anslutning till elnät finns vid planområdet. Vattenfall har 
markförlagda kablar längs Solskensvägen. TeliaSonera Skanova Access AB 
har markförlagd teleanläggning längs med Solskensvägen.  
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Avfallshantering 

Kommunens avfallsplan och renhållningsordning ska följas. 
Återvinningsstation finns vid Solskensvägen, cirka 100 meter från 
planområdet och vid Tullingebergsvägen cirka 160 meter från området. 
Närmsta SRV Återvinningscentral finns vid Skyttbrinksvägen i Skyttbrink. 

 

FÖRÄNDRINGAR OCH KONSEKVENSER 

Planförslag 

Förslaget bygger på en förtätning av Tullinge som bevarar naturvärden och 
knyter an till de varierande byggnadstypologier som finns i området. 
Byggnadernas placering och konceptet utgår ifrån att det gröna letar sig in 
mellan husen. Den bärande idén för den fysiska miljön är att skapa ett aktivt, 
samlande, gårdsrum som omsluts av två långsmala byggnadskroppar i 
vardera 4 – 5 våningar samt parkering i suterräng. Det aktiva gårdsrummet 
har en tydlig riktning som bidrar till att förstärka den fysiska kopplingen till 
den omgivande skogen. Gårdsrummet inramas av skogen i ena änden och 
Solskensvägen i andra. 
 
Bostäder 

Detaljplanen medger två flerbostadshus i 4-5 våningar med parkering under 
hus i suterräng. De två byggnaderna föreslås delas upp med öppningar och 
förskjutningar i fasaden för att skapa ett dynamiskt uttryck. Loftgångarna är 2 
meter breda, bredare än normalt vilket möjliggör plats för möblering. De 
norra och södra längorna binds ihop med en gångbro på femte plan. 
Huvudentrén med hiss och trapphus är placerade centralt i byggnaden. 
Trapphus finns även vid kortsidan mot Solskensvägen. 
 
Högsta tillåtna byggnadshöjd för den norra byggnaden är + 90,0 m samt för 
den södra byggnaden + 87,0 m över nollplanet. Högsta byggnadshöjd och 
nockhöjd sammanfaller och taket föreslås vara pulpettak. Fläktrum placeras 
på taken på fyra platser med ett aggregat för varje byggnad. 
 
För den norra byggnaden är föreslagen BTA ovan mark cirka 3500 kvm och 
för den södra till cirka 3700 kvm. Total föreslagen BTA är cirka 7200 kvm. 
Parkering under hus och trapphus mot Solskensvägen ingår inte i BTA. BYA 
ovan mark för projektet är ca 780 kvm för norra längan och ca 875 kvm för 
södra längan. 
 
Totalt rymmer byggnaderna 150 lägenheter i olika storlekar från 1 rum och 
kokvrå på 25 kvm till 3 rum och kök på 45 kvm. Lägenheterna är planerade 
utifrån moduler, vilket gör det enkelt att vid behov ändra 
lägenhetsfördelningen relativt nära byggstart. 
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Vy från Solskensvägen (Arkitema Architects AB) 

 
Gestaltning 

Gestaltningen föreslås förmedla en tydlig identitet utan att konkurrera med 
omgivande natur. Utformningen på bebyggelsen med smala byggnader bidrar 
till att bryta ner skalan på bebyggelsen i området och skapa variation i 
omgivande bebyggelsestruktur. Loftgångarna bryter ner skalan på fasaderna 
som vänder sig mot den gemensamma gården och ger ett lättare intryck. 
Franska balkonger skapar variation i utformningen och öppnar upp fasaderna, 
den norra byggnaden mot skogen i norr och den södra mot befintlig 
bebyggelse i söder. 
 
Fasaderna utgörs i huvudsak av två material, en mörk fibercementskiva 
alternativt mörk puts samt partier och fasadelement i ljust trä. De sidor som 
vänder sig mot skogen är mörka med inslag av ljusa träpartier i mindre 
omfattning. Fasader och loftgångar som vänder sig mot den gemensamma 
gården uppförs i ljust trä. 
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Fasader utförs i huvudsak av två material, en mörk fibercementskiva och ljust trä. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Sektion närmast naturområde sett från väster. (Arkitema Architects AB) 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
Sektion sett från Solskensvägen. (Arkitema Architects AB) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

Sektionen visar fasad för den norra byggnaden sett från innergård. (Arkitema Architects AB) 
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Ljusförhållanden 

En solstudie har tagits fram för förslaget. Den nya bebyggelsen får goda 
ljusförhållanden och husen skuggar varandra i mycket liten grad med 
undantag för på vinterhalvåret då större delen av området ligger i skugga. 
Den befintliga omkringliggande bebyggelsen påverkas inte av de nya husen 
då de ligger långt ifrån varandra.   
 

Landskapsbild/stadsbild 

Den nya bebyggelsen kommer att förändra stads- och landskapsbilden lokalt. 
Gaturummet mot Solskensvägen kommer att stärkas och befintlig bebyggelse 
norr och söder om området länkas ihop visuellt. Höjdmässigt är de nya 
byggnaderna lägre än befintliga. Landskapsrummet kommer att avgränsas av 
vegetationen även om höjden på byggnaderna blir högre än omgivande tallar. 
Byggnadernas orientering och kopplingen till Solskensvägen bidrar till fria 
siktlinjer mellan väg och skogsområde. 

 
Natur 

Naturvärden 

Den planerade bebyggelsen avses att uppföras på mark som idag inte är 
bebyggd. Genom att placera smala byggnader som anpassas till terrängen och 
naturen minimeras fotavtrycket och befintlig natur bevaras i så stor 
utsträckning som möjligt. Enligt den naturinventering och spridningsanalys 
som tagits fram för området påverkas delområde 2 kraftigast. Området består 
av barrblandskog och är litet med relativt låga värden. Ett mindre område i 
norra delen av bebyggelseområdet (delområde 3) har ett högre värde med 
förekomst av naturvärdesintressanta strukturer som död ved, hålträd, 
mossbelupna block och grova tallar. En del av dessa kommer att försvinna 
vid planens genomförande. Avsikten är att spara så mycket som möjligt av 
den befintliga växtligheten. Under byggnationen ska äldre tallar och lövträd 
samt naturvärdesintressanta strukturer som mossbelupna block och grov död 
ved i största möjliga mån bevaras. Förslaget har anpassats så att de två 
utpekade äldre tallarna bevaras. En av dessa utgör livsmiljö för den rödlistade 
arten tallticka. En bestämmelse för att skydda träden finns i planen. 
 

Förslaget bedöms inte påverka det lokala sambandet negativt då placering av 
byggnaderna och gestaltningen följer grönstråkets riktning och inte skapar en 
barriär mot Solskensvägen. Området bedöms inte heller vara av stor vikt för 
spridningen mellan Hanvedenkilen och Bornsjökilen.  
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Rekreation och friluftsliv 

Planområdet ligger med närhet till ett större stövområde som sträcker sig i 
väster från Tullinge sjön mot Huddinge i öster. Genom området leder idag ett 
flertal upptrampade stigar. Den del av planområdet som bebyggs är på vissa 
ställen brant, blockrik och snårig och det är svårt att ta sig fram genom 
skogsområdet. Planförslaget är utformat så att byggnaderna inte ska skapa en 
barriär mot Solskensvägen utan följa grönstrukturens riktning. En grusad 
gångväg kommer att anläggas genom skogen och tillgängligheten till 
naturområdet förväntas öka i och med utbyggnaden.  
 
Inom kvartersmark föreslås ett utegym samt andra gemensamma ytor. 

 
Geotekniska förhållanden 

Mark och grundvattenförhållanden 

I samband med projekteringen kommer en geoteknisk undersökning utföras 
för att klarlägga förutsättningarna för grundläggningsmetod för byggnaderna 
samt ledningsdragningar.  
 
Radon 

Risk för förhöjda värden och eventuella åtgärder som detta medför ska 
undersökas och säkerställas innan nya byggnader uppförs.  

 
Hydrologiska förhållanden 

Dagvatten 

En dagvattenutredning har tagits fram för området. Infiltrationskapaciteten 
kommer att vara begränsad inom vissa delar av bebyggelseområdet där berg 
förekommer. Lokalt omhändertagande av dagvatten eftersträvas. Infiltration 
används där så är möjligt med tanke på markbeskaffenhet och 
höjdförhållanden. Lämpliga infiltrationsytor som exempelvis gräsmattor 
används för att ta hand om dagvattnet. Vatten leds från stuprör via skåldiken 
eller ränndalar till infiltrationsytor eller dagvattenkassetter. Mängden 
hårdgjorda ytor minimeras. Hårdgjorda ytor som tex parkering görs 
genomsläppliga i så stor utsträckning som möjligt. Exempel på 
genomsläppligt material är armerat gräs/grus. Infiltrerande växtbäddar 
används som fördröjningsmagasin. Den hårdgjorda ytan anläggs med lutning 
mot växtbädden som förses med en brunn kopplad till konventionellt 
ledningssystem.  
 
 
 
 
 
 



BOTKYRKA KOMMUN Antagandehandling 19 [25] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 2016-06-21 
Planenheten  
 

 

40-38 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Förslag på dagvattenhantering inom bebyggt område. (Arkitema Architects AB) 

  
Tak- och dagvatten som inte kan infiltreras distribueras till magasinet för 
vidare avledning till kommunalt dagvattennät. Ett fördröjningsmagasin med 
efterpolering i filter placeras i parkeringsytan på den sydöstradelen av 
området. Magasinvolymen som ska fördröjas uppskattas till 30 kubikmeter 
och utflödet ska inte överstiga cirka 23 l/s. 

 
Slutrecipient för kommunens dagvattennät är Tullingesjön för vilken 
fastställda miljökvalitetsnormer ska följas. Dagvatten från planområdet ska 
fördröjas och renas inom fastigheten före anslutning till kommunala 
dagvattennätet. Planförslaget bedöms inte påverka möjligheten att uppnå 
miljökvalitetsnormen för vatten.  

 
Gator och trafik 

Gatustruktur, gång- cykeltrafik 

Den del av Solskensvägen som idag är planlagd som bussgata föreslås ändras 
till lokalgata så att biltrafik tillåts på vägen. På den västra sidan av 
Solskensvägen i anslutning till planområdet föreslås en två meter bred 
gångbana anläggas. Gångbanan forsätter fram till korsningen   
Solskensvägen/Tullingebergsvägen i norr och till vändplanen i söder. 
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Gatusektion Solskensvägen. (Arkitema Architects AB) 

 
 
Tillfart till planområdet sker från Solskensvägen.  
 
En grusad gångstig anläggs genom skogen från den gemensamma gården i 
det nya bostadskvarteret fram till befintlig gång-och cykelväg. Där det inte 
går att grusa vägen kommer spång användas. Gångstigen redovisas med 
illustrationslinje på plankartan. 
 
Parkering 

Området ligger i ett gynnsamt läge med närhet till kollektivtrafik och det är 
nära att gå och cykla. Tullinge station ligger inom cirka 650 meter och 
närmsta busshållplats inom 100 meter. Närheten och möjligheterna att gå och 
cykla gör det möjligt att tillämpa ett parkeringstal på 0,4 platser per lägenhet. 
Besöksparkering är inräknat. För att minska det visuella inslaget anpassas 
parkeringen till platsen, 39 parkeringsplatser föreslås under husen i 
souterräng och 10 platser placeras söder om husen, för att minska påverkan 
på naturen och upplevelsen av det gemensamma rummet. Placeringen är på 
den i området mest plana ytan. 11 parkeringar placeras i anslutning till 
gårdsrummet. Totalt reserveras 60 parkeringsplatser inom fastigheten. 

 
Parkering för rörelsehindrade anordnas inom 25 meter från huvudentré. Minst 
5 % av antalet parkeringsplatser ska reserveras för detta ändamål.  
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Flerbostadshusen ska uppfylla ett cykelparkeringstal som motsvarar 1,5 
platser per lägenhet. Totalt reserveras 225 cykelparkeringsplatser. Hälften av 
platserna anordnas utomhus och hälften inomhus. Väderskyddad plats 
föreslås under husen i souterräng samt utomhus i anslutning till entréerna på 
gården. 

 
Tillgänglighet 

Angöring till entréer är möjligt inom 10 meter. Alla entréer kan nås via 
tillgänglighetsanpassade vägar. Boverkets regler och rekommendationer 
angående tillgänglighet ska följas inom planområdet. 
 
Entréer, trappor med mera ska utformas så att de är lätta att se och uppfatta 
även för personer med nedsatt synförmåga. Tillgänglighetskraven enligt 
Boverkets byggregler, BBR inom byggnaden säkerställs i kommande 
bygglovhantering. 

 
Säkerhet 

Angöring av utryckningsfordon och färdtjänst kan ske via Solskensvägen. 
 

Störningar 

Buller 

En trafikbullerutredning har tagits fram för området. De planerade bostäderna 
utsätts för måttliga ljudnivåer från trafiken på Solskensvägen. Alla fasadsidor 
förutom kortsida mot Solskensvägen klarar ekvivalent ljudnivå på högst 55 
dB(A). Enligt den föreslagna lägenhetsfördelningen kommer ett av 
bostadsfönstren (vardagsrumsfönster) att placeras på kortsidan. Alternativet 
att ta bort fönstret skulle påverka kontakten med, samt upplevelsen av 
trygghet och säkerhet för de gående längs med Solskensvägen negativt. Inte 
heller bedöms ett bullerskydd längs vägen som rimligt i detta fall, då 
planförslaget är utformat så att byggnaderna inte ska skapa en barriär utan 
följa grönstrukturens riktning. Vardagsrummen kommer även att ha fönster 
mot fasadsida där högsta ljudnivå på 55 dB(A) erhålls. Bebyggelsens 
placering och plankartan är utformad så att endast kortsidan mot 
Solskensvägen utsätts för bullervärden mellan 56 – 60 dB(A) ekvivalent nivå. 
Med lämpligt val av fönster och uteluftdon kan god ljudmiljö inomhus 
erhållas. I detta skede föreslås fönster, fönsterdörrar och ytterdörrar med 
ljudkrav enligt ljudklass B i lägst ljudklass R´w = 40 dB(A). Bedömningen är 
att avstegsfall B vid fasad kan klaras.   
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Ekvivalent ljudnivå vid fasad för planerad bebyggelse. (Trafikbullerutredning,  

ÅHA 2015) 

 
Alla lägenheter har tillgång till gemensam uteplats och större gård med högst 
70 dB(A) maximalnivå och 55 dB(A) ekvivalen ljudnivå. 

 
Teknisk försörjning 

Vatten och avlopp 

Planområdet ansluts till det kommunala nätet för vatten och avlopp vid 
Solskensvägen. 

 
Energi 

Området kan anslutas till Södertorns fjärrvärmeledningar. Eventuell flytt och 
förändring av befintliga fjärrvärmeledningar ska utföras av Södertörns 
Fjärrvärme AB, men bekostas av initiativtagaren till flytten. 

 
El, Tele 

Ledningar och möjlighet till anslutning till elnät finns vid planområdet. 
Vattenfall har markförlagda kablar längs Solskensvägen. Eventuell 
flytt/förändring av befintliga elanläggningar ska utföras av Vattenfall 
Eldistribution AB, men bekostas av initiativtagaren till flytten. 
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TeliaSonera Skanova Access AB har markförlagd teleanläggning längs med 
Solskensvägen. Eventuell flytt/förändring av befintliga teleanläggningar ska 
utföras av TeliaSonera Skanova, men bekostas av initiativtagaren till flytten. 

 
Avfallshantering 

Avfallshantering planeras att ske vid kvarterets östra sida i direkt anslutning 
till Solskensvägen. Tre avfallsbehållare av typ underjordsbehållare placeras 
cirka 30 meter från byggnadernas entré, vilket följer boverkets byggregler där 
längsta avstånd är 50 meter. Avfallsbehållarna placeras i egen nisch för 
minskad exponering mot bostadsgård. Uppställningsplats för sopbil sker på 
kvartersmark.  

 
 

Genomförande  

Organisatoriska frågor 

Tidplan 

Detaljplanen upprättas genom normalt planförfarande enligt 5 kap PBL 
2010:900. För detaljplanen gäller följande preliminära tidplan: 
 
Beslut om godkännande SBN  augusti 2016 
Antagande av plan och avtal KF september 2016 
Laga kraft   ca 3 veckor efter KF beslut om antagande 

om överklagande inte sker 
Fastighetsbildning december 2016 
Bygglov februari 2017 
Byggstart april 2017 
Inflyttning höst 2017 
 
Genomförandetid 

Genomförandetiden är 10 år efter det att planen vunnit laga kraft. Planens 
omfattning gör att genomförandetiden kan begränsas till 10 år. 

 
Huvudmannaskap 

Kommunen är huvudman för allmän plats och svarar för utbyggnad av 
allmänna anläggningar.  
 
Ansvarsfördelning 

Exploatören ansvarar för all utbyggnad inom kvartersmark. Kommunen 
tillämpar lokalt omhändertagande av dagvatten inom kvartersmark som 
exploatören utför och underhåller.  
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Avtal 

Kommunen har i egenskap av markägare genomfört en 
markanvisningstävling. Exploatör har utsetts av kommunen. Gällande 
plankostnadsavtal och ramavtal mellan kommunen och exploatören utgör 
grunden för pågående detaljplanearbete och detta bekostas av exploatören. 
 
Följande avtal ska träffas innan detaljplanens genomförande. 
Exploateringsavtal skall upprättas mellan kommunen och exploatören. 
Avtalet kommer att reglera köpeskilling, överlåtelse av mark, 
genomförandefrågor som teknisk försörjning och uppförande av 
ungdomsbostäder. 
 
Köpeavtal ska träffas mellan kommunen och exploatören om förvärv av mark 
från fastigheten Tullinge 19:282 för uppförande av ungdomsbostäder.  

 
Fastighetsrättsliga frågor 

Markägoförhållanden 

Planen berör fastigheterna del av Tullinge 19:282, Tullinge 19:287, 
Karlavagnen 1 ägda av Botkyrka kommun och del av Capella 1 ägd av HSB 
brf Flädern. 
 
Användning av mark 

Detaljplanen visar avgränsningar mellan kvartersmark och allmän platsmark. 
Planförslaget möjliggör markanvändning för bostäder och parkering under 
hus i suterräng (BP). Inom detaljplanen ryms även allmän platsmark, 
betecknad NATUR och LOKALGATA. 
 
Fastighetsbildning 

Från fastigheten Tullinge 19:282 ska cirka 4 000 kvm avstyckas till egen 
fastighet för ungdomsbostäder. Området är markerat med gul färg på 
detaljplanen och skall bilda en fastighet.  
  
Fastighetskonsekvenser 

Capella 1. 
Solskensvägen kompletteras med en GC-väg. Detta innebär att Fastigheten 
Capella 1 behöver avstå cirka 30 kvm till förmån för kommunens fastighet 
Tullinge 19:282. Marklösen och övriga konsekvenser som uppstår för 
fastighetsägaren regleras i en särskild överenskommelse om 
fastighetsreglering mellan kommunen och Capella 1. 
 
Karlavagnen 1 
Solskensvägen kompletteras med en GC-väg. Detta innebär att Fastigheten 
Karlavagnen 1 behöver avstå cirka 34 kvm till förmån för kommunens 
fastighet Tullinge 19:282. Fastigheten Karlavagnen 1 ägs av kommunen. 
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Ekonomiska frågor 

Projektekonomi 

Marken inom planområdet ägs av kommunen och kommer att säljas enligt 
träffat ramavtal/exploateringsavtal. Detaljplanen skapar byggrätt för 
ungdomsbostäder som uppgår till 6 850 kvm bruttoarea ovan mark. Värdet 
enligt träffat ramavtal uppgår till i storleksordningen 10-12 mkr och kommer 
att fastställas närmare i exploateringsavtalet. Kommunens kostnader 
begränsas till utbyggnad av gång- och cykelväg längs Solskensvägen och en 
grusad gångstig genom naturområde. 
Projektet ger ett överskott som kommer att redovisas för kommunfullmäktige 
i samband med antagandet av planen och exploateringsavtalet. 
 
Inlösen och ersättning 

Capella 1 och Karlavagnen 1 
Fastighetsägarna ska ersättas fullt ut för de eventuella skador som uppstår i 
form av intrång och inlösen av mark och detta inbegriper även 
förrättningskostnader. Detta ska regleras i en särskild överenskommelse 
mellan kommunen och ägarna till berörda fastigheter.  
Gatukostnader ingår i köpeskillingen för det område som överlåts till 
exploatören. 

 

VA-kostnader 

Kostnader för VA-anslutning debiteras enligt gällande VA-taxa.  
 

Tekniska frågor 

Projektering av tekniska anläggningar kommer att ske under 
genomförandeskedet och om fattar bland annat geotekniska undersökningar. 

 
Dagvatten 

Dagvatten från kvartersmark får efter fördröjning och i samråd med VA-
enheten ledas till det kommunala nätet. 
 
 
SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN 
 
 
 
 
 
Charlotte Rickardsson Zillah Bood  Sigvard Andersson 
Planchef  Planarkitekt Projektledare  
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Samhällsbyggnadsförvaltningen  

Planenheten 

 
 
Referens 
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Granskningsutlåtande för detaljplan för Solskensvägen (del 
av Tullinge 19:282) i Tullinge, Botkyrka kommun 

 
Ärendet 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 12 april 2016 om granskning av förslag 
till detaljplan för Solskensvägen (del av Tullinge 19:282). Detaljplanen 
möjliggör cirka 140 bostäder för unga i ett parkområde vid Solskensvägen. 
Föreslagen bebyggelse ska medverka till att skapa en varierad stadsdel i 
samklang med den omgivande naturen.  
 
Granskningsförfarande 

Planförslaget har ställts ut för granskning under tiden 18 april 2016 till 9 maj 
2016. Samtliga planhandlingar har funnits tillgängliga i kommunhuset samt på 
kommunens hemsida under denna tid. Förslaget har även skickats till alla 
berörda remissinstanser, fastighetsägare och hyresgäster enligt upprättad 
sändlista.  
 
Inkomna synpunkter 

Under granskningen har åtta yttranden inkommit. Sju av dessa har inget att 
erinra mot detaljplanen: 

 Försvarsmakten 
 Vattenfall 
 Luftfartsverket 
 Länsstyrelsen 
 Svenska kraftnät 
 Trafikförvaltningen 
 Trafikverket 

 
Synpunkter som kommit in har berört grundkartan, otydliga linjer på 
plankartan samt önskemål om förtydligande under rubriken fastighetsbildning. 
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Inkomna yttranden inom granskningstid  

Nr Avsändare Datum 

1 Försvarsmakten 2016-04-18 
2 Vattenfall 2016-04-21 
3 Luftfartsverket 2016-04-24 
4 Länsstyrelsen 2016-04-25 
5 Lantmäteriet 2016-05-02 
6 Svenska kraftnät 2016-05-09 
7 Trafikförvaltningen 2016-05-09 
8 Trafikverket 2016-05-09 

 
 
1. Försvarsmakten 

 Försvarsmakten har inget att erinra i rubricerat ärende. 
 
 
2. Vattenfall 

Vattenfall Eldistribution AB, nedan kallad Vattenfall har tagit del av gransk-
ningshandlingarna för rubricerad detaljplan och lämnar följande yttrande.  
 
Utöver de synpunkter Vattenfall framfört i samrådsskedet har Vattenfall inget 
ytterligare att tillägga. Vattenfall har inget att invända mot de revideringar som 
gjorts med hänsyn till de synpunkter Vattenfall framförde i samrådsskedet. 
 
 
3. Luftfartsverket 

LFV har som sakägare av CNS-utrustning inget att erinra mot detaljplanen. 
 
Detta yttrande gäller på utfärdandedatum. LFV förbehåller sig rätten att revi-
dera yttrandet vid ny prövning om regelverk gällande störningar på CNS-
utrustning förändras, eller om ny CNS-utrustning etableras i hindrets närhet. 
 

Med CNS-utrustning menas utrustning för kommunikation, navigation och 
radar (Communication, Navigation, Surveillance). Analysen grundar sig på 
Svensk Standard 447 10 12 utgåva 1:1991 ”Skyddsavstånd för luftfartsradiosy-
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stem mot aktiva och passiva störningar för elektrisk kraftöverföring och tåg-
drift”, Standardiseringskommissionen i Sverige, samt på ICAO DOC 015. 
 
VIKTIGT: I vårt remissvar har LFV inte analyserat konsekvenser för flygvägar 
till och från flygplatser, samt om CNS-utrustning ägd av flygplats kan riskera 
att bli påverkad. Berörda flygplatser skall därför alltid tillfrågas som sakägare 
om byggnadsverk över 20 meter ingår i planer, eller om flygplatserna av annan 
anledning misstänks kunna bli påverkade av en etablering. Med berörd flyg-
plats avses att etableringen hamnar inom flygplatsens MSA-yta ca 60 km ut 
från flygplatsen. MSA är den hinderyta som är störst och står för ”Minimum 
Sector Altitude”. 
 
LFV erbjuder produkten Flyghinderanalys, där vi utför kontroll av flygvägar, 
luftrum och all tänkbar radioutrustning för luftfarten. För mer information, se 
www.lfv.se/flyghinderanalys.  
 
Kommentar 

Berörda flygplatser har tillfrågats som sakägare. 
 
 
4. Länsstyrelsen 

Länsstyrelsen har inget att erinra mot planförslaget enligt 5 kap. 22 § PBL. 
 
 
5. Lantmäteriet 

Vid genomgång av planförslagets granskningshandlingar (daterade 2016-03-
14) har följande noterats: 
 
Delar av planen som måste förbättras  
 
Grundkarta  
Rättighetsytor saknas i grundkartan. Grundkartan innehåller linjer som inte 
finns med i grundkartebeteckningen och beteckningen innehåller symboler 
som inte hittas i grundkartan. Dessa synpunkter kvarstår från samrådsskedet.  
Koordinater måste finnas för minst två punkter i x- och y-led. Den koordinaten 
som finns med är otydlig.  
 
Plankarta och bestämmelser  

http://www.lfv.se/flyghinderanalys
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Det är oklart vad det är för linjer som avgränsar bron samt vad är det för rak 
linje som finns på plankartan precis norr om det södra trädet som ska bevaras. 
Detta bör förtydligas.  
 
Plan- och genomförandebeskrivning  
Under rubriken fastighetsbildning skrivs endast om avstyckning. Fastighetsre-
glering berörande Capella 1, Karlavagnen 1 och Tullinge 19:282 blir aktuell i 
och med planförslaget och det är också fastighetsbildningsåtgärder.  
Redovisningen av de ekonomiska frågorna ska kompletteras avseende förrätt-
ningskostnad som uppkommer i och med fastighetsbildning hos Lantmäteriet.  
Det blir även aktuellt med ersättning för fastighetsregleringen mellan Karla-
vagnen 1 och Tullinge 19:282. 
 
Delar av planen som bör förbättras  
 
Plankarta och bestämmelser  
Bestämmelsen lek finns med i plankartan men inte under planbestämmelser.  
 
Plan- och genomförandebeskrivning  
Det finns en befintlig väg i norra delen av planområdet som ser ut att användas 
av Tullinge 19:358. Om vägen fortsättningsvis ska användas behöver anlägg-
ningen tryggas genom en rättighet. Enligt planförslaget ska marken användas 
för natur och inte väg.  
 
I konsekvensbeskrivningen avseende fastighetsreglering har arealer angetts. 
Lantmäteriet rekommenderar att dessa inte anges exakt eftersom det är först 
vid fastighetsbildningen som arealerna bestäms.  
 
Övrigt  
Lantmäteriet har inte tagit ställning till fastighetsförteckningen. 
 
Kommentar 

Grundkartan har förbättrats enligt önskemål gällande rättighetsytor samt koor-
dinater. Grundkartebeteckningen är den som levereras med grundkartan och 
ska innehåller de linjer som ingår. 
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Plankartan har förtydligats så att de otydliga linjerna nu ska gå att tyda. Vägen 
i norr är en gång- och cykelväg och kommunens bedömning är att denna är av 
mindre omfattning och inryms som parkanläggning i bestämmelsen Natur. Den 
specificeras därför inte på plankartan.  
 
Plan- och genomförandebeskrivningen har förtydligats gällande 
förrättningskostnader.  
 
 
6. Svenska kraftnät 

Svenska kraftnät har tagit del av handlingarna för rubricerat ärende och har 
ingenting att erinra mot upprättat förslag.  
 
För övergripande information rörande Svenska kraftnäts framtida planer för 
stamnätet för el hänvisar vi till Perspektivplan 2025. Detta dokument finns 
publicerat via vår hemsida: www.svk.se 
 
 
7. Trafikförvaltningen 

Trafikförvaltningen har inga synpunkter på granskningshandlingarna. 
 
 
8. Trafikverket 

Trafikverket vill informera om att LFV vill att alla byggnader som planeras 
med en höjd om minst 20 meter över markytan, ska insändas för lokaliserings-
bedömning. www.lfv.se  
 
Kommentar 

Luftfartsverket har tillfrågats som sakägare. 
 
 
Ändring av detaljplanen 

Yttrandena har inte medfört några ändringar av detaljplaneförslaget. 
Plankartan har dock förtydligats. Två linjer som var svårtydda har åtgärdats, 
rättighetsytor går nu att utläsa på plankartan samt att en till koordinat har lagts 
till på grundkartan. Plan- och genomförandebeskrivningen har förtydligats 
gällande konsekvenser av fastighetsbildning.   
 

http://www.lfv.se/
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§ 161 
Godkännande av exploateringsavtal och tomträttsavtal för 
Solskensvägen (KS/2016:600) 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige godkänner förslag till exploateringsavtal och tomt-
rättsavtal med Wästbygg Projektutveckling Stockholm AB och förslag 
till genomförandebudget för projektet Solskensvägen samt fastställer en 
nettointäkt som uppgår till l 738 000 kronor. 

 

Sammanfattning   
Detaljplanens syfte är att möjliggöra uppförande av ungdomsbostäder i ett 
parkområde vid Solskensvägen på del av fastigheten Tullinge 19:282. 
Kommunen har brist på ungdomsboenden och planområdet ligger strate-
giskt bra med närhet till Tullinge pendeltågsstation och Södertörns hög-
skola. Föreslagen bebyggelse ska medverka till att skapa en varierad 
stadsdel i samklang med den omgivande naturen. Detaljplanen för Sol-
skensvägen omfattar cirka 150 ungdomsbostäder. 
 
Ett tomträtts- och genomförandeavtal har träffats med Wästbygg Projekt-
utveckling AB, som reglerar markupplåtelse och genomförandet av de-
taljplanen. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-08-23, § 240.  

Yrkande 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till ordförandeförslaget.   
_____  
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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§ 240 
Godkännande av exploateringsavtal och tomträttsavtal för 
Solskensvägen, Tullinge (sbf/2016:258) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen:  
 
Kommunstyrelsen godkänner förslagen och föreslår kommunfullmäktige 
 
att godkänna bilagt förslag till exploateringsavtal och tomträttsavtal med 
Wästbygg Projektutveckling Stockholm AB och samhällsbyggnads-
nämndens förslag till genomförandebudget  för projektet Solskensvägen  
samt att fastställa en nettointäkt som uppgår till l 738 000 kronor. 
 
 
Sammanfattning   
Detaljplanens syfte är att möjliggöra uppförande av ungdomsbostäder i ett 
parkområde vid Solskensvägen på del av fastigheten Tullinge 19:282. 
Kommunen har brist på ungdomsboenden och planområdet ligger strategiskt 
bra med närhet till Tullinge pendeltågsstation och Södertöms högskola. Fö-
reslagen bebyggelse ska medverka till att skapa en varierad stadsdel i sam-
klang med den omgivande naturen. Detaljplanen för Solskensvägen omfattar 
cirka 150 ungdomsbostäder. 
 
Ett tomträtts- och genomförande avtal har träffats med Wästbygg Projekt- 
utveckling AB, som reglerar markupplåtelse och genomförandet av detalj- 
planen. 
 
Ekonomi 
Byggrätten har av opartisk värderingsman värderats till 2 500 kr per kvm 
BTA för hyresrätter. Med given byggrätt enligt detaljplanen uppgår den bli 
vande fastighetens värde till 18 mkr. Byggherren har enligt tävlingsbestäm-
melserna valt att fastigheten skall upplåtas med tomträtt av kommunen. Den 
årliga tomträttsavgälden  uppgår till 675 000 kronor.  
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Kommunens kostnader för utbyggnad av allmänna anläggningar omfattar 
utbyggnad av gångbana i Solskensvägen samt en enkel stig genom naturom- 
rådet  Övrig infrastruktur är utbyggd. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har upprättat projektbudget för genom- 
förande av detaljplanen. 
 
 
Ärendet 
Ett förslag till ny detaljplan har upprättas för området som medger cirka 150 
ungdomslägenheter  i storlekar mellan 25 och 45 kvm. 
 
Kommunen äger den aktuella marken och förvaltningen har under hösten 
2014 genomfört en markanvisningstävling  i syfte att finna en lämplig part 
för genomförandet. 
 
Tävlingen vanns av Wästbygg Projektutveckling  Stockholm AB. Kommun-
styrelsen godkände 2015-03-02,  § 58 genomförd markanvisningstävling  
och gav samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram förslag till detalj-
planen enligt det vinnande förslaget med Wästbygg Projektutveckling 
Stockholm AB. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-06-21, ut-
gör underlag för beslutet. 
 
________ 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
________ 
Expedieras till 
Kommunstyrelsen 
Antonio Ameijenda, exploateringschef 
Inger Larsson, projektekonom 
Agneta Engver-Lindquist, markchef 
Sigvard Andersson, projektledare 
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§ 162 
Avtal och ansökan om fastighetsreglering med DeLaval 
angående förvärv av del av fastigheten Tumba 7-126 
(KS/2016:617) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige godkänner upprättat förslag till avtal och ansökan 
om fastighetsreglering med DeLaval International AB samt beviljar 
10 465 000 kronor till köpeskilling som finansieras genom framtida för-
säljningsintäkter. 
 

Sammanfattning 
Kommunen och DeLaval har gemensamt tagit fram och bekostat utbygg-
naden av industriområdet i Loviseberg 2. Den stora industritomten ägs ge-
mensamt av kommunen och DeLaval. Ett rationellt genomförande av planen 
med ett större industrihus underlättas om marken är i en ägares hand. Över-
enskommelsen innebär att kommunen blir ensam ägare till en fastighet med 
20 000 kvadratmeter byggnadsarea och en tomtareal på cirka 40 000 
kvadratmeter. 
 
Genomförandet av planen med ett större industrihus underlättas om kom-
munen är ensam markägare. Botkyrka kommun äger genom Loviseberg 4 
cirka 24 000 kvadratmeter och DeLaval genom Tumba 7:126 cirka 16 000 
kvadratmeter.  

Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-08-23, § 242.  
_____  
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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§ 242 
Förslag till avtal och ansökan om fastighetsreglering med 
DeLaval angående förvärv av del av fastigheten Tumba 7-
126 (sbf/2016:271) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna upprättat förslag till avtal och 
ansökan om fastighetsreglering med DeLaval International AB samt beviljar 
10 465 000 kr till köpeskilling som finansieras genom framtida försäljnings-
intäkter. 
 
Sammanfattning 
Kommunen och DeLaval har gemensamt tagit fram och bekostat utbyggna-
den av industriområdet i Loviseberg 2. Den stora industritomten ägs gemen-
samt av kommunen och DeLaval. Ett rationellt genomförande av planen 
med ett större industrihus underlättas om marken är i en ägares hand. 
Överenskommelsen innebär att kommunen blir ensam ägare till en fastighet 
med 20 000 kvm byggnadsarea och en tomtareal på cirka 40 000 kvm. 
 
Genomförandet av planen med ett större industrihus underlättas om kom-
munen är ensam markägare. Botkyrka kommun äger genom Loviseberg 4 
cirka 24 000 kvm och DeLaval genom Tumba 7:126 cirka 16 000 kvm. 
 
Avtalet 
Den föreslagna köpeskillingen utgår från genomförda försäljningar i områ-
det. DeLaval har i år avyttrat en fastighet på marknadsmässiga villkor. Kö-
peskillingen uppgick till 650 kronor per kvm tomtyta. Kommunen har under 
2015 avyttrat fastigheterna Loviseberg 5 och 6 för motsvarande köpeskil-
ling.  
 
Den överenskomna likviden uppgår till 10 465 000 kronor eller 650 kr per 
kvm tomtyta. Handpenning skall erläggas med 10 % då kommunfullmäkti-
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ges beslut den 27 oktober vunnit laga kraft. Tillträdesdag, då resterande lik-
vid skall erläggas, är den dag då Lantmäterimyndigeten genomfört fastig-
hetsregleringen genom beslut som vunnit laga kraft. 
 
Köpet genomförs genom ansökan och överenskommelse om fastighetsregle-
ring som överlämnas till Lantmäteriet. Kommunen bekostar lantmäteriför-
rättningen. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-08-19, utgör 
underlag för beslutet. 
 
________ 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Antonio Ameijenda, exploateringschef 
Agneta Engver-Lindquist, markchef 
Sigvard Andersson, projektledare 
Inger Larsson, projektekonom 
Monica Blommark, controller 
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 Referens Mottagare 
Sigvard Andersson 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 
 
 
 
 

Förslag till avtal och ansökan om fastighetsreglering med 
DeLaval angående förvärv av del av fastigheten Tumba 7:126 
 
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna upprättat förslag till avtal och ansökan  
om fastighetsreglering med DeLaval International AB samt beviljar 10 465 000 
kr till köpeskilling som finansieras genom framtida försäljningsintäkter. 
 
Sammanfattning av förslaget 
Reviderad projektbudget redovisas i bilaga B 
Den av kommunfullmäktige i november 2011-12-15 § 199 fastställda pro-
jektbudgeten ger en nettointäkt om 15 miljoner kronor. Då köpet finansieras 
genom framtida försäljningsintäkter är kommunens nettointäkt oförändrad. 
 
Kommunen och DeLaval har gemensamt tagit fram och bekostat utbyggna-
den av industriområdet i Loviseberg 2. Den stora industritomten ägs gemen-
samt av kommunen och DeLaval. Ett rationellt genomförande av planen 
med ett större industrihus underlättas om marken är i en ägares hand. 
Överenskommelsen innebär att kommunen blir ensam ägare till en fastighet 
med 20 000 kvm byggnadsarea och en tomtareal på cirka 40 000 kvm. 
 
Bakgrund 
Genomförandet av planen med ett större industrihus underlättas om kommunen är 
ensam markägare. Botkyrka kommun äger genom Loviseberg 4 cirka 24 000 kvm 
och DeLaval genom Tumba 7:126 cirka 16 000 kvm. 
 
Näringslivschefen har under hand meddelat följande: 
”Vi har många företag i kommunen som behöver växa och därmed större nya lo-
kaler men det är få som har resurser att bygga själva. Önskemålen omfattar loka-
lytor från 300- 2 500 kvm. Denna typ av projekt genomförs lämpligen i form av 
större hantverkshus som rymmer många hyresgäster. Kommunen har kontakter 
med byggherrar som är lämpliga att genomföra denna typ av byggnation för ut-
hyrning och förvaltning”. 
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Avtalet 
Den föreslagna köpeskillingen utgår från genomförda försäljningar i området. 
DeLaval har i år avyttrat en fastighet på marknadsmässiga villkor. Köpeskillingen 
uppgick till 650 kronor per kvm tomtyta. Kommunen har under 2015 avyttrat fas-
tigheterna Loviseberg 5 och 6 för motsvarande köpeskilling.  
Den överenskomna likviden uppgår till 10 465 000 kronor eller 650 kr per kvm 
tomtyta. Handpenning skall erläggas med 10 % då kommunfullmäktiges beslut 
den 27 oktober vunnit laga kraft. Tillträdesdag, då resterande likvid skall erläg-
gas, är den dag då Lantmäterimyndigeten genomfört fastighetsregleringen genom 
beslut som vunnit laga kraft. Bilaga A. 
 
Köpet genomförs genom ansökan och överenskommelse om fastighetsreglering 
som överlämnas till Lantmäteriet. Kommunen bekostar lantmäteriförrättningen. 
 
SAMHÄLLSBYGGNADSFÖRVALTNINGEN 
 
 
 
Magnus Andersson 
Förvaltningschef 
                                       

                 
                
 
 
 
 
 
               Bilagor 

Avtal och ansökan om fastighetsreglering. Bilaga A 
Reviderad projektbudget. Bilaga B 
 
Expedieras till 
Kommunstyrelsen 
Exploateringschef Antonio Ameijenda 
Markchef Agneta Engver Lindquist 
Projektledare Sigvard Andersson 
Projektekonom Inger Larsson 
Controller Monica Blommark 
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§ 163 
Norsborgsdepån - Exploatering 9154 (KS/2016:616) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige godkänner tillägg till exploateringsavtal daterat 
2016-06-07 för Norsborgsdepån.  
 

2. Kommunfullmäktige godkänner överlåtelseavtal tecknat mellan Bot-
kyrka kommun och AB Storstockholms Lokaltrafik.  

 
Sammanfattning 
En depå för tunnelbanetåg, Norsborgsdepån, har anlagts i Eriksbergsåsen. 
För anläggandet av depån har en arbetstunnel byggts. Enligt gällande explo-
ateringsavtal ska tunneln stängas igen och infarten till tunneln återställas till 
naturmark när arbetet med att anlägga depån är klar. Trafikförvaltningen in-
kom i höstas med önskemål om att arbetstunneln ska permanentas för att 
istället kunna användas som en räddnings- och servicetunnel. Ett förslag på 
tillägg till exploateringsavtal har därför tecknats. Tillägget innebär att tun-
neln inte behöver sättas igen efter byggtiden och att infarten till tunneln inte 
kommer att återställas till naturmark. Istället ska marken iordningställas i 
enlighet med tillägg till exploateringsavtal och bygglov beviljat den 4 maj 
2016. 

Trafikförvaltningen, Stockholms läns landsting, har även byggt en gångbana 
längs norra sidan av Hallundavägen. Enligt gällande exploateringsavtal ska 
gångbanan tas bort och marken återställas efter byggtiden. Då det nu anses 
onödigt att ta bort gångbanan har ett överlåtelseavtal tecknats mellan kom-
munen och AB Storstockholms Lokaltrafik. Överlåtelseavtalet innebär att 
kommunen övertar gångbanan och att AB Storstockholms Lokaltrafik inte 
behöver återställa den mark avtalet avser. Överlåtelsen sker utan ersättning. 

Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-08-23, § 243.  

_____  
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Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
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§ 243 
Norsborgsdepån - Exploatering 9154 (sbf/2010:459) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen: 
 
Kommunstyrelsen godkänner förslaget och föreslår kommunfullmäktige 
 
att godkänna tillägg till exploateringsavtal för Norsborgsdepån. Tillägget är 
daterat 2016-06-07 och medför att Trafikförvaltningen, Stockholms läns 
landsting, kan permanenta befintlig arbetstunnel, samt  
 
att godkänna överlåtelseavtal tecknat mellan Botkyrka kommun och AB 
Storstockholms Lokaltrafik där Samhällsbyggnadsförvaltningen övertar 
gångbana i Norsborg. 
 
Sammanfattning 
En depå för tunnelbanetåg, Norsborgsdepån, har anlagts i Eriksbergsåsen 
och för anläggandet av depån har en arbetstunnel byggts. Enligt gällande 
exploateringsavtal ska tunneln stängas igen och infarten till tunneln återstäl-
las till naturmark när arbetena med att anlägga depån är klara. Trafikförvalt-
ningen inkom i höstas med önskemål om att arbetstunneln ska permanentas 
för att istället kunna användas som en räddnings- och servicetunnel. Ett för-
slag på tillägg till exploateringsavtal har därför tecknats. Tillägget innebär 
att tunneln inte behöver sättas igen efter byggtiden och att infarten till tun-
neln inte kommer att återställas till naturmark. Istället ska marken iordning-
ställas i enlighet med tillägg till exploateringsavtal och bygglov beviljat den 
4 maj 2016. 
 
Trafikförvaltningen, Stockholms läns landsting, har även byggt en gångbana 
längs norra sidan av Hallundavägen. Enligt gällande exploateringsavtal ska 
gångbanan tas bort och marken återställas efter byggtiden. Då det nu anses 
onödigt att ta bort gångbanan har ett överlåtelseavtal tecknats mellan kom-
munen och AB Storstockholms Lokaltrafik. Överlåtelseavtalet innebär att 
kommunen övertar gångbanan och att AB Storstockholms Lokaltrafik inte 
behöver återställa den mark avtalet avser. Överlåtelsen sker utan ersättning. 
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Ärendet 
Tillägg till exploateringsavtal för permanentning av arbetstunnel 
Stora delar av Norsborgsdepån har anlagts i Eriksbergsåsen och för anläg-
gandet av depån har en arbetstunnel byggts. Enligt gällande exploaterings-
avtal ska tunneln stängas igen och infarten till tunneln återställas till natur-
mark när arbetena med att anlägga depån är klara. Trafikförvaltningen in-
kom i höstas med önskemål om att arbetstunneln ska permanentas för att 
istället kunna användas som en räddnings- och servicetunnel till depån.  
 
Ett permanent bygglov för att iordningställa tillfarten till tunneln har bevil-
jats den 4 maj 2016. 
 
För att räddnings- och servicetunneln ska kunna behållas har ett förslag till 
tillägg till exploateringsavtal tecknats. Tillägget innebär att tunneln inte be-
höver sättas igen efter byggtiden och att infarten till tunneln inte behöver 
återställas till naturmark. Istället ska marken iordningställas i enlighet med 
tillägg till exploateringsavtal och bygglov beviljat den 4 maj 2016. 

 
Räddnings- och servicetunneln ligger på kommunens mark. Om tillägget till 
exploateringsavtal godkänns kommer marken runt tunneln att överlåtas till 
Trafikförvaltningen. För att överlåta marken kommer en överenskommelse 
om fastighetsreglering samt ett avtalsservitut att tecknas. Detta kan ske när 
beslut om att godkänna tillägg till exploateringsavtal har vunnit laga kraft.   
 
Tillägg till exploateringsavtal för övertagande av gångbana längs Hall-
undavägen 
I och med bygget av Norsborgsdepån har Hallundavägen flyttats norrut och 
under byggtiden har gångbanan mellan korsningarna Hallundavä-
gen/Kärsbyvägen och Hallundavägen/Tomtbergavägen flyttats till den norra 
sidan av vägen för att ge plats åt byggarbetsplatsen.  Denna gångbana har 
anlagts av Trafikförvaltningen. Enligt exploateringsavtalet ska gångbanan 
tas bort efter byggtiden och marken återställas. Eftersom att det nu anses 
onödigt att ta bort gångbanan har ett överlåtelseavtal tecknats mellan kom-
munen och Trafikförvaltningen. Överlåtelseavtalet innebär att kommunen 
övertar gångbanan och att Trafikförvaltningen inte behöver återställa den 
mark där gångbanan är belägen.  
 
Kommunen äger marken där gångbanan har byggts. Gångbanan ligger dels 
på kommunens vägfastighet och dels på kommunens skolfastighet.  

 
Driftkostnader 
När gångbanan överlåts till samhällsbyggnadsförvaltningen kommer 
Gata/park-enhetens drift- och underhållskostnader att öka. Den beräknade 
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ökningen i drift- och underhållskostnader beräknas till ca 13 800 kr/år. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-08-08, utgör 
underlag för beslutet. 
 
________ 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
________ 
Expedieras till 
Kommunstyrelsen 
Antonio Ameijenda 
Emma Rolfsson 
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Referens Mottagare 
Emma Rolfsson  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 
 
 
 
 

Norsborgsdepån - exploatering 9154  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunstyrelsen: 
 
Kommunstyrelsen godkänner förslaget och föreslår kommunfullmäktige 
 
att godkänna tillägg till exploateringsavtal för Norsborgsdepån. Tillägget är 
daterat 2016-06-07 och medför att Trafikförvaltningen, Stockholms läns 
landsting, kan permanenta befintlig arbetstunnel, samt  
 
att godkänna överlåtelseavtal tecknat mellan Botkyrka kommun och AB 
Storstockholms Lokaltrafik där Samhällsbyggnadsförvaltningen övertar 
gångbana i Norsborg. 
 
Sammanfattning 
En depå för tunnelbanetåg, Norsborgsdepån, har anlagts i Eriksbergsåsen 
och för anläggandet av depån har en arbetstunnel byggts. Enligt gällande 
exploateringsavtal ska tunneln stängas igen och infarten till tunneln återstäl-
las till naturmark när arbetena med att anlägga depån är klara. Trafikförvalt-
ningen inkom i höstas med önskemål om att arbetstunneln ska permanentas 
för att istället kunna användas som en räddnings- och servicetunnel. Ett för-
slag på tillägg till exploateringsavtal har därför tecknats. Tillägget innebär 
att tunneln inte behöver sättas igen efter byggtiden och att infarten till tun-
neln inte kommer att återställas till naturmark. Istället ska marken iordning-
ställas i enlighet med tillägg till exploateringsavtal och bygglov beviljat den 
4 maj 2016. 
 
Trafikförvaltningen, Stockholms läns landsting, har även byggt en gångbana 
längs norra sidan av Hallundavägen mellan korsningarna Hallundavä-
gen/Kärsbyvägen och Hallundavägen/Tomtbergavägen, i samband med 
bygget av Norsborgsdepån. Enligt gällande exploateringsavtal ska gångba-
nan tas bort och marken återställas efter byggtiden. Då det nu anses onödigt 
att ta bort gångbanan har ett överlåtelseavtal tecknats mellan kommunen och 
AB Storstockholms Lokaltrafik. Överlåtelseavtalet innebär att kommunen 
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övertar gångbanan och att AB Storstockholms Lokaltrafik inte behöver åter-
ställa den mark avtalet avser. Överlåtelsen sker utan ersättning. 
 
 
Ärendet 
Bakgrund 
I exploateringsprojektet Norsborgsdepån pågår utbyggnad av en ny tunnel-
banedepå i Norsborg. Det är Trafikförvaltningen, Stockholms läns landsting 
som är byggherre. Den nya tunnelbanedepån är en del av programmet för 
Röda Linjens uppgradering. Uppgraderingen görs för att öka kapaciteten på 
röda tunnelbanelinjen och möjliggör tätare turer och nya tunnelbanetåg som 
är effektivare, modernare och bekvämare. Den nya depåanläggningen kom-
mer även att bli en arbetsplats för ca 100 personer.  
 
Tillägg till exploateringsavtal för permanentning av arbetstunnel 
Stora delar av Norsborgsdepån har anlagts i Eriksbergsåsen och för anläg-
gandet av depån har en arbetstunnel byggts. Enligt gällande exploaterings-
avtal ska tunneln stängas igen och infarten till tunneln återställas till natur-
mark när arbetena med att anlägga depån är klara. Trafikförvaltningen in-
kom i höstas med önskemål om att arbetstunneln ska permanentas för att 
istället kunna användas som en räddnings- och servicetunnel till depån.  
 
Fördelen med att behålla tunneln är främst att räddnings- och servicetunneln 
utgör en extra angreppsväg för räddningstjänsten i det fall behov av insatser 
skulle uppstå.  Räddnings- och servicetunneln kan också underlätta service 
och underhållsarbete som medför snabbare åtgärdstider och mindre påver-
kan på trafiken. Tunneln kommer även att kunna användas för särskilda 
transporter såsom slamsugning av pumpgropar och brunnar, leverans av 
material och större reservdelar eller vid en framtida ombyggnad av depån. 
Fordonstrafiken till och från räddnings- och servicetunneln beräknas bli nå-
gon eller några fordonspassager per månad. Ett permanent bygglov för att 
iordningställa tillfarten till tunneln har beviljats den 4 maj 2016. 
 
För att räddnings- och servicetunneln ska kunna behållas har ett förslag till 
tillägg till exploateringsavtal tecknats. Tillägget innebär att tunneln inte be-
höver sättas igen efter byggtiden och att infarten till tunneln inte behöver 
återställas till naturmark. Istället ska marken iordningställas i enlighet med 
tillägg till exploateringsavtal och bygglov beviljat den 4 maj 2016. 

 
Räddnings- och servicetunneln ligger på kommunens mark. Om tillägget till 
exploateringsavtal godkänns kommer marken runt tunneln att överlåtas till 
Trafikförvaltningen. För att överlåta marken kommer en överenskommelse 
om fastighetsreglering samt ett avtalsservitut att tecknas. Detta kan ske när 
beslut om att godkänna tillägg till exploateringsavtal har vunnit laga kraft.  
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Genom avtalen kommer ett tredimensionellt markområde att överlåtas för en 
överenskommen ersättning på 250 000 kr. Ersättningen har bestämts genom 
en opartisk värdering. 
 
För att tunneln ska kunna bevaras krävs även ett nytt tillstånd för vatten-
verksamhet. Tillståndet ges i form av en miljödom. Trafikförvaltningen har 
lämnat in ansökan om miljödom till mark- och miljödomstolen. 
 
Tillägg till exploateringsavtal för övertagande av gångbana längs Hall-
undavägen 
I och med bygget av Norsborgsdepån har Hallundavägen flyttats norrut och 
under byggtiden har gångbanan mellan korsningarna Hallundavä-
gen/Kärsbyvägen och Hallundavägen/Tomtbergavägen flyttats till den norra 
sidan av vägen för att ge plats åt byggarbetsplatsen.  Denna gångbana har 
anlagts av Trafikförvaltningen. Enligt exploateringsavtalet ska gångbanan 
tas bort efter byggtiden och marken återställas. Eftersom att det nu anses 
onödigt att ta bort gångbanan har ett överlåtelseavtal tecknats mellan kom-
munen och Trafikförvaltningen. Överlåtelseavtalet innebär att kommunen 
övertar gångbanan och att Trafikförvaltningen inte behöver återställa den 
mark där gångbanan är belägen. Överlåtelsen av gångbanan sker utan ersätt-
ning. Att Trafikförvaltningen inte behöver återställa marken innebär ett 
mindre avsteg från exploateringsavtalet. 
 
Kommunen äger marken där gångbanan har byggts, gångbanan ligger dels 
på kommunens vägfastighet och dels på kommunens skolfastighet. Anpass-
ningar av skolgården på grund av gångbanan utfördes av Trafikförvaltning-
en när gångbanan byggdes.  

 
Driftkostnader 
När gångbanan överlåts till Samhällsbyggnadsförvaltningen kommer 
Gata/park-enhetens drift- och underhållskostnader att öka. Den beräknade 
ökningen i drift- och underhållskostnader beräknas till ca 13 800 kr/år. 
Gata/park-enheten har godkänt de ökade driftkostnaderna. 
 
Bilagor 
Bilaga 1 - Tillägg till exploateringsavtal med bilagor 
Bilaga 2 - Överlåtelseavtal med bilaga 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunstyrelsen 
Antonio Ameijenda 
Emma Rolfsson 
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§ 164 
Återrapportering och följduppdrag Brunna (KS/2012:478) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige ger kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att ta 
fram en plan för hur en fotbollsarena med standard för spel i herr-
fotbollens Superetta kan finnas på platsen inom 3-5 år. 
 
Uppdraget ska återrapporteras senast 2017-06-20. 
 

2. Kommunfullmäktige betraktar kultur- och fritidsnämndens uppdrag 
från 2016-01-28, § 4 som återrapporterat. 

 

Motivering  
Brunna utvecklas idag till en ny modern stadsdel med bostäder, ny skola och 
mer idrottsmöjligheter. Brunna kommer på lång sikt att helt ändra karaktär 
och vara en del i byggandet av Botkyrkastaden. Här ska människor kunna 
leva, barnen ska gå i skolan och föreningslivet ska bedriva idrott i moderna 
anläggningar.  

Men dessa planer är ganska långtgående och idrottsytorna lever idag inte 
upp till standard. Föreningslivet kan inte vänta. Därför gör vi flera insatser 
under 2017 för att förbättra idrottsmöjligheterna på platsen. Dessa insatser 
är temporära i väntan på den stora utvecklingen av området. Föreningarna 
skulle behöva en arena med standard för spel i herrfotbollens Superetta. Det 
skulle till exempel innebära en läktare med upp till 1 000 åskådarplatser un-
der tak. Dessa större insatser är idag svåra att göra, med risk för att de 
kommer behöva justeras. 
 
Men inom några år kommer planerna för skola, bostäder och annan verk-
samhet att falla på plats och kunna påbörjas. Därför ger vi redan nu kultur-
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och fritidsnämnden i uppdrag att göra en plan för hur en sådan arena ska 
kunna finnas på plats inom 3-5 år.  

Yrkande 
Gabriel Melki (S) yrkar bifall till ordförandeförslaget.   

Särskilt yttrande 
Jimmy Baker (M), Kia Hjelte (M) Stina Lundgren (M) och Yngve RK 
Jönsson (M) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  

Protokollsanteckning 
Robert Aslan (S) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat bi-
fall till ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 



 
Sid 1 (1) 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

2016-09-05 
 
Ärende 164 Återrapportering och följduppdrag Brunna (KS/2012:478) 

 
Detta ligger helt i linje med vad vi moderater tidigare har föreslagit. Vid flera tillfällen 
har våra företrädare efterfrågat en framtida multihall/arena (vi lade bl.a. en motion 
2011). Vi anser att det är dags att på allvar ta tag i möjligheterna att försöka få en 
multifunktionsarena till stånd i Botkyrka - så att vi inte låser oss till ex. bara fotboll. 
 
Hur mycket den ska få kosta, hur den ska finansieras eller vilka idrotter som kunna 
beredas plats där är frågor som bör utredas. Vår utgångspunkt är att en sådan arena bör 
vara del- eller helt externt finansierad. 
 
Det viktiga är att arenan ska kunna användas av så många idrotter som möjligt, samt 
andra arrangemang som mässor, konserter och kongresser. Det är likaledes viktigt att 
den klarar de krav som finns för att t.ex. elitlag i fotboll ska kunna spela sina 
hemmamatcher där. Genom att ge ordentliga grundförutsättningar så ökar också 
möjligheterna för våra lag att utvecklas och förbättras. 
 
Vidare anser vi det bra att det är utifrån att förvaltningen ser ett framtida behov och att 
detta det skulle vara gynnsamt för föreningslivet generellt, som ligger bakom ärendet.  
 
Ett beslut om nyttjande av skattemedel till den här typen av investeringar ska utgå ifrån 
sådana parametrar och inte t.ex. utefter ett specifikt lags önskemål eller ”krav”. 
 
 
Jimmy Baker (M) 
 
Kia Hjelte (M) 
 
Stina Lundgren (M) 
 
Yngve RK Jönsson (M) 
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§ 53 
Följduppdrag och återrapportering Brunna, KS/2012:478 
(KOF/2016:69)  
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden godkänner översynen av lokalerna i Brunna och 
beslutar att överlämna åtgärdsförslagen till kommunfullmäktige. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden har fått i uppdrag av kommunfullmäktige att fö-
reslå åtgärder för att täcka lokalbehoven på Brunna. I området Brunna har 
kultur- och fritidsnämnden ett antal verksamheter inomhus samt utomhus 
som berörs av den planerade utvecklingen. Vissa av behoven uppstår relativt 
snart medan andra behov är sådana som bör finnas med i en långsiktig pla-
nering. På kort sikt finns behov av att rusta upp fotbolls- och friidrottsan-
läggningen genom flera åtgärder, bland annat att riva det äldsta huset med 
omklädningsrum, kansli, förråd och kiosk för att ersätta med moduler, att 
bygga en läktare med tak samt rusta upp friidrottsytorna. För de åtgärder 
som blir aktuella på längre sikt kommer kultur- och fritidsförvaltningen att 
återkomma i kommande mål och budgetplaner. De större behov som är 
kända idag avser flytt och byggnation av en fotbollsanläggning samt att 
racketsporterna har behov av en anläggning. 
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Referens Mottagare 
Roger Vintemar  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Följduppdrag och återrapportering Brunna, KS/2012:478  
 

Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden godkänner översynen av lokalerna i Brunna och 
beslutar att överlämna åtgärdsförslagen till kommunfullmäktige. 
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden har fått i uppdrag av kommunfullmäktige att fö-
reslå åtgärder för att täcka lokalbehoven på Brunna. I området Brunna har 
kultur- och fritidsnämnden ett antal verksamheter inomhus samt utomhus 
som berörs av den planerade utvecklingen. Vissa av behoven uppstår relativt 
snart medan andra behov är sådana som bör finnas med i en långsiktig pla-
nering. På kort sikt finns behov av att rusta upp fotbolls- och friidrottsan-
läggningen genom flera åtgärder, bland annat att riva det äldsta huset med 
omklädningsrum, kansli, förråd och kiosk för att ersätta med moduler, att 
bygga en läktare med tak samt rusta upp friidrottsytorna. För de åtgärder 
som blir aktuella på längre sikt kommer kultur- och fritidsförvaltningen att 
återkomma i kommande mål och budgetplaner. De större behov som är 
kända idag avser flytt och byggnation av en fotbollsanläggning samt att 
racketsporterna har behov av en anläggning.   
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige har den 28 januari 2016, § 4, givit förvaltningarna ett 
antal uppdrag som berör utvecklingen av området Brunna, se bilaga 1. Flera 
av dessa följduppdrag berör kultur- och fritidsnämnden. Denna tjänsteskri-
velse avser följduppdrag sex, att föreslå åtgärder för att täcka lokalbehoven 
på Brunna. Utgångspunkt för denna bedömning är den översyn av befintliga 
byggnader som teknisk nämnden fick som uppdrag fem. Tekniska nämnden 
har genomfört och rapporterat i tjänsteskrivelsen TEF/2016:1, se bilaga 2. 
Kultur- och fritidsnämnden får även i följduppdrag att tillsammans 
med utbildningsnämnden och samhällsbyggnadsnämnden, undersöka de 
verksamhetsmässiga- och ekonomiska förutsättningarna för en sporthall för 
samnyttjande av skola och idrottsverksamheter. Detta följduppdrag åter-
kommer nämnden till under hösten 2016. 
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Översyn och förslag på åtgärder 
I området Brunna har kultur- och fritidsnämnden ett antal verksamheter in-
omhus samt utomhus som berörs av den planerade utvecklingen. De bygg-
nader som finns i området är Botkyrka Rackethall, Botkyrkahallen, Maxi-
hallen, varm- samt kallförråd för idrottsplatsverksamheten i norra Botkyrka 
och servicebyggnad med omklädningsrum, personalrum, förråd, kansli och 
tvättstuga. Kulturskolan har verksamhet i Brunnaskolan, dels i specialanpas-
sade lokaler, en danslokal och med samnyttjande av skolans lokaler. De ut-
omhusanläggningar som finns där är naturgräsplan med friidrottsbanor runt 
samt läktare, två tennisbanor, mindre skateanläggning, konstgräsplan 11-
manna samt 5-manna och utegym. 

Åtgärder på kort sikt 
Det finns ett antal åtgärder på kort sikt som redan är beslutade samt andra åtgärder 
som är önskvärda att de genomförs inom närtid. Dessa är följande: 
 

1. ”Gamla” Brunna IP med tillhörande kansli, omklädningsrum, cafeteria och 
vaktmästeri bör rivas. En statusrapport belyser att byggnaden är i så dåligt 
skick att den inte bör renoveras och nämnden föreslår därför rivning och att 
byggnaden ersättas med likvärdiga lokaler 2017. Detta för att kompensera 
för föreningarna som idag nyttjar den gamla delen av Brunna IP. Det kom-
mer att behövas omklädningsrum, funktionärsrum, kanslilokaler, cafeteria, 
förråd och WC-modul för allmänheten. 
 
Åtgärderna ovan har beviljats finansiering och kommer att genomföras av 
kultur- och fritidsnämnden under 2017. Lösningen med moduler är temporär 
i avvaktan på att den nya fotbollsanläggningen på Brunna IP ska komma till 
stånd. Den tillfälliga lösningen bör dock vara av sådan kvalitet att den har 
hög funktionalitet och att såväl inne- som utemiljö gestaltas på ett estetiskt 
tilltalande sätt. 
 

2. Naturgräsplan för fotboll, friidrottsbanor och läktare. Denna anläggning är 
kommunens främsta representationsanläggning för fotboll. Här inryms även 
den enda friidrottsanläggningen med fullstora mått. Anläggningen är dock 
till åren kommen och framförallt friidrottsanläggningen är i stort behov av en 
upprustning då banorna har stora sprickor och är ojämna. Det finns även 
stora behov av att se över belysningen samt att modernisera och uppgradera 
läktarna. 
 
Åtgärderna ovan har beviljats finansiering och kommer att genomföras av 
kultur- och fritidsnämnden under 2017. Det innebär att friidrottsbanorna 
kommer åtgärdas genom markarbeten samt nytt underlag. Vi kommer även 
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bygga tillfälliga läktare med tak, förbättra inpassering, belysning, staket och 
andra åtgärder för att göra anläggningen mer attraktiv. Samtliga åtgärder 
görs utifrån ett perspektiv att de ska kunna återanvändas efter att ny anlägg-
ning byggts. 
 

3. Upprustning spontana idrottsytor utomhus. I området finns ett antal spontan-
idrottsytor som är öppna och tillgängliga för medborgare utan bokningar. 
Detta är till exempel tennisbanor, bouleplan och utegym. I samband med 
byggnation av punkterna 1 och 2 kommer även åtgärder göras för att öka an-
läggningens attraktivitet för spontanidrott, exempelvis basketplan, utökning 
av utegym och sittplatser. 

 
4. Ersättning för lokaler som försvinner när Brunnaskolan rivs. Kulturskolan 

bedriver ett antal olika verksamheter i Brunnaskolan idag och de behöver ut-
veckla verksamhetsytor i den nya Hallundaskolan. Danslokalen i Brunnasko-
lan försvinner vid rivning. Den föreslås ersättas av lokaler på totalt ca 200 
kvm med flexibel användning i den nya sporthallsbyggnaden (Hallundasko-
lan). I planeringen är avsikten att även andra lokaler ska utvecklas i samord-
ning med utbildningsförvaltningen för att skapa bra lokaler. Uppdraget gäl-
lande samordning av verksamheter mellan Utbildningsförvaltningen och 
Kultur- och fritidsförvaltningen redovisas till hösten.  

Behov på längre sikt  
5. Kall- och varmförråd för hela driftområdet gällande de norra kommundelar-

na, avseende maskinpark, förbrukningsvaror, idrottsplatsmaterial mm. Be-
fintliga byggnader från 1970-talet behöver rivas och ersättas med moderna 
och säkerhetsmässigt anpassade lokaler, minst 400 kvm med tillhörande 
gårdsplan på minst 1000 kvm. 
 
Detta bör genomföras i samklang med den andra utvecklingen av området, 
dvs planering av bostäder samt flytt av fotbollsplanen, för att få en lämplig 
långsiktig placering. Kultur- och fritidsförvaltningen återkommer med äs-
kande kring detta i framtida mål och budgetplaner. 
 

6. Maxihallen som är fullt uthyrd behövs även fortsättningsvis. Rekommendat-
ionen är att öka omklädningsrumskapaciteten i Maxihallen. Behövs ytan där 
Maxihallen idag är placerad för annat ändamål i Brunnaprojektet måste ny 
plats anvisas och en ny fotbollshall byggas. Vinterträning som motiverar en 
fullstor fotbollshall finns redan idag och trycket på Maxihallen är stort. 
Stockholms läns andra fullstora fotbollshall (efter Bosön) skulle dessutom ha 
ett länsintresse. 
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7. Ny fotbollsanläggning 

I framtida Brunna är avsikten att naturgräsplanen ska byta läge och flyttas 
närmare motorvägen. Exakt läge samt tillfartsväg och parkering för denna 
kan inte avgöras förrän detaljplan för området är klart. Denna anläggning är 
tänkt att bli kommunens främsta fotbollsarena som minst uppfyller de krav 
Svenska fotbollsförbundet har för division 1 och som vid behov kan utveck-
las.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen återkommer med äskande kring detta i 
framtida mål och budgetplaner. 

 
8. Konstgräsplanerna 

I området finns även en fullstor konstgräsplan samt en mindre femannaplan 
som det finns behov av att ha kvar långsiktigt. Placeringen av dessa konst-
gräsplaner är dock flexibelt och kan anpassas efter behoven i området i öv-
rigt.  
 

9. Folkhälsopark som binder ihop Hallunda skolan med Brunna IP 
Mellan den nya Hallundaskolan och Botkyrkahallen kommer cykelvägen och 
en grön lunga gå. Här planeras att en folkhälsopark ska byggas som binder 
ihop på ett bra sätt och skapar bra flöden mellan de två områdena.  
 
Den första delen av denna anläggs i samband med att nya Hallundaskolan 
byggs och kommer dagtid fungera som en skolgård. Den andra etappen an-
läggs efter att detaljplanen för hela området är klar. Kultur- och fritidsför-
valtningen återkommer med äskande kring detta i framtida mål och budget-
planer. 

 
10. Rackethallarna påverkas också. En av hallarna måste rivas för att ge plats åt 

en ny skola. Den hall som berörs är den som innehåller tennisverksamhet. De 
övriga två hallarna som innehåller badminton, squash och taekwando är fullt 
uthyrda av framförallt Botkyrka GOIF.  
 
Tekniska nämndens översyn konstaterar att Botkyrka rackethall under flera 
år haft stort behov av underhåll. Det förekommer bland annat takläckage i 
samtliga hallar. För att klara driften inom befintliga byggnader krävs omfat-
tande underhåll och ingrepp.   
 
Kultur- och fritidsnämnden rekommenderar att riva anläggningen och bygga 
upp en ny som mer motsvarar dagens krav och behov från racketsporter men 
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som även kan innehålla generella friskvårdutbud som gym, naprapat m.m. 
En ny anläggning kan antingen byggas och drivas av kommunen eller av en 
privat operatör. Anläggningen är mycket viktig för racketsporterna i Bot-
kyrka och en ny hall behöver byggas parallellt med att den gamla rackethal-
len är öppen för verksamhet.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen återkommer med äskande kring detta i 
framtida mål och budgetplaner. 
 
 
 
Bilagor: 
1) Protokollsutdrag KF §4  
2) Tjänsteskrivelse TEF/2016:1 
 
 
 
Pernilla Conde Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott och anläggning  
 
 
 
    
_________ 
Expedieras till 
Kommunledningsförvaltningen 
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§ 165 
 Avslut av projektering Tullinge idéhus (KS/2016:512) 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
1. Kommunfullmäktige beslutar att avsluta projekteringen av Tullinge 

idéhus. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del:  
2. Kommunstyrelsen återtar sitt förslag till beslut respektive beslut från 

2016-03-07, § 42.  
 

Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen har sedan 2012 haft uppdraget att samordna 
arbetet med förverkligande av ett idéhus i Tullinge. Kultur- och fritids-
nämnden beviljades 92 miljoner kronor i investeringsmedel för projektet i 
Ettårsplanen 2015. I samband med att projektet fortskred togs fördjupade 
kalkyler fram som pekar på att kostnaderna är betydligt högre, cirka 125,4 
miljoner kronor. Med anledning av de ökade kostnaderna föreslås projekte-
ringen avslutas. Som en följd av detta återtar kommunstyrelsen sitt förslag 
till beslut respektive beslut från 2016-03-07, § 42:  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

”Kommunfullmäktige medger samhällsbyggnadsnämnden 4 085 000 kronor 
för köpeskilling i enlighet med bilagd överenskommelse”, samt  

”Kommunstyrelsen godkänner upprättat förslag till överenskommelse om 
fastighetsreglering med Fastighets AB Tullinge Centrum”.  

Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2016-06-21, § 52.  
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Särskilda yttranden 
Stefan Dayne (KD) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.  
Lars Johansson (L) lämnar ett särskilt yttrande, bilaga.   
 
Protokollsanteckning 
Robert Aslan (S) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat bi-
fall till ordförandeförslaget. Robert Steffens (C) anför till protokollet att han 
instämmer i Lars Johanssons (L) särskilda yttrande.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 
 
 
 



                                                                                                                                                                                   
  

 

 

Särskilt yttrande          Kommunstyrelsen        

 
 
 
 
Ärende 165: Avslut av projektering Tullinge idéhus (KS/2016:512) 
 

Det är mycket positivt att man från majoritetens sida insett att projektet Tullinge idéhus i sin 
utformning, placering och kostnad inte var något att prioritera med skattebetalarnas pengar.  
 

Som vi tidigare nämnt så finns det många investeringar som bör prioriteras i Tullinge, såsom 
upprustning av skolor, satsningar inom äldreomsorgen, infrastruktursatsningar gällande både 
vägar och dagvattenhantering, pendeltågstationen, parkering m.m. där behoven är stora.  
 

Vidare är vi som parti givetvis positiva till kultursatsningar i kommunen, så även i Tullinge, men 
anser att dessa satsningar i nuläget kan göras i befintliga lokaler som kan rustas upp och byggas 
om.  
 
 
 
 
Tumba 2016-09-05 
 
 
Stefan Dayne (kd) 
 



 
 

 
Särskilt 
Yttrande 
2016-09-05 

 
Ärende 165 Avslut av projektering Tullinge idéhus 
 
För oss i Liberalerna är detta ärende, som innebär ett avslut av Tullinge idéhus, ytterst 
välkommet. Vi har hela tiden hävdat att ett idéhus är fel prioritering av kommunens resurser. 
Pengarna borde användas till något annat istället. Så hoppas vi att det blir nu även om en del 
pengar ändå har gått förlorade i projektet.  
 
Delfinansiering av en andra uppgång vid Tullinge station är ett exempel. Upprustning av 
skolor och omsorgsboende samt Tullinge bibliotek är andra exempel. 
 
Det är viktigt att kommunen och den styrande majoriteten lärt sig något av projektet Tullinge 
idéhus. Framförallt att man måste veta vad man ska använda en fastighet till innan man 
bygger den. 
 
 
 
 
Lars Johansson (L) 
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§ 52 
Avslut av projektering Tullinge idéhus (KOF/2016:53)  

 
Beslut 

Kultur- och fritidsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 

Kommunfullmäktige beslutar att avsluta projekteringen av Tullinge idéhus. 

 

Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen har sedan 2012 haft uppdraget att samordna 
arbetet med förverkligande av ett idéhus i Tullinge och Kultur- och fritids-
nämnden beviljades 92 000 000 kr i investeringsmedel för projektet i Ettårs-
planen 2015. I samband med att projektet fortskrider har fördjupade kalkyler 
tagits fram som pekar på att kostnaderna är betydligt högre, minst 
115 300 000  kr. Med anledning av de ökade kostnaderna föreslår ordfö-
rande att projektet avslutas.  
 
Yttrande 
Tullingepartiet har inkommit med särskilt yttrande, se bilaga.   
 
 
 



              
 
 
Kultur- och fritidsnämnden                                             Särskilt yttrande
                     2016-06-13 

 
Ärende 4: Avslut av projektering Tullinge idéhus  
 
Tyvärr har åtskilliga miljoner kronor av skattebetalarnas pengar gått till spillo p.g.a. kommunens 
arbete med detta projekt. Ända Sedan valrörelsen 2010 har Tullingepartiet kämpat för att den 
styrande majoriteten i Botkyrka ska ta sitt förnuft till fånga och lägga ned planerna på det s k 
idéhuset. Nu har det äntligen skett och projektet läggs ned efter bland annat en intensiv kampanj 
från Tullingepartiet som startade en namninsamling som protest mot idéhuset. 
 
Redan i september 2013 presenterade Tullingepartiet sitt förslag på hur Tullinge skulle kunna få en 
ny pendeltågsuppgång och dessutom ett nytt och bättre centrum, baserat på den kände arkitekten 
Kjell Forsheds skisser. Men kommunledningen vägrade att lyssna då. Idag säger Ebba Östlin att hon 
nu hellre vill använda pengarna till en ny pendeltågsuppgång. Att man nu dessutom funderar på att 
använda Falkbergsskolan som en möjlig mötesplats är särskilt glädjande med tanke på att 
Tullingepartiet har lämnat en motion om just detta i september 2014. 
 
I beslutsunderlaget till föreliggande ärende finns en tjänsteskrivelse (2016-02-25) bifogad. Av den 
framgår det att kommunfullmäktige beslutar att tillskjuta 23,3 mkr i investeringsmedel för Tullinge 
idéhus. För den som inte är insatt i ärendet kan det framstå som att idéhuset inte är avslutat. För 
tydlighetens skull vore det bra att förtydliga att detta är överspelat.  
 
Kjell Sjöberg (TUP)  Therese Lind (TUP) 
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            Underlag för beslut om avslut av Idéhusprojektet 
 

              Bakgrund 
I september 2013 gjordes en kostnadsbedömning grundat på en arkitekttäv-
ling Tullinge Idéhus. Förslaget ”RUT” blev vinnande förslag från Win-
gårdhs Arkitektkontor AB. 
 
En kostnadsbedömning utfördes av Bygganalys. Resultatet av denna utvi-
sade en produktionskostnad, exklusive budgetreserv på 91,9 mkr. I förut-
sättningar för kostnadsanalysen finns en rubrik betecknat ”Ej ingående 
entreprenadkostnader”. Dessa poster är delvis prissatta med 12 mkr och del-
vis ej prissatta. Ej prissatta poster som inte ingår i entreprenadkostnader är 
t.ex. brukarens specialinredning, AV- och konferensutrustning, telesystem, 
data, övervakning, högtalarsystem, hyresgästens egna teletekniska larmsy-
stem såsom inbrottskydd och passersystem, konstnärlig utsmyckning, sane-
ringar, åtgärder p.g.a. högt grundvattna och förorenade massor. 
 
Entreprenaden är upphandlad som en samverkansentreprenad, vilket innebär 
att entreprenaden delas upp i två faser, där Fas 1 som till största del omfattar 
projektering, i det närmaste är avslutad. Kontraktet för Fas 2 skulle tecknas 
först när nödvändiga beslut hade fattats.  
 
När projekteringen i stort sett var färdig kunde noggrannare kalkyler göras 
och dessa visade då på ett betydande överskridande. Arkitekten upprättade 
då tre alternativa lösningar där källarplanet utgick och dessa lokaler arbeta-
des in i de övre två våningarna. Av dessa tre alternativ föredrog verksam-
heten alternativ B vilket innebar bibehållen multisal och placering av fläkt-
rum och undercentral i danssalen, som då utgår. Entreprenören gjorde ytter-
ligare besparingar hos sina underentreprenörer, vilket resulterade i ett pris 
med utförande enligt projekterade bygghandlingar och ett pris utan källare 
(alternativ B). 
 

               Budgetjämförelse och kalkyler 
Bygganalys kostnadsbedömning redovisar uppräknade entreprenadkostna-
der om 93,5 mnkr, byggherrekostnader baserade på entreprenadkostnader 
blir då 18,7 mnkr och internränta 2,8 mnkr, sammalagt 115,0 mnkr. 
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Samverkansentreprenörens kalkyl inklusive källare redovisar en entrepre-
nadkostnad på 97,8 mnkr och byggherrekostnader på 24,5 mnkr samt intern-
ränta på 3,0 mnkr, sammanlagt 125,4 mkr. 
 
Samverkansentreprenörens bantade kalkyl, exklusive källare, redovisar en 
entreprenadkostnad på 88,0 mnkr och en byggherrekostnad på 24,5 mnkr 
samt en internränta på 2,8 mkr, sammanlagt 115,3 mkr. 
 
Förslag till beslut 
På grund av de avvikelser från budget som redovisas ovan föreslår tekniska 
förvaltningen att projektet avslutas. Nedlagda kostnader, som uppgår till ca 
14,5 mkr, kommer att slutredovisas när slutfakturor är attesterade. Nedlagda 
kostnader får betraktas som förgävesprojektering. 
 
Slutsats 
Om rätt underlag, som delvis redan var känt under kostnadsbedömningen, hade 
utgjort underlag för budgeten så hade slutkostnadsprognos, efter detaljprojekte-
ringen endast överstigits med ca 10 mkr (8,7 %), respektive varit i storleksord-
ningen av alternativet utan källare. 
 
 
 
John Staberg Jonny Wilbacher  
T f Fastighetschef  Byggprojektledare 
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Kultur- och fritidsförvaltningen  
Kultur- och fritidsstaben 

 
Referens 

 
Mottagare 

Andreas Dahlgren 
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 

Tilläggsäskande Tullinge idéhus 
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden föreslår att kommunfullmäktige beslutar att till-
skjuta 23,3 mkr i investeringsmedel för Tullinge idéhus. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar att starta byggandet av Tullinge idéhus, 
under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om ytterligare investe-
ringsmedel.  
 
Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen har sedan 2012 haft uppdraget att samordna 
arbetet med förverkligande av ett idéhus i Tullinge och Kultur- och fritids-
nämnden beviljades 92,0 mkr i investeringsmedel för projektet i Ettårsplanen 
2015. I samband med att projektet fortskrider har fördjupade kalkyler tagits 
fram som pekar på att kostnaderna är betydligt högre. Utifrån detta har ett nytt 
förslag tagits fram och kultur- och fritidsförvaltningen föreslår Kultur- och 
fritidsnämnden att hos kommunstyrelsen begära 23,3 mkr i ytterligare investe-
ringsmedel samt 0,3 mkr i ökad driftsram.  
 
Ärendet 
Kommunledningsförvaltningen har sedan 2012 haft uppdraget att samordna 
arbetet med idéhuset i Tullinge. Kultur- och fritidsförvaltningen är att betrakta 
som huvudbeställare av byggnaden. Övriga berörda har varit medborgarkon-
toret på kommunledningsförvaltningen samt samhällsbyggnadsförvaltningen.  
 
Kommunstyrelsen gav 2012-06-04, § 129 kommunledningsförvaltningen i 
uppdrag att samordna arbetet med att förverkliga ett idéhus i Tullinge. Förvalt-
ningen fick uppdrag att genomföra en arkitekttävling för idéhuset samt föra 
dialog med Tullingeborna med syfte att skapa delaktighet under projektet och 
framförallt i husets framtida verksamhet. Huset ska bland annat inrymma ett 
nytt bibliotek, en multisal, danssal, kultur- och verkstadslokaler samt lokaler 
för medborgarkontoret. Arkitekttävlingen avgjordes i oktober 2013 och vin-
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nande förslag ritades av Wingårdhs Arkitektkontor AB. Uppdraget är återrap-
porterat och fullgjort. 
 
Utifrån tävlingsförslaget togs en kostnadsbedömning fram som pekade på en 
produktionskostnad om 91,9 mkr exklusive budgetreserv. Kultur- och fritids-
nämnden äskade därför om denna summa i framåtsikten 2015-2018 och tillde-
lades 92 mkr i Ettårsplanen 2015.   
 
Fördjupad kalkyl 
I projekteringen av idéhuset har fördjupade kalkyler tagits fram. Dessa visar på 
att kostnaderna överstiger de som togs fram i den första bedömningen. Tek-
niska förvaltningen har tagit fram ett underlag för att belysa skillnaderna och 
vad de beror på. Underlaget återfinns som Bilaga 1 - Tjänsteskrivelse ekonomi 
samt Bilaga 2 – Jämförelsetabell till tjänsteskrivelsen. Tekniska förvaltningen 
pekar bland annat på att vissa poster inte fanns medräknade, exempelvis åtgär-
der med anledning av högt grundvatten, flytt av VA-ledning och kraftstation 
med mera. En ytterligare fördyrande omständighet är att det ursprungliga arki-
tektförslaget inte rymdes på den anvisade tomten utan fick ritas om till en 
mindre yta och kompletterades med en källare.  
 
För att minska kostnaderna har ett antal olika besparingsalternativ tagits fram, 
de två huvudbesparingar som diskuterats har både inneburit att idéhusets käl-
lare tas bort och att ventilationsinstallationer, personalrum, förråd med mera 
istället flyttas in i de publika ytorna. Det alternativ som styrgruppen och kul-
tur- och fritidsförvaltningen förordar innebär att danssalen tas i anspråk för 
detta och en dansmatta läggs in i multisalen så att den får dubbla funktionen. 
Detta och andra kostnadsbesparande åtgärder ger en slutkostnadsprognos som 
tekniska förvaltningen kalkylerat till 115,3 mkr mot en slutkostnadsprognos 
om 125,4 mkr om källarplanet behålls.  
 
Hur alternativen påverkar husets framtida driftskostnad 
Kommunstyrelsen har i tidigare flerårsplan beslutat om en investeringsram på 
92 mkr och en utökad ram för ökade driftskostnader på 8,0 mkr utöver de 
driftsmedel som redan idag finns för Tullinge bibliotek och medborgarkon-
toret. Beroende på vilket av alternativen som väljs ökar investeringskostnader-
na med mellan 23,3 och 33,4 mkr och driftskostnaderna ökar med mellan 0,3 
och 1,0 mkr per år utöver tidigare avsatta ramar.  
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I de ökade driftskostnaderna på 8,0 mkr som avsatts ingår ökade kostnader för 
bemanning av det nya idéhuset. Dessa resurser medför att öppethållandet samt 
att personaltätheten kan öka. Den ökade personaltätheten är nödvändig för att 
kunna möta ett förväntat ökat antal besökande och för att kunna vara närva-
rande i hela idéhuset då verksamhetsytorna ökar ordentligt jämfört med idag. I 
medlen ingår även deltidsresurser för lokalskötsel, program och teknik. Kultur- 
och fritidsförvaltningen bedömer att dessa resurser redan med nuvarande be-
räkning är mycket knappt hållna och inte går att minska utan att öppethållande 
och service minskar.  
 
 Investeringskostnad Driftskostnad 

*) 
-varav 
hyra 

Ursprunglig kost-
nadsuppskattning 

92,0 mkr 9,7 mkr 5,9 mkr 

Ny slutkostnadspro-
gnos 

125,4 mkr 10,7 mkr  
(+1,0 mkr) 

6,8 mkr 
 

Ny slutkostnadspro-
gnos utan källare 

115,3 mkr 10,0 mkr 
(+0,3 mkr) 

6,2 mkr 
 

 
*) Driftkostnaderna omfattar utökad bemanning, städning, uppvärmning, sophämtning med 
mera. Av driftkostnaderna täcks 1,7 mkr av befintliga medel inom kommunledningsförvalt-
ningen och kultur- och fritidsförvaltningen.  
 
I och med den nya resursfördelningsmodellen bedöms biblioteksverksamheten 
kompenseras med cirka 0,3 mkr i volymkompensation för befolkningsökningar 
2016-2018 varav en sjättedel komenserar volymeffekter för Tullinge idéhus.  
 
Slutsatser 
Kultur- och fritidsförvaltningen bedömer att projektet inte kan genomföras 
inom den beslutade investeringsramen på 92,0 mkr. För ett genomförande en-
ligt den ursprungliga planen krävs en utökad investeringsbudget om 33,4 mkr 
och en ökad driftsram om 1,0 mkr. Om besparingsalternativet genomförs inne-
bär det behov av ökade investeringsmedel om 23,3 mkr och en ökad driftsram 
om 0,3 mkr. Den totala investeringskostnaden om 115,3 mkr bedöms av för-
valtningen som rimlig i förhållande till andra kulturhus, exempelvis Vallentuna 
kulturhus som kostade cirka 140 mkr.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen anser att huset behövs inte minst i perspektivet 
av att kommundelen växer. I Tullinge bor idag ca 18 000 invånare. Sedan 2004 
har Tullinges befolkning ökat med 5 000 invånare och år 2024 beräknas 23 
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000 personer bo i Tullinge. Behovet av ett större och mer anpassat bibliotek till 
nutida och framtida behov bedöms därmed öka. Idéhuset kommer också att 
vara en central och inspirerande plats även för skola, äldreomsorg och i syn-
nerhet för förenings- och kulturliv i stadsdelen men även för kommunen som 
helhet. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen föreslår att kultur- och fritidsnämnden beslutar 
att hos kommunstyrelsen begära 23,3 mkr i investeringsmedel samt 0,3 mkr i 
driftsmedel för att kunna genomföra projektet i enlighet med den nya slutkost-
nadsprognosen utan källare.   
 
 
 
Pernilla Conde Hellman  Andreas Dahlgren 
Kultur- och fritidschef   Administrativ chef 
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Tekniska förvaltningen  
lokalförsörjning och fastighet 

 
Referens 

 
Mottagare 

Jonny Wilbacher 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 

Ekonomiskt underlag för beslut om Idéhuset 
 
Bakgrund 
 
I september 2013 gjordes en kostnadsbedömning grundat på Arkitekttävling 
Tullinge Idéhus ”RUT” (vinnande förslag från Wingårdhs Arkitektkontor AB). 
Kostnadsbedömningen utfördes av Bygganalys.  
Kostnadsbedömningens resultat redovisade en produktionskostnad exkl  
budgetreserv på 91,9 mkr. 
I förutsättningar för kostnadsanalysen finns en rubrik betecknat ”Ej ingående 
entreprenadkostnader”. 
Dessa poster är delvis prissatta med 12 mkr och delvis ej prissatta. 
Ej prissatta poster som inte ingår i entreprenadkostnader är t.ex.  
brukarens specialinredning, AV- och konferensutrustning, telesystem, data, 
övervakning, högtalarsystem, hyresgästens egna teletekniska larmsystem 
såsom inbrottskydd och passersystem, konstnärlig utsmyckning, saneringar, 
åtgärder p.g.a. högt grundvattna och förorenade massor. 
 
Entreprenaden är upphandlat som samverkansentreprenad, vilket innebär att 
entreprenaden delas upp i två Faser, där Fas 1 som till största del omfattar 
projektering, i det närmaste är avslutat. Kontraktet för Fas 2 tecknas först 
när nödvändiga beslut har tagits. 
 
När projekteringen i stort sett var färdigt kunde noggrannare kalkyler göras 
och de visade på ett betydande överskridande.  
Arkitekten upprättade då 3 alternativa lösningar där källarplanet utgick och 
dessa lokaler arbetades in i de övre 2 våningar. Av dessa 3 alternativ  
föredrog verksamheten alternativ B vilket innebär bibehållen multisal och  
placering av fläktrum och undercentral i danssalen som då utgår. 
Entreprenören gjorde ytterligare besparingar hos sina underentreprenörer 
vilket resulterade i ett pris med utförande enligt projekterade bygghandlingar 
och ett pris utan källare (alternativ B). 
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Jämförelsetabell 
 
Tekniska förvaltningen sammanställde ovanstående kostnadsbedömningar 
och budgetpriser i en tabell (bifogas), som har bygganalys kostnadsbedömning 
som utgångspunkt. 
Tabellen visar 3 rubriker och 3 korrigerade rubriker: 
Bygganalys ursprungliga kostnadsbedömning och en korrigerad sådan 
Entreprenörens budgetpris och en korrigerad sådan för projekterad byggnad 
Entreprenörens budgetpris och en korrigerad sådan för alternativ B. 
 
Gulmarkerade prisfält redovisar kostnader som är prissatta men ej inräknade i  
bygganalys slutkostnadsprognos resp kostnader lämnade av entreprenören 
efter färdigprojektering, 
orangemarkerade prisfält visar sedvanliga procentuella kostnader, 
ej färglagda prisfält visar uppskattade kostnader och 
grönmarkerat prisfält är kostnad som borde ha lägad till grund för budget. 
 
Som framgår av tabellen borde budgeten från Bygganalys räknats upp till  
115 mkr redan i ett tidigt skede. 
Projekterad byggnad (inkl källare) har en slutkostnadsprognos på 125,4 mkr 
och alternativ B (utan källare) har en slutkostnadsprognos på 115,3 mkr. 
 
Hyreskostnad 
 
Summa lokalkostnad per år för projekterad byggnad inkl källare (125,4 mkr) 
är 6 775 661 kr. 
Summa lokalkostnad per år för projekterad byggnad exkl källare (125,382 mkr) 
är 6 164 496 kr. 
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Slutsats 
 
Om rätt underlag, som delvis redan var känt under kostnadsbedömningen, 
hade utgjort underlag för budgeten så hade slutkostnadsprognos, efter 
detaljprojekteringen endast överstigits med ca 10 mkr (8,7 %) resp 
varit i storleksordningen av alternativ B. 
 
 
 
 
John Staberg   Jonny Wilbacher  
Tf Fastighetschef   Byggprojektledare 
Tekniska förvaltningen   



Idéhuset
Budget Idéhuset - jämförelse

Idéhuset slutkostnadsprognos 2016-01-25 KS/JW 2 690 2 690 2 786 2 786 2 308 2 308 m2

Entreprenadkostnad Bygganalys ursprunglig Bygganalys korrigerad In3prenör ursprunglig In3prenör urspr. Korrigerad In3prenör u.källare In3prenör u.källare korrigerad
grundkostnad 76600 76 600 72 311 72 311 62 811 62 811
Mark/finplanering 0 10 000
Flytt VA-ledning 0 2 000 2 000 2 000
Flytt transformatorstation 0 1 000 1 000 1 000
Konstnärlig utsmyckning (1%) 0 926 763 668
Förorenade massor 0 1 000 1 000 1 000
Telesystem (data, AV-system mm) 0 1 000
Teletekn. System (Larm, passersyst.) 0 1 000
entreprenadkostnader, fast del 18 900 18 900 18 900 18 900
Risk ingår i ovanst. ingår i ovanst. 1 732 1 850 1 542 1 619
Delsumma 76600 93 526 92 943 97 824 83 253 87 999

Byggherrekostnader
Projektering 7 660 9 353
omkostnader, rörlig del 6 100 6 100 6 100 6 100
Projekt- & byggledning 4 596 5 612 8 200 8 200 8 200 8 200
Förprojektering (Wingård) 4 200 4 200
Byggherreadministration 1 532 1 871 4 000 4 000
Myndighetsavgifter inkl. anslutningsavgifter 1 532 1 871 2 000 2 000

Delsumma 15 320 18 706 14 300 24 500 14 300 24 500

Produktionskostnad 91 920 112 232 107 243 122 324 97 553 112 499

internränta 2 806 3 058 2 812

Slutkostnadsprognos 91 920 115 037 107 243 125 382 97 553 115 311

Kostnad /m 2 34171 42765 38494 45004 42267 49961

Kända kostnader 2013 resp av entreprenören lämnade priser
sedvanliga % påslag 
Borde ha varit underlag för budget



Idéhuset
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§ 166 
Revidering av borgensförbindelse för Tennis & Paddel i 
Tumba Förvaltning AB (KS/2016:602) 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige beslutar att teckna borgen, så som för egen skuld, 
för Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB i enlighet med bilaga till 
tjänsteskrivelse i ärendet. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att borgen gäller så länge hyresförhållan-
det består i enlighet med hyresavtalet mellan Tennis & Paddel i Tumba 
Förvaltning AB och Fastighetsaktiebolaget Tennisskolan, dock som 
längst i 15 år efter det att Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB 
tillträtt sin lokal. 
 

3. Kommunfullmäktige delegerar till kommunstyrelsen att teckna de 
handlingar som krävs avseende kommunens borgen till Tennis & Pad-
del i Tumba Förvaltning AB.  
 

4. Kommunfullmäktige delegerar till kommunstyrelsen att teckna ny bor-
gen i det fall att hyresförhållande ändras genom byte av hyresvärd un-
der förutsättning att hyresvillkoren inte förändras. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 

5. Kommunstyrelsen delegerar till ekonomichefen att för kommunstyrel-
sens räkning teckna de handlingar som krävs avseende kommunens 
borgen till Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB. 

 
Reservationer  
Stefan Dayne (KD) och Östen Granberg (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna avslagsyrkanden.  
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Ärendet 
Tumba Tennisklubb (Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB) tecknade år 2015 
ett hyresavtal med Coop Fastigheter AB för hyra av en planerad tennisanläggning i 
Tumba. 

Ett av villkoren för hyresavtalet, samt för själva etableringen av tennisan-
läggningen, var att kommunen medgav Tennis & Paddel i Tumba Förvalt-
ning AB borgen för hyresbeloppet under en period om 15 år. Kommunfull-
mäktige tog 2015-01-07, § 2 beslut om att bevilja en sådan borgen och 
angav då även att borgensförbindelsen ska gälla under förutsättning att det 
finns ett hyresförhållande mellan Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB 
(hyresgäst) och Coop Fastigheter AB (hyresvärd). 

Fastigheten där den kommande tennisanläggningen, samt en livsmedelsbu-
tik, ska uppföras ägs dock inte av Coop Fastigheter AB, utan av ett dotterbo-
lag; Fastighetsaktiebolaget Tennisskolan. I och med detta ska Fastighetsak-
tiebolaget Tennisskolan vara hyresvärd, vilket får till följd att en ny bor-
gensförbindelse behöver upprättas.  

Förslaget till ny borgensförbindelse som fullmäktige nu har att ta ställning 
till överensstämmer i all väsentlighet med nuvarande borgensförbindelse, 
med undantag för att namnet på hyresvärden ändrats samt att sluttiden revi-
derats för att följa avtalsperioden i det nya hyresavtalet. Villkoren i förslaget 
till det nya hyresavtalet överensstämmer likaså med de villkor som gäller i 
nuvarande hyresavtalet.   

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-08-22.  

Yrkanden 
Stefan Dayne (KD) yrkar avslag på ordförandeförslaget, bilaga.  
Östen Granberg (SD) yrkar avslag på ordförandeförslaget.   
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Stefan Daynes (KD) och Östen 
Granbergs (SD) avslagsyrkanden och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med ordförandeförslaget.   
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 
 



                                                                                                                                                                                   
  

 

 

 

Yrkande          Kommunstyrelsen        

 
Ärende 166: Revidering av borgensförbindelse för Tennis & Paddel i Tumba 
Förvaltning AB (KS/2016:602) 
 

Kristdemokraterna är positivt inställda till idrott och anser att hälsa, motion och olika former av 
idrott ska främjas och stödjas av kommunen. Idrotten är en av våra största folkrörelser som 
bidrar till god livskvalitet för många människor. 
 

Vi är i detta ärende fortsatt mycket skeptiska till borgensförbindelsens utformning då vi bedömer 
den ekonomiska kalkylen bygger på för stora risker och antaganden. När en kommun ska besluta 
om att gå i borgen så bör samtliga ansökningar behandlas mycket restriktivt då detta alltid är ett 
ekonomiskt risktagande. Kommunledningsförvaltningen har dessutom tidigare konstaterat att 
riskerna i detta fall av kommunal borgen är relativt höga. 
 

Att gå i borgen för en så pass lång tid som 15 år blir ett stort åtagande för Botkyrka Kommun 
gällande enbart en enda klubb. Frågan är vad som händer när andra klubbar och föreningar också 
vill ha ett liknande avtal med kommunen. Kommer man då ha möjlighet att teckna ytterligare 
avtal eller kommer man legitimt att kunna säga nej? Kommunen tar på sig ett alltför stort 
ekonomiskt ansvar i detta avtal både för kommande kostnader tillsammans med de tidigare 
skulderna. Man bör hitta en annan lösning för att främja tennis som sport i kommunen utan att 
det blir ett så stort risktagande för kommunen som detta avtal innebär.  
 

Kommunen har sedan tidigare övertagit befintligt banklån på 4,6 miljoner kronor samt avskrivit 
föreningens kommunala lån på 123 000 kronor då klubben inte skött sin ekonomi på ett fullgott 
sätt. Till detta kommer dessutom ett årligt anläggningsbidrag på 500 000. 
 

Vi vet att kostnaderna initialt blir höga för kommunen. Men också långsiktigt finns det stora 

risker för höga kostnader och budgeten innehåller flera osäkerheter. Det är också oklart hur 

ekonomin för föreningen kommer att utvecklas framöver.  

Med anledning av allt detta är vi mycket tveksamma till kommunal borgen i detta ärende såsom 
avtalet är utformat.  
 
Med hänsyn till ovanstående yrkar vi: 
 

 att avslå kommunstyrelsens förslag till beslut 
 
 
Tumba 2016-09-05 
 
Stefan Dayne (kd) 
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Referens Mottagare 
Niklas Johansson  
Jakob Etaat  
 
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Revidering av borgensförbindelse för Tennis & Paddel i 
Tumba Förvaltning AB  
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
1. Kommunfullmäktige beslutar att teckna borgen, så som för egen skuld, 

för Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB i enlighet med bilaga till 
tjänsteskrivelse i ärendet. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att borgen gäller så länge hyresförhållan-
det består i enlighet med hyresavtalet mellan Tennis & Paddel i Tumba 
Förvaltning AB och Fastighetsaktiebolaget Tennisskolan, dock som 
längst i 15 år efter det att Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB till-
trätt sin lokal. 
 

3. Kommunfullmäktige delegerar till kommunstyrelsen att teckna de hand-
lingar som krävs avseende kommunens borgen till Tennis & Paddel i 
Tumba Förvaltning AB.  
 

4. Kommunfullmäktige delegerar till kommunstyrelsen att teckna ny bor-
gen i det fall att hyresförhållande ändras genom byte av hyresvärd under 
förutsättning att hyresvillkoren inte förändras. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 
 
5. Kommunstyrelsen delegerar till ekonomichefen att för kommunstyrel-

sens räkning teckna de handlingar som krävs avseende kommunens bor-
gen till Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB. 

 
 
Ärendet 
Tumba Tennisklubb (Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB) tecknade år 2015 
ett hyresavtal med Coop Fastigheter AB för hyra av en planerad tennisanläggning i 
Tumba.  
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Ett av villkoren för hyresavtalet, samt för själva etableringen av tennisan-
läggningen, var att kommunen medgav Tennis & Paddel i Tumba Förvalt-
ning AB borgen för hyresbeloppet under en period om 15 år. Kommunfull-
mäktige tog 2015-01-07, § 2 beslut om att bevilja en sådan borgen och 
angav då även att borgensförbindelsen ska gälla under förutsättning att det 
finns ett hyresförhållande mellan Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB 
(hyresgäst) och Coop Fastigheter AB (hyresvärd). 
 
Fastigheten där den kommande tennisanläggningen, samt en livsmedelsbu-
tik, ska uppföras ägs dock inte av Coop Fastigheter AB, utan av ett dotterbo-
lag; Fastighetsaktiebolaget Tennisskolan. I och med detta ska Fastighetsak-
tiebolaget Tennisskolan vara hyresvärd, vilket får till följd att en ny bor-
gensförbindelse behöver upprättas.  
 
Förslaget till ny borgensförbindelse (bilaga 1) som fullmäktige nu har att ta 
ställning till överensstämmer i all väsentlighet med nuvarande borgensför-
bindelse, med undantag för att namnet på hyresvärden ändrats samt att slut-
tiden reviderats för att följa avtalsperioden i det nya hyresavtalet. Villkoren i 
förslaget till det nya hyresavtalet (bilaga 2) överensstämmer likaså med de 
villkor som gäller i nuvarande hyresavtalet (bilaga 3).  
 
 
 
Mattias Jansson    Niclas Johansson 
Kommundirektör   ekonomichef 
 
 
Bilagor 
1. Förslag till reviderad borgensförbindelse för Tennis & Paddel i Tumba 
Förvaltning AB 
2. Förslag till nytt hyresavtal mellan KF Fastigheter AB (frånträdande hy-
resvärd), Fastighetsbolaget Tennisskolan (tillträdande hyresvärd) och Tennis 
& Paddel i Tumba Förvaltning AB (hyresgäst) 
3. Nuvarande hyresavtal mellan Coop Fastigheter AB (hyresvärd) och Ten-
nis & Paddel i Tumba Förvaltning AB (hyresgäst) 
 
________ 
Expedieras till 
Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB 
Niclas Johansson, KLF 
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Botkyrka kommun, org. nr 212000-2882, med adress 147 85 Tumba, (nedan  
”Borgensmannen”) har dag som nedan ställt följande 

 

 

BORGEN 
 

 

1. Bakgrund 

1.1 KF Fastigheter AB (med tidigare firma Coop Fastigheter AB), org. nr 556033-2446, 
(nedan ”KF Fastigheter”) och Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB, 
org. nr 556969-0331, (nedan ”Hyresgästen”) har den 22 augusti 2014 ingått hyres-
avtal med beteckning XXXXXX-10020-160701 (nedan ”Gamla Hyresavtalet”) av-
seende förhyrning inom fastigheten Botkyrka Bryggaren 1 (med tidigare fastighetsbe-
teckning Botkyrka Yrkesskolan 2) (nedan ”Fastigheten”). Borgensmannen har gått i 
borgen för det Gamla Hyresavtalet (nedan ”Gamla Borgensförbindelsen”). 

1.2 I anledning av att KF Fastigheter inte äger Fastigheten har nytt hyresavtal – med an-
nullerande av det Gamla Hyresavtalet – ingåtts mellan Fastighetsaktiebolaget  
Tennisskolan, org. nr 556984-4169, (nedan ”Hyresvärden”), som äger Fastigheten, 
och Hyresgästen den [DATUM] (nedan ”Nya Hyresavtalet”). 

1.3 Borgensmannen har ingått följande Borgen för det Nya Hyresavtalet. 

2. Borgen 

2.1 För hyresgästens fullgörande av skyldigheterna såväl enligt det Nya Hyresavtalet, som 
enligt 12 kap. jordabalken, går Borgensmannen i borgen såsom för egen skuld. 

2.2 Detta borgensåtagande innefattar samtliga förpliktelser som härrör från hyresförhål-
landet inklusive, men inte begränsat till: 

(a) inkassokostnader; 

(b) av domstol utdömda rättegångskostnader; 

(c) styrkta kostnader för hyresgästens avhysning;  

(d) ränta på samtliga angivna obetalda belopp; samt 

(e) hyresvärdens kostnader uppkomna i anledning av mål som handlagts hos  
Kronofogdemyndigheten enligt lagen (1990:746) om betalningsföreläggande 
och handräckning. 
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3. Giltighetstid 

Denna Borgen gäller så länge hyresförhållandet består, dock som längst till den dag 
som infaller femton (15) år efter Hyresgästens tillträde till lokalen förhyrd enligt det 
Nya Hyresavtalet. 

4. Villkor 

Denna Borgen är villkorad av att den godkänns av Borgensmannens kommunfull-
mäktige senast den 29 september 2016. 

____________________ 

 

Denna Borgen är upprättad i ett (1) exemplar, vilket tillfallit Hyresvärden. 

Ort:  

Datum:  

BOTKYRKA KOMMUN  

 

 

________________________________ 

 

 

[NAMNFÖRTYDLIGANDE]  
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Mellan, å ena sidan: 

(i) KF Fastigheter AB (med tidigare firma Coop Fastigheter AB), org. nr 556033-2446, 
med adress 171 88 Solna (nedan ”Frånträdande Hyresvärd”); och  

(ii) Fastighetsaktiebolaget Tennisskolan, org. nr 556984-4169, med adress c/o KF  
Fastigheter AB, 171 88 Solna (nedan ”Tillträdande Hyresvärd”) 

samt, å andra sidan: 

(iii) Tennis & Paddel i Tumba Förvaltning AB, org. nr 556969-0331, med adress 
c/o Kubicska, Broängsvägen 15, 147 32 Tumba (nedan ”Hyresgästen”) 

((ii) till och med (iii) gemensamt ”Parterna”) har dag som nedan ingåtts följande 

 

 

HYRESAVTAL 
 

 

1. Bakgrund 

1.1 Frånträdande Hyresvärd och Hyresgästen har den 22 augusti 2014 ingått det hyresav-
tal som framgår av Bilaga 1.1 (nedan ”Gamla Hyresavtalet”) med beteckning 
XXXXXX-10020-160701.  

1.2 Det område som lokalen i Gamla Hyresavtalet skall vara belägen på kommer att fin-
nas inom fastigheten Botkyrka Bryggaren 1 (med tidigare fastighetsbeteckning  
Botkyrka Yrkesskolan 2), vilken ägs av Tillträdande Hyresvärd. För att rätt hyresvärd 
skall hyra ut lokalen har Parterna ingått detta Hyresavtal och Frånträdande Hyresvärd 
underkastat sig de regleringar som uttryckligen gäller denne i detta Hyresavtal. 

2. Avtal om hyra 

2.1 Tillträdande Hyresgäst hyr ut lokal på de villkor som framgår av det Gamla  
Hyresavtalet till Hyresgästen, med den enda ändring – förutom ändringen av hyres-
värd – som framgår av punkt 2.2 nedan. 

2.2 Hyresgästen accepterar att preliminär tillträdesdag skall vara den 1 juli 2018. Första 
hyrestid skall löpa till och med den 30 juni 2033. 

3. Inga krav enligt tidigare avtal 

Frånträdande Hyresvärd, Tillträdande Hyresvärd och Hyresgästen bekräftar härmed 
att ingendera av dem har något krav mot någon av de andra i anledning av det Gamla 
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Hyresavtalet, vilket således, i och med undertecknandet av detta Hyresavtal, upphört 
att gälla. 

4. Villkor för giltighet 

4.1 Detta Hyresavtal förutsätter för sin giltighet att Botkyrka kommun, 
org. nr 212000-2882, senast den 29 september 2016 ställt borgen enligt vad som 
framgår av Bilaga 4.1, vilken skall vara godkänd av kommunfullmäktige. 

4.2 Uppfylls inte villkoret i punkt 4.1 ovan inom där angiven tid – och villkorstiden inte 
förlängts eller villkoret eftergivits av den Tillträdande Hyresgästen – skall detta  
Hyresavtal inte längre vara bindande mellan Parterna (punkt 3 ovan att det Gamla 
Hyresavtalet upphört skall dock fortsätta gälla) och ingendera av Parterna skall ha 
någon rättighet eller skyldighet i förhållande till den andra parten i anledning härav. 

____________________ 

 

Detta Hyresavtal har upprättats i tre (3) exemplar, varav Parterna tagit var sitt inkluderande  
Bilaga 1.1 samt Frånträdande Hyresvärd tagit ett exemplar exkluderande Bilaga 1.1. 

Ort: Ort: 

Datum: Datum: 

KF FASTIGHETER AB TENNIS & PADDEL I TUMBA  
FÖRVALTNING AB 

 

________________________________ 

 

________________________________ 

[NAMNFÖRTYDLIGANDE] [NAMNFÖRTYDLIGANDE] 

 

Ort:  

Datum:  

FASTIGHETSAKTIEBOLAGET  
TENNISSKOLAN 

 

 

________________________________ 

 

 

[NAMNFÖRTYDLIGANDE]  

 































































































 PROTOKOLLSUTDRAG 1[3] 

Kommunstyrelsen 
 2016-09-05 Dnr KS/2015:700 
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 167 
Svar på motion: Fler meningsfulla feriejobb (M) 
(KS/2015:700) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  

Ärendet  
Jimmy Baker (M), Kia Hjelte (M), Björn Lagerstedt (M) och Carl Baker 
(M), har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-10-22, § 163 lämnat 
en motion: Fler meningsfulla feriejobb. Motionärerna ser ett behov av en 
ökad satsning inom vården och omsorgen på grund av bland annat en 
ökande och en åldrande befolkning samt särskilda vårdbehov på grund av 
demens eller andra former av funktionsnedsättningar. Som ett framgångsrikt 
exempel lyfter motionärerna Tullinge gymnasiums vård- och omsorgspro-
gram, där elever utbildas till undersköterskor och personliga assistenter. 
Under studietiden har eleverna arbetsförlagd praktik samt erbjuds feriejobb 
under sommarloven. Motionärerna föreslår att arbetsmarknads- och vuxen-
utbildningsnämnden ges i uppdrag att utreda behovet av fler praktikplatser 
inom den kommunala omsorgen, samt att nämnden får i uppdrag att möjlig-
göra för fler sommarjobb inom ramen för Botkyrka kommuns åtagande rö-
rande feriejobben, särskilt riktat mot vård- och omsorgsverksamheterna.  

Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har behandlat ärendet 
2016-02-11, § 1.  

Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-23, § 16.  
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Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-08-09.  

Motivering  
Motionen vidrör områden, som för den rödgröna kommunledningen, är 
mycket angelägna och prioriterade. Det handlar både om att skapa en väl-
färd med hög kvalité samt att ha en god jobbpolitik och om hur dessa två 
områden går hand i hand.  

Vår vård och omsorg ska hålla hög kvalité. En viktig faktor för detta är att 
vi har kompetent personal. Inom vård och omsorg finns det flera bristyrken 
och därför är det viktigt att vi utbildar och skapar fler möjligheter för  
människor att ta jobb inom vård och omsorg. 

I Botkyrka jobbar vi aktivt med att kombinera dessa två delar, att få männi-
skor i jobb och ha en välfärd med hög kvalité. Därför har vård och omsorg 
ett utvecklat samarbete med utbildningsförvaltningen som innebär att alla 
elever inom vård- och omsorgsprogrammen erbjuds praktikplatser. År 2015 
fick alla elever på Tullinge gymnasiums vård- och omsorgsprogram prak-
tikplats. Man sträcker sig också till andra gymnasier samt till vuxenutbild-
ning för att erbjuda praktikplatser. Detta arbete genererar ett mervärde inom 
välfärden med högre kvalité samt att eleverna får arbetslivserfarenhet och 
utökar sina kontaktnät.  

Inom Botkyrka kommun har vi också en sommarjobbsgaranti som innebär 
att man är garanterad sommarjobb minst en gång om man är i åldern16 till 
18 år. På detta vis skapar vi mervärden inom den kommunala verksamheten 
samtidigt som ungdomarna får en arbetslivserfarenhet och utökar sitt kon-
taktnät. Detta innefattar självfallet verksamheterna inom vård och omsorg 
som under 2015 hade 167 sommarjobbare.  

Yrkande 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till motionen.   
 
Protokollsanteckning  
Marcus Ekman (S) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat 
bifall till ordförandeförslaget.  

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Jimmy Bakers (M) bifallsyr-
kande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförande-
förslaget.  
_____   
 



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG  3[3] 
Kommunstyrelsen 

 2016-09-05 Dnr  KS/2015:700 
 

Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 



 
Sid 1 (1) 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2015-10-22 
 
Fler meningsfulla feriejobb! 
 
Tullinge gymnasium har ett framgångsrikt vård- och omsorgsprogram som lovordats av 
såväl offentliga som privata aktörer inom vårdsektorn. Innevarande hösttermin 2015 har 
detta program 24 elever, som efter examen är utbildade för att arbeta som under-
sköterska och personlig assistent, eller för att gå vidare till högskolestudier och 
exempelvis utbilda sig sjuksköterska eller arbetsterapeut. Eleverna har arbetsplats-
förlagd praktik under studietiden inom äldrevården, inom omsorgen med vårdtagare 
som har funktionsnedsättningar och i akutsjukvården för att ge en bred kompetens. 
Eleverna erbjuds feriejobb under sommarloven. 
 
Framtida vårdbehov på grund av en ökande och åldrande befolkning gör att fler behöver 
anställas inom vården och omsorgen. Människor blir äldre. Men även inom andra delar 
av vården kommer behovet att öka. Det handlar om vårdtagare med särskilda behov på 
grund av demens eller andra former av funktionsnedsättningar.  
 
En ökning av satsningarna inom detta område är nödvändig om vi framgent ska kunna 
säkerställa kvaliteten. Arbete med människor inom vården kräver många gånger stor 
kunskaper och därför måste yrkeskunnig handledning ges till praktikanter.  
 
När det gäller andra vårdtagare som inte så vårdkrävande är kanske empatin det 
viktigaste. Att kunna erbjuda prao-platser och feriejobb på exempelvis LSS-boenden 
och i den dagliga verksamheten skulle då kunna vara sätt att låta ungdomar pröva och se 
om detta lockar till ett yrkesliv inom vården. 
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att1 ge Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden i uppdrag att utreda behovet 

av fler praktikplatser inom den kommunala vården och omsorgen, samt 
 
att2 ge Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden i uppdrag att möjliggöra fler 
 meningsfulla sommarjobb inom ramen för Botkyrka kommuns åtagande rörande 
 feriejobben, särskilt riktat mot vård- och omsorgsverksamheterna 
 
 
Jimmy Baker (M) 
 
Kia Hjelte (M)  
 
Björn Lagerstedt (M) 
 
Carl Baker (M) 
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Kommunledningsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08 530 610 00 / Sms·0708-86 01 02 · E-post erika.ronnestig@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 

Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Fler meningsfulla feriejobb (M)  
 
Ärendet  
Jimmy Baker (M), Kia Hjelte (M), Björn Lagerstedt (M) och Carl Baker 
(M), har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-10-22, § 163 lämnat 
en motion: Fler meningsfulla feriejobb. Motionärerna ser ett behov av en 
ökad satsning inom vården och omsorgen på grund av bland annat en 
ökande och en åldrande befolkning samt särskilda vårdbehov på grund av 
demens eller andra former av funktionsnedsättningar. Som ett framgångsrikt 
exempel lyfter motionärerna Tullinge gymnasiums vård- och omsorgspro-
gram, där elever utbildas till undersköterskor och personliga assistenter. 
Under studietiden har eleverna arbetsförlagd praktik samt erbjuds feriejobb 
under sommarloven. Motionärerna föreslår att arbetsmarknads- och vuxen-
utbildningsnämnden ges i uppdrag att utreda behovet av fler praktikplatser 
inom den kommunala omsorgen, samt att nämnden får i uppdrag att möjlig-
göra för fler sommarjobb inom ramen för Botkyrka kommuns åtagande rö-
rande feriejobben, särskilt riktat mot vård- och omsorgsverksamheterna.  
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har behandlat ärendet 
2016-02-11, § 1.  
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-23, § 16.  
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden anser motionen vara besva-
rad. Nämnden instämmer med vikten av att erbjuda praktik och feriejobb 
inom den kommunala vården och omsorgen. Nämnden hänvisar till utform-
ningen av feriepraktik i Botkyrka kommun, där meningsfulla feriejobb möj-
liggörs. Införandet av ett volymtak ger bättre möjligheter att planera och sä-
kerställa en kvalitativ feriepraktik. I matchningen av ferieplatser tas stor 
hänsyn till arbetsgivarens behov och ungdomens önskemål, särskilt inom 
bristyrkesområden.  
 
Vård- och omsorgsnämnden anser motionen vara besvarad. Nämnden hän-
visar till vård- och omsorgsförvaltningens pågående samarbete med utbild-
ningsförvaltningen kring praktikplatser. Utöver praktikplatser till studerande 
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vid Tullinge gymnasiums vård- och omsorgsprogram tar förvaltningen emot 
praktikanter från utbildningssamordnare som innefattas av vuxenutbildning-
ens utbildningar motsvarande vård- och omsorgsprogrammet samt från Såg-
bäcksgymnasiets vård- och omsorgsprogram. Vård- och omsorgsförvalt-
ningen ser årligen över hur många praktik- respektive sommarjobbsplatser 
verksamheten kan erbjuda utan att minska kvaliteten i platserna.  
 
 
Jakob Etaat  
Kanslichef  
 
 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Vård- och omsorgsnämnden 
 2016-02-23 Dnr /Ärendebeteckning/  
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 16 
Svar på motion (M) - Fler meningsfulla feriejobb 
(von/2015:141) 

 
Beslut 
Vård- och omsorgsnämnden anser motionen vara besvarad. 
 
Sammanfattning 
Motionären föreslår att arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden ut-
reder behovet av fler praktikplatser inom den kommunala vården och om-
sorgen, samt möjliggör för fler meningsfulla sommarjobb inom ramen för 
Botkyrka kommuns åtagande rörande feriejobben, särskilt riktat mot vård- 
och omsorgsverksamheterna. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen instämmer med motionären om vikten av 
att skapa praktikplatser och feriejobb inom kommunens vård och omsorg. 
Denna typ av arbeten är ett sätt för kommunens ungdomar att få arbetslivs-
erfarenhet och att prova på olika typer av arbete, men också en chans för 
kommunen att attrahera eventuellt kommande medarbetare.  
 
Vård- och omsorgsförvaltningen har idag ett samarbete med utbildningsför-
valtningen kring praktikplatser. Samarbetet innebär att förvaltningen erbju-
der praktikplats till de studerande vid Tullinge gymnasiums vård- och om-
sorgsprogram i den utsträckning verksamheten har möjlighet att ta emot 
elever. För 2015 innebar det att så gott som samtliga studerande erbjöds 
praktikplats. Utöver detta tar förvaltningen emot praktikanter från de utbild-
ningsanordnare som innefattas av vuxenutbildningens utbildningar motsva-
rande vård- och omsorgsprogrammet samt från Sågbäcksgymnasiets vård- 
och omsorgsprogram.  
 
Förvaltningen tar även emot sommarjobbare inom såväl äldreomsorgen som 
funktionsnedsättningsområdet och central förvaltning. Under sommaren 
2015 togs sammanlagt 167 sommarjobbare emot. 
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Förvaltningen ser årligen över hur många praktik- respektive sommarjobbs-
platser verksamheten kan erbjuda utan att minska på kvaliteten i platserna.  
 
Utifrån detta anser vi motionen besvarad. 
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Vård- och omsorgsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
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Referens Mottagare 
Emma Åberg  
Birgitta El Idrissi 
 
 
 
 
 
 

Vård- och omsorgsnämnden 
 
 
 
 
 

Motion (M) - Fler meningsfulla feriejobb  
 
Förslag till beslut 
Vård- och omsorgsnämnden anser motionen vara besvarad. 
 
Sammanfattning 
Motionären föreslår att arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden ut-
reder behovet av fler praktikplatser inom den kommunala vården och om-
sorgen, samt möjliggör för fler meningsfulla sommarjobb inom ramen för 
Botkyrka kommuns åtagande rörande feriejobben, särskilt riktat mot vård- 
och omsorgsverksamheterna. 
 
Vård- och omsorgsförvaltningen instämmer med motionären om vikten av 
att skapa praktikplatser och feriejobb inom kommunens vård och omsorg. 
Denna typ av arbeten är ett sätt för kommunens ungdomar att få arbetslivs-
erfarenhet och att prova på olika typer av arbete, men också en chans för 
kommunen att attrahera eventuellt kommande medarbetare.  
 
Vård- och omsorgsförvaltningen har idag ett samarbete med utbildningsför-
valtningen kring praktikplatser. Samarbetet innebär att förvaltningen erbju-
der praktikplats till de studerande vid Tullinge gymnasiums vård- och om-
sorgsprogram i den utsträckning verksamheten har möjlighet att ta emot 
elever. För 2015 innebar det att så gott som samtliga studerande erbjöds 
praktikplats. Utöver detta tar förvaltningen emot praktikanter från de utbild-
ningsanordnare som innefattas av vuxenutbildningens utbildningar motsva-
rande vård- och omsorgsprogrammet samt från Sågbäcksgymnasiets vård- 
och omsorgsprogram.  
 
Förvaltningen tar även emot sommarjobbare inom såväl äldreomsorgen som 
funktionsnedsättningsområdet och central förvaltning. Under sommaren 
2015 togs sammanlagt 167 sommarjobbare emot. 
 
Förvaltningen ser årligen över hur många praktik- respektive sommarjobbs-
platser verksamheten kan erbjuda utan att minska på kvaliteten i platserna.  
 
Utifrån detta anser vi motionen besvarad. 
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Ärendet 
Vård- och omsorgsnämnden har tillsammans med arbetsmarknads- och vux-
enutbildningsnämnden fått i uppdrag att yttra sig över motionen ”Fler me-
ningsfulla feriejobb” (M). Motionären föreslår att kommunfullmäktige ska 
besluta: 
 
att1  ge Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden i uppdrag att ut-

reda behovet av fler praktikplatser inom den kommunala vården och 
omsorgen, samt 

att2  ge Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden i uppdrag att möj-
liggöra fler meningsfulla sommarjobb inom ramen för Botkyrka 
kommuns åtagande rörande feriejobben, särskilt riktat mot vård- och 
omsorgsverksamheterna. 

 
Vård- och omsorgsförvaltningen har berett ärendet. 
 
Praktikanter och sommarjobbare – framtida medarbetare 
Vård- och omsorgsförvaltningen instämmer med motionären om vikten av 
att skapa praktikplatser och feriejobb inom kommunens vård och omsorg. 
Denna typ av arbeten är ett sätt för kommunens ungdomar att få arbetslivs-
erfarenhet och att prova på olika typer av arbete, men också en chans för 
kommunen att attrahera eventuellt kommande medarbetare. Det är samtidigt 
viktigt att de platser som erbjuds är givande för eleven eller feriearbetaren 
genom att verksamheten har tillräcklig kapacitet att ta emot på ett bra sätt. 
 
Nedan beskrivs hur förvaltningen idag arbetar med praktik och feriearbete. 
 
Fler praktikplatser inom den kommunala vården och omsorgen 
Vård- och omsorgsförvaltningen har idag ett samarbete med utbildningsför-
valtningen om praktikplatser. För vård- och omsorgsprogrammet på Tull-
inge gymnasium innebär det att eleverna erbjuds praktik inom kommunal 
vård och omsorg vid två tillfällen under utbildningen: I årskurs 1 sker prak-
tiken huvudsakligen inom äldreomsorgens somatiska del men även på en-
heter inom omsorg om personer med funktionsnedsättning där brukarna har 
ett stort fysiskt omsorgbehov.  I årskurs 2 förläggs praktiken huvudsakligen 
inom funktionsnedsättningsområdet men även inom äldreomsorgens de-
mensenheter. I den mån verksamheten klarar av det erbjuds samtliga elever 
praktikplats.  
 
Samarbetet kring praktikplatserna stäms av tre gånger per år vid s.k. pro-
gramråd med företrädare från skolan och vård- och omsorgsförvaltningen. 
Vård- och omsorgsförvaltningen har även inlett ett samarbete med Tullinge 
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gymnasium genom skolans ansökan om att bli vård- och omsorgscollege. I 
ansökan går förvaltningen in som arbetsgivare. 
 
Förvaltningen tar även emot ett mindre antal praktikanter från Sågbäcks-
gymnasiet i Huddinge. En stor andel av deras elever är Botkyrkabor. Elever 
erbjuds praktik under årskurs 1 och 2, samt även under årskurs 3 i form av 
ett examensarbete.  
 
Den största andelen praktikanter tas emot från de utbildningsanordnare som 
kommunens vuxenutbildning samarbetar med. Huvudsakligen praktiserar de 
inom äldreomsorgen.  
 
Under 2015 erbjöds 83 praktikplatser till vuxenutbildningen, 74 till Tullinge 
gymnasium och 16 praktikplatser till Sågbäcksgymnasiet. Samma person 
kan återkomma vid olika praktikperioder vilket innebär att antal elever som 
praktiserat är färre än angivna siffror. Utöver detta tar förvaltningen årligen 
emot ett fåtal praktikanter från S:t Botvids gymnasiesärskola. 
 
Förvaltningen ser kontinuerligt över antalet praktikplatser. 
 
Utifrån ovanstående anser vi motionens första att-sats besvarad. 

 
Möjliggöra fler meningsfulla feriejobb, särskilt inom vård- och omsorg 
Vård- och omsorgsförvaltningen tog under sommaren 2015 emot 167 som-
marjobbare inom ramen för kommunens åtagande rörande feriejobben. Plat-
serna erbjöds inom såväl äldreomsorgen som funktionsnedsättningsområdet 
och central förvaltning. Över lag har mottagandet fungerat bra, men det är 
viktigt att antalet platser inte överstiger verksamhetens kapacitet att erbjuda 
meningsfulla feriejobb. En sådan utveckling får snarare motsatt effekt i form 
av missnöjda ungdomar som ges en felaktig bild av verksamheten. Den ut-
värdering som har genomförts visar även att det är viktigt att arbetsuppgif-
terna som erbjuds är ”riktiga uppgifter” så att sommarjobbarna får vara del-
aktiga i verksamheten i den mån det är möjligt. För att uppnå det målet görs 
en avvägning hur många platser förvaltningen kan erbjuda.   
 
Mot bakgrund av det som nämnts ovan anser vi även motionens andra att-
sats besvarad. 
 
Pia Bornevi 
Vård- och omsorgschef 
 
_________ 
Expedieras till 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden 
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§ 1 
Yttrande över motion – Fler meningsfulla feriejobb (M) 
(AVUX/2015:108)  
 
Beslut 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden anser motionen besvarad. 
 
Samtliga ledamötet för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet.  
 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden instämmer med motionären 
om att det är viktigt att det ges möjlighet till praktik och feriejobb inom den 
kommunala vården och omsorgen.  
 
I dagsläget görs det kontinuerliga behovsinventeringar av praktikverksamhet 
för deltagare inom arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden. 
 
I och med den nya utformningen av feriepraktik i Botkyrka kommun 
(KS/2015:870) möjliggörs meningsfulla feriejobb. Införandet av ett volymt-
ak av platser1 ger oss bättre planeringsförutsättningar och möjligheter att sä-
kerställa en kvalitativ feriepraktik. Vi erbjuder informativa träffar för hand-
ledare och feriepraktikanter i syfte att ge goda förutsättningar till en me-
ningsfull och kvalitativ feriepraktik. I matchingen av platser tas stor hänsyn 
till arbetsgivarens behov och ungdomens önskemål, särskilt inom bristyr-
kesområden. Antal feriepraktikplatser och efterfrågan inom vård och om-
sorg bedöms idag vara lika stora.  
 
Vi anser därför motionen besvarad. 
 

                                                 
 

1 Antal feriepraktikplatser ses över årligen så att så många kvalitetssäkrade platser som möjligt kan tillhandahållas. 
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Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen redogör för ärendet i 
en tjänsteskrivelse 2015-11-23. 
 
Yrkande 
Samtliga ledamöter för (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Propositionsordning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden godkänner följande propo-
sitionsordning: 
1. Avslag eller bifall till ordförandeförslaget. 
2. Avslag eller bifall till (M):s yrkande. 
 
Ordföranden finner att arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har 
beslutat i enlighet med ordförandeförslaget. 
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Referens Mottagare 
Emma Jacobsson  
 
 
 
 
 
 
 

Arbetsmarknads- och 
vuxenutbildningsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion – Fler meningsfulla feriejobb (M)  
 
Förslag till beslut 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden anser motionen besvarad.
  
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen instämmer med mot-
ionären om att det är viktigt att det ges möjlighet till praktik och feriejobb 
inom den kommunala vården och omsorgen.  
 
I dagsläget görs det kontinuerliga behovsinventeringar av praktikverksamhet 
för deltagare inom arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen. 
 
I och med den nya utformningen av feriepraktik i Botkyrka kommun 
(KS/2015:870) möjliggörs meningsfulla feriejobb. Införandet av ett volymt-
ak av platser1 ger oss bättre planeringsförutsättningar och möjligheter att sä-
kerställa en kvalitativ feriepraktik. Vi erbjuder informativa träffar för hand-
ledare och feriepraktikanter i syfte att ge goda förutsättningar till en me-
ningsfull och kvalitativ feriepraktik. I matchingen av platser tas stor hänsyn 
till arbetsgivarens behov och ungdomens önskemål, särskilt inom bristyr-
kesområden. Antal feriepraktikplatser och efterfrågan inom vård och om-
sorg bedöms idag vara lika stora.  
 
Vi anser därför motionen besvarad. 
 
Ärendet 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har fått i uppdrag att yttra 
sig över motionen ”Fler meningsfulla feriejobb”, (M). Motionären föreslår 
att kommunfullmäktige ska besluta: 
att1  ge Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden i uppdrag att ut-

reda behovet av fler praktikplatser inom den kommunala vården och 
omsorgen, samt 

                                                           
 
1 Antal feriepraktikplatser ses över årligen så att så många kvalitetssäkrade platser som möjligt kan tillhandahållas. 
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att2  ge Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden i uppdrag att möj-
liggöra fler meningsfulla sommarjobb inom ramen för Botkyrka 
kommuns åtagande rörande feriejobben, särskilt riktat mot vård- och 
omsorgsverksamheterna. 

 
Fler praktikplatser inom den kommunala vården och omsorgen 
Botkyrka kommun erbjuder praktikverksamhet i varierande utsträckning 
inom olika förvaltningar. Det är respektive förvaltning som avgör vilka 
praktikanter som kan tas emot. 
 
Inom arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen är det långtidsar-
betslösa och studerande på yrkesinriktad gymnasial vuxenutbildning som 
omfattas av praktikverksamhet. I dagsläget görs det kontinuerlig behovsin-
ventering av praktikverksamhet för dessa deltagare, inbegripet platser inom 
den kommunala vården och omsorgen. 
 
Vi anser därför motionens första att-sats besvarad. 

 
Möjliggöra fler meningsfulla feriejobb, särskilt inom vård- och omsorg 
Kommunstyrelsen beslutade 2016-01-11 om en ny utformning av ferieprak-
tik i Botkyrka kommun (KS/2015:870). Den nya utformningen innebär kort-
fattat att det sätts ett volymtak på platser och att matchingen av platser ska 
ske enligt en särskild prioriteringsordning. Syftet med detta är en kvalitativ 
feriepraktik för kommunens ungdomar. 

 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen har det fortsatta sam-
ordningsansvaret för feriepraktiken i kommunen. De som anordnar ferie-
praktikplatser (kommunens förvaltningar, kommunala bolag, föreningar och 
företag inom den sociala ekonomin) ansvarar dock för att platser tas fram 
med hög kvalité och god handledning. I syfte att ge goda förutsättningar till 
en meningsfull och kvalitativ feriepraktik erbjuder arbetsmarknads- och 
vuxenutbildningsförvaltningen informativa träffar för handledare och ferie-
jobbare. Dessutom förs dialoger med chefer och HR på olika förvaltningar i 
syfte att öka kvalitén. 
 
I matchingen av platser tas stor hänsyn till arbetsgivarens behov och ung-
domens önskemål. Ungdomens kompetens och intresse som leder till jobb 
inom bristyrkesområden beaktas särskilt. Syftet med detta är att skapa bästa 
möjliga förutsättningar för den enskilde ungdomen att komma till en plats 
som ger stort utbyte samt att bidra till ett bättre kvalitativt innehåll i ferie-
jobben. 
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2015 anmälde vård- och omsorgsförvaltningen 167 feriepraktikplatser. Ar-
betsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen anmälde 30 platser inom 
ramen för förvaltningens dagliga verksamhet.2 Samtliga platser tillsattes av 
ungdomar som uppfyllde arbetsplatsernas kravprofiler.3 Dessa var ungdo-
mar som läste vård- och omsorgsprogrammet på gymnasiet (prioriterade i 
matchingen av platser inom det området), hade tidigare arbetserfarenheter 
inom vård- och omsorg samt hade intresse för eller ville utifrån sina person-
liga egenskaper och kvalitéer arbeta med denna målgrupp av människor. 
 
I dagsläget är antal feriepraktikplatser och efterfrågan inom vård och om-
sorg lika stora. 

 
Mot bakgrund av det som nämnts ovan anser vi även motionens andra att-
sats besvarad. 
 
Ärendet har beretts i samråd med vård- och omsorgsförvaltningen. 
 
 
 
Jan Strandbacke Andreas Liljenrud 
Förvaltningschef Utvecklingschef 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 

                                                           
 
2 Dessa 30 platser var dock inte renodlade omsorgsarbeten, utan en del ungdomar arbetade till exempel med fastighets-
skötsel. 
3 Under perioden valde dock tre feriejobbare att hoppa av, en inom Daglig verksamhet och två inom vård- och omsorgs-
förvaltningen. 
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§ 168 
Svar på motion: Åtgärda mopedåkning och motorcykelåk-
ning på gång- och cykelvägar (SD) (KS/2015:600) 
Beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 
Reservation 
Östen Granberg (SD) reseverar sig mot beslutet till förmån för eget bi-
fallsyrkande.   
 
Ärendet  
Robert Stenkvist (SD), Östen Granberg (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-09-24, § 
140, lämnat en motion: Åtgärda mopedåkning och motorcykelåkning på 
gång- och cykelvägar. Motionärerna ser ett problem och en säkerhetsrisk 
med moped- och motorcykelåkning, främst på gång- och cykelvägar i Bot-
kyrka kommun. Att allmänheten snabbt ska ha möjlighet att tipsa om bus-
åkning, att en påföljd följer för de som kört olagligt samt inrättande av be-
vakning i vissa utsatta områden, ser motionärerna som nödvändiga åtgärder. 
Motionärerna föreslår att kommunen i sitt samarbete med närpolisen priori-
terar och upprättar en åtgärdsplan för att komma tillrätta med olaglig mo-
ped- och motorcykelåkning på promenad- och cykelvägar.  

Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-05-17, § 162.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-08-19.  

Motivering  
Motionärerna tar upp en fråga som i grunden handlar om trivsel och trygg-
het i våra bostadsområden. Gående och cyklister ska på ett säkert sätt kunna 
ta sig mellan olika stadsdelar. För kommunledningen är det viktigt att vi ser 
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till så att trivseln är hög. Därför beslutade vi till exempel om fem extra mil-
joner som delvis ska gå till åtgärder av buskörning i Hallunda och Norsborg. 
Där har man i ett samarbete med polisen pekat ut fler viktiga platser att för-
ändra för att försvåra för busåkning. 

Ansvaret ligger inom samhällsbyggnadsnämndens kontinuerliga arbete. Där 
tar man hänsyn till medborgares förslag och åsikter om säkerheten på gång- 
och cykelstråk för att öka trivsel och trygghet. Val av placering för hinder 
eller dylikt sker också i dialog med polis.  

Det är också så, som samhällsbyggnadsförvaltning med nämnd påpekar, po-
lisens sak att hantera de juridiska förslag som motionen tar upp i sin att-sats.  

Yrkande  
Östen Granberg (SD) yrkar bifall till motionen.  

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Östen Granbergs (SD) bi-
fallsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ord-
förandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 

 

 
 
 
 



   
 

Kommunfullmäktige 

2015-09-24 

 

Motion  

Åtgärda mopedåkning och motorcykelåkning på gång och cykelvägar 

 

Problemet med moped och motorcykelåkning främst på gångvägar men även på cykelvägar 
har genom de sista åren gått lite upp och ned i Botkyrka, men är ändå av den omfattningen 
att det är ett uppenbart problem och en säkerhetsrisk. Små barn har blivit påkörda som Mitti 
har rapporterat om och boendemiljön har påverkats negativt då bullret är påfallande och 
besvärande. Många gånger har också farterna varit mycket höga då de nya s.k. EU-
mopederna kan komma upp i farter lång högre än våra gamla mopeder. Att köra både EU-
mopeder och motorcyklar på gångvägar är självklart olagligt.  

Närpolisen har uppmärksammats på problemet med ”busåkning”, som också temporärt 
blivit bättre. Efter en tid verkar det som att moped och motorcykelkörningen ökar igen efter 
en insats. Därför vill vi att kommunen tillsammans med polismyndigheten gör upp en 
verkningsfull handlingsplan för att åtgärda detta problem. Några nödvändiga åtgärder anser 
vi är att allmänheten snabbt bör kunna tipsa om busåkning, det måste bli någon slags påföljd 
för de som beslagtas för olaglig körning samt att bevakningen ökar i vissa utsatta områden.  

Att kommunen samarbetar och kommer med prioriteringar tillsammans med polisen är helt i 
enlighet med den nya polisorganisation som nu sjösatts och är dessutom en av 
huvudtankarna bakom hela omorganisationen. 

 

Med hänvisning till ovanstående föreslår vi: 

 

Att kommunen i sitt samarbete med närpolisen prioriterar och upprättar en åtgärdsplan för 
att komma tillrätta med olaglig moped och motorcykelåkning på promenad och cykelvägar. 

 

För Sverigedemokraterna Botkyrka 



   
 

Robert Stenkvist    Östen Granberg 

 

Sebastian Lindqvist                                                               Helén Spaak 
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Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Åtgärda mopedåkning och motorcykelåkning på 
gång- och cykelvägar (SD)   
 
Ärendet  
Robert Stenkvist (SD), Östen Granberg (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-09-24, § 
140, lämnat en motion: Åtgärda mopedåkning och motorcykelåkning på 
gång- och cykelvägar. Motionärerna ser ett problem och en säkerhetsrisk 
med moped- och motorcykelåkning, främst på gång- och cykelvägar i Bot-
kyrka kommun. Att allmänheten snabbt ska ha möjlighet att tipsa om bus-
åkning, att en påföljd följer för de som kört olagligt samt inrättande av be-
vakning i vissa utsatta områden, ser motionärerna som nödvändiga åtgärder. 
Motionärerna föreslår att kommunen i sitt samarbete med närpolisen priori-
terar och upprättar en åtgärdsplan för att komma tillrätta med olaglig mo-
ped- och motorcykelåkning på promenad- och cykelvägar.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-05-17, § 162.  
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden anser motionen vara besvarad. Årligen sätts nya 
hinder upp som försvårar fortåkning för mopeder och motorcyklar, men att 
effektivt hindra framfarten är i princip omöjligt. Det går inte att sätta upp 
tillräckligt bra hinder för mopeder och motorcyklar som för bilar. Kommu-
nen har idag ett samarbete med polisen, förhoppningsvis kan den nya lokala 
polisorganisationen öppna upp för ett tätare samarbete mellan kommunen 
och polisen inom ramen för dessa frågor.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  
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§ 162 
Yttrande över motion om att åtgärda mopedåkning och mo-
torcykelåkning på gång- och cykelvägar (sbf/2015:376) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen anses besvarad.   
 
Sammanfattning 
Kommunen sätter årligen upp ett antal nya hinder som försvårar fortåkning 
av mopeder och motorcyklar, men tyvärr är det så gott som omöjligt att på 
ett effektivt sätt förhindra mopedisters och motorcyklisters framfart. Det 
finns redan idag ett samarbete med Polisen, men till skillnad från exempel-
vis bilar går det inte att sätta upp tillräckligt bra hinder för att förhindra att 
mopeder och motorcyklar ändå tar sig förbi exempelvis de bommar som 
satts upp av kommunen. Därför handlar den här frågan till stor del om om-
döme och om att föräldrar måste ta ansvar för sina minderåriga barn.   
 
De konkreta förslag som nämns i motionen är förslag som Polisen bör ta 
ställning till, t.ex. juridiska påföljder för olaglig körning och att bevakning-
en utökas inom vissa områden. Den nya lokala polisorganisationen öppnar 
förhoppningsvis för ett tätare samarbete mellan kommunen och Polisen i 
dessa och i andra lokala frågor.   
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion 
om att åtgärda mopedåkning och motorcykelåkning på gång- och cykelvä-
gar. I motionen yrkas att kommunen i samarbete med närpolisen prioriterar 
och upprättar en åtgärdsplan för att komma till rätta med olaglig moped- 
och motorcykelåkning på promenad- och cykelvägar.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-04-18, ut-
gör underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Ulrika Persson 
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Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Yttrande över motion om att åtgärda mopedåkning och mo-
torcykelåkning på gång- och cykelvägar  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen anses besvarad.   
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion 
om att åtgärda mopedåkning och motorcykelåkning på gång- och cykelvä-
gar. I motionen yrkas att kommunen i samarbete med närpolisen prioriterar 
och upprättar en åtgärdsplan för att komma till rätta med olaglig moped- 
och motorcykelåkning på promenad- och cykelvägar.  
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen får med jämna mellanrum in både syn-
punkter och medborgarförslag avseende moped- och motorcykelåkning på 
kommunens gångvägar. Samtliga förslag handlar om ett missnöje med att 
fordonen framförs på gångvägar och/eller cykelvägar.   
 
Kommunen sätter årligen upp ett antal nya hinder som försvårar fortåkning 
av mopeder och motorcyklar, men tyvärr är det så gott som omöjligt att på 
ett effektivt sätt förhindra mopedisters och motorcyklisters framfart. Det 
finns redan idag ett samarbete med Polisen, men till skillnad från exempel-
vis bilar går det inte att sätta upp tillräckligt bra hinder för att förhindra att 
mopeder och motorcyklar ändå tar sig förbi exempelvis de bommar som 
satts upp av kommunen. Därför handlar den här frågan till stor del om om-
döme och om att föräldrar måste ta ansvar för sina minderåriga barn.   
 
De konkreta förslag som nämns i motionen är förslag som Polisen bör ta 
ställning till, t.ex. juridiska påföljder för olaglig körning och att bevakning-
en utökas inom vissa områden. Den nya lokala polisorganisationen öppnar 
förhoppningsvis för ett tätare samarbete mellan kommunen och Polisen i 
dessa och i andra lokala frågor.   
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef 
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§ 169 
Svar på motion: Skapa en mötesplats för unga i Riksten 
(TUP) (KS/2013:711) 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 
1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 
 
Reservation 
Anders Thorén (TUP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget bi-
fallsyrkande.   
 
Ärendet  
Therese Lind (TUP), Pierre Blankenburg (TUP), Anders Markie (TUP) och 
Elisabeth Thorén (TUP), har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2013-
12-17, § 180 lämnat en motion: Skapa en mötesplats för unga i Riksten. 
Motionärerna ser ett behov av en fritidsgård eller annan mötesplats i Riksten 
där ungdomar kan umgås och aktivera sig. Brist på gemensamma  
umgängesplatser för ungdomar riskerar att ungdomar ”hänger” ute, utan nå-
gonstans att ta vägen. Bra mötesplatser kan ha brottspreventiva effekter och 
minska risken för att ungdomar hamnar i destruktiva miljöer. I takt med att 
Riksten växer är det viktigt att den kommunala servicen går hand i hand 
med utvecklingen. Motionärerna föreslår att berörda förvaltningar får i upp-
drag att utreda möjligheten att starta en fritidsgård i Riksten samt i uppdrag 
att inleda en dialog med Tullinges ungdomar om en mötesplats för unga i 
Riksten. 

Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2014-04-22, § 36.  

Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 2014-04-22, § 37. 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-08-09.  
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Motivering  
Att skapa mötesplatser där barn och unga kan mötas och få en meningsfull 
fritid är viktigt. Att satsa på ungas fritid är positivt för deras utveckling och 
det finns många vinster att göra för samhället.  

Riksten är en stadsdel i Botkyrka som vuxit snabbt under de senaste åren 
och det bor många familjer med barn där. Vi håller med motionärerna om att 
det finns ett framtida behov av nya mötesplatser i Riksten. I Framåtsiken 
2016-2019 har kultur- och fritidsförvaltningen utrett behovet av framtida 
mötesplatser för barn och unga i Riksten. Där kommer de fram till följande:  

“Riksten fortsätter att växa som bostadsområde och antalet barn förutspås 
växa stadigt de kommande åren. 2017 uppskattas antalet 10-12-åringar 
vara så pass stort att det uppstår behov av en fritidsklubb, avståndet till fri-
tidsklubben i Tullinge bedöms som alltför långt. Ytterligare några år senare 
bedöms det finnas behov även av fritidsgårdsverksamhet (12-16 år). Det 
finns i dagsläget inga utpekade lokaler för ändamålet utan det måste tas 
fram, förhoppningsvis i närheten av skolan. Driftskostnaden för fritids-
klubbsverksamheten uppskattas till cirka 2,1 mnkr från 2017 och framåt, 
möjligen kan vissa investeringskostnader för anpassning av lokaler till-
komma.  Nämnden behöver en indikation på om ärendet är prioriterat för 
att ha möjlighet att påbörja arbetet med lokalanskaffning. 

Driftskostnad 2017: 2,1 mnkr” 

Dock har byggtakten i Riksten sjunkit något så förvaltningen menar nu att 
antalet barn och unga i målgruppen motiverar en fritidsklubb från 2018 och 
en fritidsgård först några år senare.  

Det finns också en tradition inom kultur och fritid att föra dialoger med de 
aktuella målgrupperna i planeringen av liknande projekt.  

Yrkande 
Anders Thorén (TUP) yrkar bifall till motionen.  

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Anders Thoréns (TUP) bi-
fallsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ord-
förandeförslaget.  

Protokollsanteckning  
Robert Aslan (S) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat bi-
fall till ordförandeförslaget.  
_____   
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Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 

 
 



Tullingepartiet - med målet Tullinge egen kommun - blev största partiet i Tullinge och 3:e största partiet i Botkyrka 
kommun i valet 2010. 

             
            MOTION	  
Kommunfullmäktige	   	   	   	   	   	   	   	  	  	   	  	  	  	  	  	  	  	  2013-12	  17	  	  

	   	   	   	   	  
Skapa	  en	  mötesplats	  för	  unga	  i	  Riksten	  	  

 
Riksten växer så det knakar och har utvecklats till en attraktiv plats med närhet till natur och 
friluftsliv. De goda boendekvalitéerna lockar allt från barnfamiljer till studenter. I takt med att 
Riksten växer är det viktigt att den kommunala servicen går hand i hand med utvecklingen. Nyligen 
startades det upp en helt ny skola i Riksten vilket är positivt, men den planerade utbyggnaden ställer 
också ökade krav på annan kommunal service.  
 
Tullingeparitet anser att det behövs en fritidsgård eller annan mötesplats i Riksten där ungdomar 
kan umgås, spela spel, prata, aktivera sig, lyssna på musik eller bara träffas över en kopp kaffe utan 
de krav på prestation som förekommer inom t ex idrottsvärlden. Mot bakgrund av att det bor allt fler 
barnfamiljer i Riksten är mötesplatser för unga en viktig del av den kommunala servicen. På sikt är 
det en klok investering och ett naturligt inslag i en miljö med många unga.  
 
Den styrande majoriteten menar att deras ettårsplan 2014 möjliggör för samtliga stadsdelar att 
utvecklas genom nya mötesplatser. Tyvärr saknas det mötesplatser för unga i Riksten, vilket är en 
stor brist med tanke på att många familjer med barn och ungdomar flyttar in till Riksten. Dessutom 
är kommunikationerna till centrala Tullinge begränsade för den som inte har tillgång till bil.  
 
I brist på gemensamma platser att träffas och umgås på finns det risk att ungdomar ”hänger" ute, 
utan någonstans att ta vägen. Ungdomars alkohol- och drogkonsumtion varierar över tiden, men för 
bara några år sedan hade Tullinge de högsta siffrorna i kommunen vad gäller alkohol och narkotika 
bland pojkar. Vi menar att bra mötesplatser kan ha brottspreventiva effekter och därmed minska 
risken för att ungdomar hamnar i destruktiva miljöer. Utgångspunkten är att varje satsad krona på 
förebyggande arbete ger desto mer tillbaka.  
 
I första hand bör kommunen undersöka var det är möjligt att skapa en mötesplats för unga i Riksten 
genom att ta tillvara befintliga lokaler. Naturligtvis ska ungdomarna själva få vara med och 
bestämma om vilka aktiviteter som ska bedrivas där. Botkyrka bör därför bjuda in brett för att ta 
reda på ungdomars önskemål och idéer. Dialogen kan lämpligen ske via platser där många unga 
samlas som t ex befintliga fritidsgårdar, skolor och social medier.  
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att berörda förvaltningar får i uppdrag att utreda möjligheterna att starta en fritidsgård i 
 Riksten. 
 
att  berörda förvaltningar får i uppdrag att inleda en dialog med Tullinges ungdomar som
 specifikt handlar om en mötesplats för unga i Riksten.  
	  
Therese	  Lind	  (TUP)	   Pierre	  Blankenburg	  (TUP)	   	  
	  
Anders	  Markie	  (TUP)	  	   Elisabet	  Thorén	  (TUP)	  	  
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Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Skapa en mötesplats för unga i Riksten (TUP)  
 
Ärendet 
Therese Lind (TUP), Pierre Blankenburg (TUP), Anders Markie (TUP) och 
Elisabeth Thorén (TUP), har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2013-
12-17, § 180 lämnat en motion: Skapa en mötesplats för unga i Riksten. 
Motionärerna ser ett behov av en fritidsgård eller annan mötesplats i Riksten 
där ungdomar kan umgås och aktivera sig. Brist på gemensamma  
umgängesplatser för ungdomar riskerar att ungdomar ”hänger” ute, utan nå-
gonstans att ta vägen. Bra mötesplatser kan ha brottspreventiva effekter och 
minska risken för att ungdomar hamnar i destruktiva miljöer. I takt med att 
Riksten växer är det viktigt att den kommunala servicen går hand i hand 
med utvecklingen. Motionärerna föreslår att berörda förvaltningar får i upp-
drag att utreda möjligheten att starta en fritidsgård i Riksten samt i uppdrag 
att inleda en dialog med Tullinges ungdomar om en mötesplats för unga i 
Riksten. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2014-04-22, § 36.  
 
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet 2014-04-22, § 37. 

 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden instämmer med behovet av en ökad kommunal 
service i takt med den demografiska utvecklingen. Motionärernas förslag 
samstämmer med kultur- och fritidsnämndens Framåtsikt 2015-2018 och 
Utvecklingsprogrammet för Botkyrkas öppna fritidsverksamheter 2013-
2017, där ett framtida behov av en öppen fritidsverksamet i området lyfts 
fram. I Framåtsikten beskrivs bland annat kommande behov av satsningar 
på bland annat en fritidsklubb. Nämnden är angelägen om, liksom har erfa-
renhet av, att alltid föra en dialog med målgruppen i liknande projekt.  
 
Utbildningsnämnden instämmer i motionärernas syn på vikten av mötesplat-
ser för unga i Riksten med en stor andel barnfamiljer samt dess brottspre-
ventiva funktion. Då ansvaret för fritidsgårdar ligger hos kultur- och fritids-
nämnden anser nämnden motionen besvarad. Nämnden ställer sig positiv till 
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att föra en dialog kring mötesplatser för unga, en dialog som bör drivas av 
ansvarig förvaltning.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  
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§ 37 
Yttrande över motion (TUP) - Skapa en mötesplats för unga 
i Riksten (UF/2014:3)  

 

Beslut 
Utbildningsnämnden anser motionen besvarad och lämnar förvaltningens 
tjänsteskrivelse som sitt yttrande över motionen. 

 
Sammanfattning 
Tullingepartiet lämnade i december 2013 in motionen ”Skapa en mötesplats 
för unga i Riksten”. Tullingepartiet menar att det behövs en fritidsgård eller 
annan mötesplats i Riksten där ungdomar kan träffas utan de krav på prestat-
ion som förekommer inom t ex idrottsvärlden. Tullingepartiet anser att ung-
domarna själva ska få vara med och bestämma kring mötesplatsen och att 
dialogen lämpligen kan ske på exempelvis fritidsgårdar, skolor och sociala 
medier. Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till att ungdomar möts 
och umgås på fritiden, dock ligger inte denna typ av verksamhet inom ut-
bildningsnämndens ansvarsområde. Förvaltningen anser därmed motionen 
besvarad. 
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Referens Mottagare 
Sofia Nordgren 
 
 
 
 
 
 
 

Utbildningsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion (TUP) - Skapa en mötesplats för unga 
i Riksten, KS/2013:711 
 
Förslag till beslut 
Utbildningsnämnden anser motionen besvarad och lämnar förvaltningens 
tjänsteskrivelse som sitt yttrande över motionen. 
 
Sammanfattning 
Tullingepartiet lämnade i december 2013 in motionen ”Skapa en mötesplats 
för unga i Riksten”. Tullingepartiet menar att det behövs en fritidsgård eller 
annan mötesplats i Riksten där ungdomar kan träffas utan de krav på prestat-
ion som förekommer inom t ex idrottsvärlden. Tullingepartiet anser att ung-
domarna själva ska få vara med och bestämma kring mötesplatsen och att 
dialogen lämpligen kan ske på exempelvis fritidsgårdar, skolor och sociala 
medier. Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till att ungdomar möts 
och umgås på fritiden, dock ligger inte denna typ av verksamhet inom ut-
bildningsnämndens ansvarsområde. Förvaltningen anser därmed motionen 
besvarad. 

 
 
Bakgrund 
Tullingepartiet lämnade i december 2013 in motionen ”Skapa en mötesplats 
för unga i Riksten”. Tullingepartiet menar att det behövs en fritidsgård eller 
annan mötesplats i Riksten där ungdomar kan träffas utan de krav på prestat-
ion som förekommer inom t ex idrottsvärlden. Motionen föreslår vidare att 
kommunfullmäktige ska ge berörda förvaltningar i uppdrag att utreda möj-
ligheterna att starta en fritidsgård samt att inleda en dialog med Tullinges 
ungdomar gällande en mötesplats för unga i Riksten. 
 
Utbildningsförvaltningens yttrande 
Utbildningsförvaltningen anser att en fritidsgård eller liknande mötesplats 
för unga är positivt för ungas fritid. En mötesplats kan fungera brottspreven-
tivt och är samtidigt en plats för unga att umgås, aktivera sig och utveckla 
sin kreativitet. Riksten har en stor andel barnfamiljer och det är viktigt att 
barn och ungdomar har möjlighet att hitta aktiviteter på fritiden, även utöver 
idrottsaktiviteter.  
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Utbildningsförvaltningen erbjuder fritids för alla elever upp till tio år i Riks-
tens skola. Ansvaret för fritidsgårdar för barn och ungdom över tio år ligger 
hos kultur- och fritidsnämnden. Förvaltningen ställer sig positiv till att ung-
domar möts och umgås på fritiden, dock ligger inte denna typ av verksamhet 
inom utbildningsnämndens ansvarsområde. Däremot så kan det finnas för-
delar med att en dialog kring en mötesplats för unga kan ske inom till ex-
empel skola och fritidshem. Dialogen bör dock inte drivas av skolan, utan 
av den förvaltning som utreder en eventuell mötesplats för unga i Riksten. 
Förvaltningen anser därmed motionen besvarad. 
 
 

 
Ann-Chatrin Norrevik Anette Älmdalen           
 
Förvaltningschef Tf. administrativ chef 

 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
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§ 36 
Yttrande över motion - skapa en mötesplats för unga i Riks-
ten (TUP) (KF/2014:5)  

 
Beslut 
Motionen är besvarad genom Framåtsikten 2015-2018 (KF/2014:14) och Ut-
vecklingsprogrammet för Botkyrkas öppna fritidsverksamheter 2013-2017 
(KF/2013:60). 
 
Yrkande 
Ann-Margret Karlström (TUP) yrkar bifall till motionen. 

 

Ärendet 

Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-01-09 i uppdrag att skriva ett yttrande 
över motionen - skapa en mötesplats för unga i Riksten. Förslagsställaren fö-
reslår att berörda förvaltningar får i uppdrag att utreda möjligheterna att 
starta en fritidsgård i Riksten samt att inleda en dialog med Tullinges ung-
domar som specifikt handlar om en mötesplats för unga i Riksten.  

Sammanfattning 

Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i förslagsställarens motivering att 
det finns ett behov av att följa den demografiska utvecklingen i Riksten med 
ytterligare utökad kommunal service för den växande unga befolkningen. 
Motionen ligger i linje med Kultur- och fritidsnämndens Framåtsikt 2015-
2018 och Utvecklingsprogrammet för Botkyrkas öppna fritidsverksamheter 
2013-2017 där det framtida behovet av öppen fritidsverksamhet i området 
lyfts fram. I Framåtsikten beskrivs kommande behov av satsningar på bland 
annat en fritidsklubb och att det är kultur- och fritidsnämndens avsikt att ta 
fram en plan för nämndens arbete i Riksten för att säkerställa att vi i framti-
den gör riktiga prioriteringar för området. Nämnden är också angelägen om 
och har tidigare erfarenhet av att alltid föra dialog med målgruppen i lik-
nande projekt 
Kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2014-03-28 
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Referens Mottagare 
Caroline Thulin 
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion - skapa en mötesplats för unga i Riks-
ten (KF/2014:5) 
 
Förslag till beslut 
Motionen är besvarad genom Framåtsikten 2015-2018 (KF/2014:14) och Ut-
vecklingsprogrammet för Botkyrkas öppna fritidsverksamheter 2013-2017 
(KF/2013:60). 
 
 
Ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fick 2014-01-09 i uppdrag att skriva ett yttrande 
över motionen - skapa en mötesplats för unga i Riksten. Förslagsställaren fö-
reslår att berörda förvaltningar får i uppdrag att utreda möjligheterna att 
starta en fritidsgård i Riksten samt att inleda en dialog med Tullinges ung-
domar som specifikt handlar om en mötesplats för unga i Riksten.  
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsförvaltningen instämmer i förslagsställarens motivering att 
det finns ett behov av att följa den demografiska utvecklingen i Riksten med 
ytterligare utökad kommunal service för den växande unga befolkningen. 
Motionen ligger i linje med Kultur- och fritidsnämndens Framåtsikt 2015-
2018 och Utvecklingsprogrammet för Botkyrkas öppna fritidsverksamheter 
2013-2017 där det framtida behovet av öppen fritidsverksamhet i området 
lyfts fram. I Framåtsikten beskrivs kommande behov av satsningar på bland 
annat en fritidsklubb och att det är kultur- och fritidsnämndens avsikt att ta 
fram en plan för nämndens arbete i Riksten för att säkerställa att vi i framti-
den gör riktiga prioriteringar för området. Nämnden är också angelägen om 
och har tidigare erfarenhet av att alltid föra dialog med målgruppen i lik-
nande projekt. 
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Framåtsikt och Utvecklingsprogram om mötesplatser för unga i Riksten 
I Utvecklingsprogrammet poängteras fritidsklubbarnas mindre uppdagnings-
områden då barn i 10-12-års åldern har ett större omvårdnadsbehov och 
mindre möjligheter att röra sig längre sträckor. Därmed är en fritidsklubb 
prioriterad framför en fritidsgård. Dock lyfts även behovet av att skapa en 
fritidsgård i området på längre sikt. 
 
I Framåtsikten beräknas målgruppen för en fritidsklubb vara så pass stor i 
området ca 2017 att det uppstår behov av en fritidsklubb, avståndet till fri-
tidsklubben i Tullinge bedöms samtidigt som alltför långt. Ytterligare några 
år senare bedöms det, även i framåtsikten, kunna var rimligt också med fri-
tidsgårdsverksamhet. 
 
I dagsläget finns inga utpekade lokaler för ändamålet, utan det måste tas 
fram, förhoppningsvis i närheten av skolan. För att en fritidsklubb i Riksten 
ska kunna bli verklighet kommer kultur- och fritidsnämnden att behöva an-
skaffa lokaler för detta, ett arbete som inte är inlett men förhoppningen är att 
det ska finnas befintliga lokaler som kan bli tillgängliga.  
 
 
 
Pernilla Hellman Ann-Christine Andersson 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Ungdom och förening 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunledningsförvaltningen 
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§ 170 
 Svar på motion: Nyrekrytering i Botkyrka (SD) 
(KS/2015:389) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 
Ärendet 
Östen Granberg (SD), Sebastian Lindqvist (SD), Robert Stenkvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-05-28, § 
92 lämnat en motion: Nyrekrytering i Botkyrka. Motionärerna saknar ett 
kommunalt samlat traineeprogram, något som anses behövas för att möta 
pensions- och övriga avgångar. Genom god framförhållning anser motion-
ärerna att kommunen kan möta de utmaningar som finns att hitta kompetent 
personal till kommunens verksamheter, samt bidra till mer utbildning. Ett 
traineeprogram erbjuder människor möjligheten att utvecklas både yrkes-
mässigt och personligt. Med anledning av ovan föreslås att kommunens re-
kryteringsbehov ses över, att Botkyrka kommun inrättar ett samlat trai-
neeprogram med framtagna riktlinjer för att möta behovet av nyrekrytering 
inom kommunens verksamheter samt att se över och kontakta eventuella 
samarbetspartners.  
 
Personalutskottet har behandlat ärendet 2016-04-11, § 5.  
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har behandlat ärendet 
2015-09-22, § 54.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-08-22.  
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Motivering  
Kompetensförsörjning, vad gäller både nyrekrytering och att behålla och 
fortbilda egen personal är mycket viktigt. Genom att ha kompetent, enga-
gerad personal så håller vi hög kvalité och kontinuitet för våra medborgare.  

Motionärerna föreslår insatser som i huvudsak redan är en del av kommu-
nens arbete med kompetensförsörjning. Idag sker en kartläggning över 
kommunens nuvarande och kommande rekryteringsbehov kontinuerligt 
samt att man genom arbetsgivarstrategin och kompetensförsörjningsarbetet 
gör insatser för att stärka den kommunala organisationen. Detta sker inte 
med ett traineeprogram utan med bredare insatser samt att man har etable-
rade kontakter med utbildningsinstanser och arenor där näringsliv och 
kommunal organisation möts.  
_____    
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 
 
 



   
 

Kommunfullmäktige 2015-05-28 

 

Motion  

Nyrekrytering i Botkyrka 
Kommunen är den största arbetsgivaren i Botkyrka, med cirka 6000 anställda inom flera olika sorters 
verksamheter. Många av dessa, bland annat flertalet chefer och arbetsledare, har en enorm 
kompetens efter flera års arbete i kommunens tjänst. Det är kompetens som kommuninvånarna går 
miste om när kommunens anställda närmar sig sin välförtjänta pension. När dagen väl är nådd, eller 
åtminstone en tid inför den dagen har Botkyrka kommun behov av att finna en ersättare då det 
plötsligt uppstått vakans. 
 
Samtidigt som detta är och alltid har varit ett faktum, att duktiga medarbetare går i pension eller 
slutar av annat skäl, saknar kommunen ett samlat traineeprogram. Det är i skrivande stund så dålig 
information kring nyrekryteringen att man överhuvudtaget inte får ett resultat om man söker på 
”traineeprogram”, ”traineeplats” eller ens ”trainee” på kommunens hemsida. Det enda man kan 
hitta är att Botkyrkabyggen har ett traineeprogram.  
 
Genom att agera i tid och ha en god framförhållning kan kommunen dels möta de utmaningar som 
finns att hitta kompetent personal till kommunens verksamheter, och dels fungera som en 
bidragande faktor till mer utbildning. Detta bör ses som ett komplement till den grundläggande 
tanken om att erbjuda enkla möjligheter för människor att sätta sig in i kommunens arbete. 
 
Med en genomtänkt rekryteringsprocess även i Botkyrka kommer övergången resultera i att mindre 
kunskap går förlorad samtidigt som arbetslösheten kan minska, och arbetsmarknaden kan eventuellt 
stimuleras till mer rörlighet. Rekryteringsprocessen kan med fördel innebära utökat samarbete med 
Södertörns Högskola eller Stockholms universitet och dess studenter, som med sin närhet till 
Botkyrka redan är en naturlig bas för framtida arbetskraft. Med traineeprogram som på sikt kan 
utvecklas ytterligare kan vi erbjuda människor en chans att utvecklas såväl yrkesmässigt som 
personligt samtidigt som vi inte går miste om välbehövd kompetens. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslås kommunfullmäktige besluta: 
 
Att se över och kartlägga kommunens rekryteringsbehov. 
 
Att Botkyrka kommun inrättar ett samlat traineeprogram med framtagna riktlinjer för att möta 
behovet av nyrekrytering inom kommunens verksamheter. 
 
Att se över och kontakta eventuella samarbetspartners, inte minst inom näringslivet, som skulle vara 
intresserade av att samverka kring ett traineeprogram. 



   
 

För Sverigedemokraterna Botkyrka 

 

Östen Granberg                                                 Sebastian Lindqvist 

Robert Stenkvist                                                Helén Spaak 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Nyrekrytering i Botkyrka (SD)  
 
Ärendet  
Östen Granberg (SD), Sebastian Lindqvist (SD), Robert Stenkvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har vid kommunfullmäktiges sammanträde 2015-05-28, § 
92 lämnat en motion: Nyrekrytering i Botkyrka. Motionärerna saknar ett 
kommunalt samlat traineeprogram, något som anses behövas för att möta 
pensions- och övriga avgångar. Genom god framförhållning anser motion-
ärerna att kommunen kan möta de utmaningar som finns att hitta kompetent 
personal till kommunens verksamheter, samt bidra till mer utbildning. Ett 
traineeprogram erbjuder människor möjligheten att utvecklas både yrkes-
mässigt och personligt. Med anledning av ovan föreslås att kommunens re-
kryteringsbehov ses över, att Botkyrka kommun inrättar ett samlat trai-
neeprogram med framtagna riktlinjer för att möta behovet av nyrekrytering 
inom kommunens verksamheter samt att se över och kontakta eventuella 
samarbetspartners.  
 
Personalutskottet har behandlat ärendet 2016-04-11, § 5.  
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden har behandlat ärendet 
2015-09-22, § 54.  
 

 
Sammanfattning 
Personaltutskottet föreslår att motionen anses vara besvarad. Det strategiska 
och framåtblickande kompetensförsörjningsarbetet är viktigt för Botkyrka 
kommun, varpå ett kartläggningsarbete med förslag på åtgärder kommer gö-
ras. Inom ramen för det är traineeplatser eller praktikplatser inte otänkbara. 
Utskottet understryker att det redan idag görs många insatser för att stärka 
kommunens arbetsgivarmärke och att pröva nya rekryteringskanaler med 
syfte att bredda rekryteringsbasen.  
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden avstyrker motionen med 
hänvisning till personalutskottets yttrande, då nämnden gör bedömningen att 
motionärernas förslag rör sig inom ramen för ett uppdrag som ska ses över 
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och bedömas centralt.  
 
Jakob Etaat  
Kanslichef  
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§ 5 
Svar på motion- Nyrekrytering i Botkyrka (KS/2015:389) 
 
Beslut 
Personalutskottets förslag till kommunstyrelsen: 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen är besvarad. 
 
Ärendet 
Östen Granberg (SD), Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har skrivit en motion där de föreslår att kommunen utre-
der det kommande rekryteringsbehovet inom kommunens olika verksamhet-
er, samt inrättar ett samlat traineeprogram för att möta behoven. 
 
Motionärernas förslag till beslut är: 
 
Att se över och kartlägga kommunens rekryteringsbehov. 
 
Att Botkyrka kommun inrättar ett samlat traineeprogram med framtagna 
riktlinjer för att möta behovet av nyrekrytering inom kommunens verksam-
heter. 
 
Att se över och kontakta eventuella samarbetspartners, inte minst inom nä-
ringslivet, som skulle vara intresserade av att samverka kring ett traineepro-
gram. 

 
Motivering 
Kommunledningsförvaltningen anför i sitt yttrande att strategiskt och fram-
åtblickande kompetensförsörjningsarbete är viktigt för kommunen. Inte 
minst mot bakgrund av det ökade behovet av medarbetare inom kommunens 
olika verksamheter samt den konkurrens som just nu råder inom Stock-
holmsregionen. Det kommer därför göras ett kartläggningsarbete med efter-
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följande förslag på åtgärder. Traineeplatser eller praktikplatser är inte alls 
otänkbara åtgärder i det sammanhanget.  
 
Kommunen har redan ett bra samarbete med olika utbildningsinstitutioner 
men som alla samarbeten och utbyten måste det odlas och utvecklas över tid 
vilket också kommer att ske. Redan idag görs många insatser för att stärka 
kommunens arbetsgivarvarumärke och att pröva nya rekryteringskanaler- 
och metoder i syfte att skapa en breddad rekryteringsbas. 
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-03-18.  
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Kommunledningsförvaltningen  
HR- avdelningen 

 
Referens 

 
Mottagare 

Anne Fihlman 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 

Yttrande över motion – Nyrekrytering i Botkyrka 
 
Ärendet 
Östen Granberg (SD), Robert Stenkvist (SD), Sebastian Lindqvist (SD) och 
Helén Spaak (SD) har skrivit en motion där de föreslår att kommunen utreder 
det kommande rekryteringsbehovet inom kommunens olika verksamheter, 
samt inrättar ett samlat traineeprogram för att möta behoven. 
 
Motionärernas förslag till beslut är: 
 
Att se över och kartlägga kommunens rekryteringsbehov. 
 
Att Botkyrka kommun inrättar ett samlat traineeprogram med framtagna rikt-
linjer för att möta behovet av nyrekrytering inom kommunens verksamheter. 
 
Att se över och kontakta eventuella samarbetspartners, inte minst inom nä-
ringslivet, som skulle vara intresserade av att samverka kring ett traineepro-
gram 
 
Sammanfattning 
Motionärerna önskar att kommunen inrättar ett samlat traineeprogram för att 
möta behovet av nyrekrytering inom kommunens verksamheter. Sverigedemo-
kraterna föreslår även ett utökat samarbete, inte minst inom näringslivet, som 
skulle vara intresserade av att samverka kring ett traineeprogram. 
 
Motionärerna anför att kommunen i dag saknar ett samlat traineeprogram för 
att bemöta exempelvis pensionsavgångar eller när personal slutar av andra 
skäl. Med en genomtänkt rekryteringsprocess kommer övergången att resultera 
i att mindre kunskap går förlorad samtidigt som arbetslösheten kan minska. 
 
Motionärerna anför vidare att rekryteringsprocessen kan med fördel innebära 
utökat samarbete med Södertörns Högskola eller Stockholms universitet, som 
med sin närhet till Botkyrka redan är en naturlig bas för framtida arbetskraft. 
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Kommunledningsförvaltningen anför i sitt yttrande att strategiskt och framåt-
blickande kompetensförsörjningsarbete är viktigt för kommunen. Inte minst 
mot bakgrund av det ökade behovet av medarbetare inom kommunens olika 
verksamheter samt den konkurrens som just nu råder inom Stockholmsregion-
en. Det kommer därför göras ett kartläggningsarbete med efterföljande förslag 
på åtgärder. Traineeplatser eller praktikplatser är inte alls otänkbara åtgärder i 
det sammanhanget. Kommunen har redan ett bra samarbete med olika utbild-
ningsinstitutioner men som alla samarbeten och utbyten måste det odlas och 
utvecklas över tid vilket också kommer att ske. Redan idag görs många insat-
ser för att stärka kommunens arbetsgivarvarumärke och att pröva nya rekryte-
ringskanaler- och metoder i syfte att skapa en breddad rekryteringsbas. 
 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Rekryteringsläget 
I dagsläget konkurrerar kommunen om arbetskraften inom olika bristyrken 
som aldrig förr. För vissa personalkategorier är läget allvarligt och bekymmer-
samt. Detta avser främst lärare, förskolslärare, ledare och skolledare, erfarna 
socialsekreterare inom myndighet, ingenjörer, undersköterskor och yrken där 
arbetsmarknaden är bred. 
 
Utmaningen kommer att bli än större när den svenska ekonomin och arbets-
marknaden går bättre samtidigt som den demografiska utvecklingen i Botkyrka 
och i länet ökar med ökade krav på service, kvalité och kompetens på kommu-
nens verksamheter. Konsekvensen av kompetensefterfrågan leder till att löner-
na för bristyrken stiger snabbare och kanske även bidrar till en högre personal-
omsättning. 
 
Nedanstående tabell visar de tre senaste årens personalomsättning. Förvalt-
ningar där nämnda bristyrken finns visar högre eller betydligt högre omsätt-
ning än genomsnittet med undantag för vård och omsorgsförvaltningen. Anta-
let pensionsavgångar har legat ganska konstant genom dessa år med drygt 100 
avgångar per år. Totalt sett har dock inte omsättningen ökat nämnvärt. Däre-
mot har skillnaden i omsättning mellan förvaltningar ökat i år. Om det beror på 
bristyrken eller annat behöver analyseras närmare.  
 
Personalomsättning i procent 
Förvaltning 2015 2014 2013 
Kommunledningsförvaltning 15,2 6,5 7,4 
Samhällsbyggnadsförvaltning 14,3 13,7 12,3 
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Kultur och fritidsförvaltning 4,6 9,9 10,8 
Vård och omsorgsförvaltning 5,8 8,8 6,5 
Utbildningsförvaltning 11,0 11,1 10,6 
Arbetsmarknad och vuxenutbildningsförvalt-
ning 

9,7 8,7 5,5 

Socialförvaltning  15,5 15,3 15,3 
Teknisk förvaltning 8,2   
Totalt Botkyrka kommun 10,1 10,5 9,7 
 
Personalomsättning kön 
År Kvinnor Män Totalt 
2013 10,0 8,7 9,7 
2014 10,6 10,1 10,5 
2015 9,9 10,6 10,1 
 
 
Arbetsgivarstrategi 
Kommunens arbetsgivarstrategi har sedan den antogs av kommunfullmäktige i 
november 2012 varit den kompass för förvaltningarna som visat riktningen till 
hur kommunen ska utvecklas som en attraktiv arbetsgivare, och därmed också 
kunna behålla och locka kompetent personal till kommunen. Kompetensför-
sörjningsfrågan som omfattar mer än nyrekrytering har också utvecklats till en 
central fråga för samtliga förvaltningar. Detta speglas bland annat i nämnder-
nas åtaganden i ettårsplanerna vad avser mål 12 ”Effektiv organisation med 
ökad kvalitet och rätt kompetens”. Många av åtaganden handlar om hur för-
valtningen ska säkra verksamhetens framtida kompetens, t.ex. att utveckla in-
troduktionen för nyanställda, att inventera presumtiva chefer, att implementera 
kompetensbaserad rekryteringsprocess med mångfaldsfokus mm.  
 
Centrala åtgärder har vidtagits eller pågår för att stödja förvaltningarna i deras 
arbete med rekrytering och annan kompetensförsörjning. Exempel på sådana 
åtgärder är förstärkningen av kommunens arbetsgivarvarumärke, t.ex. genom 
att förnya informationen på hemsidan och att ta fram nya annonsmallar, sam-
ordningen av förvaltningarnas medverkan i olika mässor, införandet av en mo-
dell för kompetensbaserad rekrytering, framtagandet av kommunens arbetsgi-
varerbjudande och modell för karriärvägar.   
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Samarbete med högskolor 
Förvaltningar såsom utbildningsförvaltning och socialförvaltning har ett natur-
ligt organiserat samarbete med berörda lärosäten eftersom praktik ingår i deras 
utbildning till yrken som finns i kommunen. Det är inte heller ovanligt, dock 
inte organiserat att studenter från t.ex. Södertörns högskola gör sitt examensar-
bete i kommunen. Direkta aktiviteter på plats hos högskolor och andra utbild-
ningar har även genomförts i syfte att locka till sig personal, främst gäller det 
bristyrken. 
 
Kartlägga bristyrken   
Kommunledningsförvaltningen anser att mycket har redan gjorts och görs både 
centralt och lokalt för att säkra framtida kompetens i kommunens verksamhet-
er.  
 
Det mest bekymmersamma läget gäller bristyrken, och kommunledningsför-
valtningen anser därför att motionärernas förslag om kartläggning av behov är 
befogat vad avser dessa yrken. Behov av både fördjupad kunskap och åtgärder 
föreligger. Kommunledningsförvaltningen avser därför att göra en kartlägg-
ning kring bristyrken. Ett arbete som bör bedrivas med en bred ansats för att 
hitta långsiktigt hällbara lösningar. Med bred ansats menas att utöver kartlägg-
ning och prognostisering av själva rekryteringsläget även ta i beaktande arbets-
förutsättningar för de yrken man kartlägger, t.ex. arbetsmiljöförhållanden och 
kompetens- och karriärmöjligheter. Utifrån det underlaget kommer ett antal 
åtgärder vidtas i syfte att skapa en trygg kompetensförsörjning till kommunens 
olika bristyrken. Det är inte helt otänkbart att traineeprogram eller praktiktjäns-
ter kan finnas med bland de åtgärder som föreslås beslutas. 
 
 
 
 
 
Mattias Jansson   Ingrid Wibom 
Kommundirektör   HR-chef  
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§ 54 
Yttrande över motion – Nyrekrytering i Botkyrka (SD) 
(AVUX/2015:68)  
 
Beslut 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden avstyrker motionen och 
hänvisar till personalutskottets yttrande. 
 
Östen Granberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna yr-
kandet. 

 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen har gjort bedömningen 
att motionen syftar till en kommunövergripande kartläggning av rekryte-
ringsbehoven och ett inrättande av ett samlat traineeprogram för hela kom-
munen. Ett förslag till uppdrag som förvaltningen tycker ska ses över och 
bedömas centralt. 
 
Därmed hänvisar vi till personalutskottets yttrande för svar på motionen. 
 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen redogör för ärendet i 
en tjänsteskrivelse 2015-09-08. 
 
Yrkande 
Östen Granberg (SD) yrkar att motionen tillstyrks. 
 
Propositionsordning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden godkänner följande propo-
sitionsordning: 
1. Avslag eller bifall till ordförandeförslaget. 
2. Avslag eller bifall till Östen Granbergs (SD) yrkande. 
 
Ordföranden finner att arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden be-
slutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
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Referens Mottagare 
Maria Svenn  
 
 
 
 
 
 
 

Arbetsmarknads- och  
vuxenutbildningsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion – Nyrekrytering i Botkyrka (SD)  
 
Förslag till beslut 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden avstyrker motionen och 
hänvisar till personalutskottets yttrande. 

 
Sammanfattning 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen har gjort bedömningen 
att motionen syftar till en kommunövergripande kartläggning av rekryte-
ringsbehoven och ett inrättande av ett samlat traineeprogram för hela kom-
munen. Ett förslag till uppdrag som förvaltningen tycker ska ses över och 
bedömas centralt. 
 
Därmed hänvisar vi till personalutskottets yttrande för svar på motionen. 

 
Ärendet 
Arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden och personalutskottet har 
den 23 juni 2015 fått i uppdrag av kommunfullmäktige att yttra sig över 
motionen – Nyrekrytering i Botkyrka. 
 
Sverigedemokraterna har i motionen till kommunfullmäktige föreslagit att 
kommunens rekryteringsbehov ses över och kartläggs, att kommunen inrät-
tar ett samlat traineeprogram med framtagna riktlinjer för att möta behovet 
av nyrekrytering inom kommunens verksamheter, samt ser över och kontak-
tar eventuella samarbetspartners som skulle vara intresserade av att sam-
verka kring ett traineeprogram. 

 
Yttrandet 
Eftersom motionärerna föreslår att rekryteringsbehovet inom alla kommu-
nens verksamheter kartläggs och ett samlat traineeprogram inrättas, är detta 
inte ett uppdrag som arbetsmarknads- och vuxenutbildningsförvaltningen 
bör ta ställning till. Detta är ett förslag som behöver bedömas på central nivå 
i kommunen. 
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Jan Strandbacke Andreas Liljenrud 
Förvaltningschef   Utvecklingschef 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
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§ 171 
Svar på motion: Busshållplats vid Alby äng (M) 
(KS/2014:191) 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  
 
1. Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad.  
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
yrkande.  

Ärendet  
Jimmy Baker (M) och Kia Hjelte (M) har vid kommunfullmäktiges sam-
manträde 2014-03-27, § 62 lämnat en motion: Busshållplats vid Alby äng. 
Motionärerna ser positivt på att SL trafikerar Albyvägen ner till Hangaren 
vid Albysjön, men ser ett behov av en ny busshållplats vid äldreboendet 
Alby äng. Ingen säker gång- eller cykelväg vid närmaste busshållplats till 
äldreboendet finns för anhöriga eller personal. Att personalen kvälls- och 
nattetid ska kunna ta sig från sin arbetsplats till exempelvis tunnelbana eller 
pendeltåg utan en promenad genom centrala Alby är en trygghetsfråga.  
Motionärerna föreslår att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att, 
tillsammans med SL, verka för att det anläggs en busshållplats längs den 
nya busslinjen nedför Albyvägen, vid äldreboendet Alby äng.  

Samhällsbyggnadsnämnden har besvarat ärendet 2016-05-17, § 161.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-08-19.  

Motivering  
En attraktiv, tillgänglig och prisvärd kollektivtrafik är av yttersta vikt för 
Stockholmsregionen och för Botkyrka. Kollektivtrafiken är väldigt viktig, 
inte bara för hela Stockholmregionens utveckling, utan också för varje indi-
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vid.  En tillgänglig kollektivtrafik möjliggör för våra invånare att åka mellan 
hem och jobb, vänner och släkt samt fritidsaktiviteter. 

En väl fungerande kollektivtrafik har positiva effekter både för miljön, 
trängseln, tillväxt för regionen och social hållbarhet. Den moderatledda mi-
noriteten i landstinget hotar nu en väl fungerande kollektivtrafik i Stock-
holms län. Idag går 100 färre bussar om dagen i Botkyrka, då man från 
landstinget skurit ned på bussarna i kommunen.  

Den rödgröna kommunledningen jobbar för en utbyggnad av kollektivtrafi-
ken i, till och från kommunen. Det sker genom dialog mellan kommun och 
landsting. Vi ser positivit på att Moderaterna i Botkyrka bidrar till det, ge-
nom att uppmärksamma sina partivänner i landstingsledningen på behoven 
av en utökad kollektivtrafik i Botkyrka.  

Yrkande 
Jimmy Baker (M) yrkar bifall till motionen.   
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Jimmy Bakers (M) bifallsyr-
kande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförande-
förslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige  

 

 

 

  

 
 



                                                                                                                  
 
 
 
 
 
 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2014-03-27 
 
Busshållplats vid Alby Äng 
 
Vi har länge drivit frågan och är glada över att SL nu trafikerar hela Albyvägen ner till 
Hangaren vid Albysjön. Vi anser dock att det vore bra med en ny busshållplats vid 
äldreboendet Alby Äng. 
 
Busshållplatser och dess placeringar är ett delat ansvar mellan kommunerna, Landstinget och 
SL. 
 
Som det ser ut idag så finns det ingen säker G/C-väg vid närmaste busshållplats för de som 
besöker en anhörig eller för de som arbetar på Alby Äng. Det är även en uttalad 
trygghetsfråga för personalen kvälls- och nattetid att, utan att behöva promenera i mörkret 
genom centrala Alby, kunna ta sig från sin arbetsplats och vidare till exempelvis tunnelbanan 
eller pendeltåget. 
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att  ge kommunledningsförvaltningen i uppdrag att, tillsammans med SL, verka för att det 

anläggs en busshållplats längs den nya busslinjen nedför Albyvägen, vid äldreboendet 
Alby Äng. 

 
 
Kia Hjelte  Jimmy Baker 
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Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Busshållplats vid Alby äng (M)  
 
Ärendet  
Jimmy Baker (M) och Kia Hjelte (M) har vid kommunfullmäktiges  
sammanträde 2014-03-27, § 62 lämnat en motion: Busshållplats vid Alby 
äng. Motionärerna ser positivt på att SL trafikerar Albyvägen ner till Hanga-
ren vid Albysjön, men ser ett behov av en ny busshållplats vid äldreboendet 
Alby äng. Ingen säker gång- eller cykelväg vid närmaste busshållplats till 
äldreboendet finns för anhöriga eller personal. Att personalen kvälls- och 
nattetid ska kunna ta sig från sin arbetsplats till exempelvis tunnelbana eller 
pendeltåg utan en promenad genom centrala Alby är en trygghetsfråga.  
Motionärerna föreslår att kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att, 
tillsammans med SL, verka för att det anläggs en busshållplats längs den 
nya busslinjen nedför Albyvägen, vid äldreboendet Alby äng.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har besvarat ärendet 2016-05-17, § 161.  
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden anser motionen vara besvarad. Stockholms läns 
trafiknämnd, huvudman för kollektivtrafiken i Stockholms län, beslutar om 
busshållplatser, medan respektive kommun har hand om anläggandet och 
underhåll. Anläggande sker alltid i samverkan mellan kommun och lands-
ting. Hangaren trafikeras idag med en buss som går sju turer på dag. Det ge-
nomsnittliga antalet påstigande är en passagerare per dag.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  
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§ 161 
Yttrande över motion om busshållplats vid Alby äng 
(sbf/2014:216) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen anses besvarad.   
 
Jimmy Baker (M) reserverar sig mot beslutet. 
 
Sammanfattning 
Det är Stockholms läns trafiknämnd (f.d. SL) som är huvudman för kollek-
tivtrafiken i Stockholms län och det är de som beslutar om vilka busshållplat-
ser som ska finnas, medan det är respektive kommun som har hand om an-
läggandet och underhållet av desamma. Anläggandet av nya busshållplatser 
sker dock alltid i samverkan mellan kommunen och landstinget.  
 
Inför beredningen av den här motionen har samhällsbyggnadsförvaltningen 
varit i kontakt med landstingets trafikförvaltning. De har då berättat att idag 
trafikeras Hangaren vid Suptopia med en buss som går sju turer per dag. Det 
genomsnittliga antalet påstigande är en(!) passagerare per dag.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion 
om att anlägga en busshållplats vid äldreboendet Alby äng. I motionen yr-
kas att kommunfullmäktige ska besluta att ge kommunledningsförvaltning-
en i uppdrag att, tillsammans med SL, verka för att det anläggs en busshåll-
plats längs den nya busslinjen nedför Albyvägen, vid äldreboendet Alby 
äng.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-04-08, ut-
gör underlag för beslutet. 
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Yrkande 
Jimmy Baker (M) yrkar att förslaget till kommunfullmäktige är att bifalla 
motionen. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition mellan Jimmy Bakers yrkande på bifall och 
sitt eget förslag till beslut att motionen anses besvarad. Ordföranden finner 
att samhällsbyggnadsnämnden beslutar enligt ordförandens förslag. 
_______ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Ulrika Persson 
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Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över motion om busshållplats vid Alby äng   
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Motionen anses besvarad.   
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över en motion 
om att anlägga en busshållplats vid äldreboendet Alby äng. I motionen yr-
kas att kommunfullmäktige ska besluta att ge kommunledningsförvaltning-
en i uppdrag att, tillsammans med SL, verka för att det anläggs en busshåll-
plats längs den nya busslinjen nedför Albyvägen, vid äldreboendet Alby 
äng.   
 
Yttrande 
Det är Stockholms läns trafiknämnd (f.d. SL) som är huvudman för kollek-
tivtrafiken i Stockholms län och det är de som beslutar om vilka busshåll-
platser som ska finnas, medan det är respektive kommun som har hand om 
anläggandet och underhållet av desamma. Anläggandet av nya busshållplat-
ser sker dock alltid i samverkan mellan kommunen och landstinget.  
 
Inför beredningen av den här motionen har samhällsbyggnadsförvaltningen 
varit i kontakt med landstingets trafikförvaltning. De har då berättat att idag 
trafikeras Hangaren vid Suptopia med en buss som går sju turer per dag. 
Det genomsnittliga antalet påstigande är en(!) passagerare per dag. Trafiken 
ner till Hangaren innebär att bussarna kör s.k. skaftkörning. Sådan körning 
vill trafikförvaltningen normalt sett undvika.  
 
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef 
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§ 172 
Svar på motion: Inrätta en kommunal äldreombudsman (M) 
(KS/2015:439) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 

1. Kommunfullmäktige avslår motionen.  
 

Reservation 
Samtliga ledamöter för (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
bifallsyrkande.  
 
Ärendet  
Kia Hjelte (M) och Carl Baker (M) har vid kommunfullmäktiges samman-
träde 2015-05-28, § 92 lämnat en motion: Inrätta en kommunal äldreom-
budsman. Motionärerna ser ett problem med att många personer i Botkyrka 
kommun är mindre nöjda med den vård och omsorg de erbjuds trots ett fo-
kuserat kvalitetsarbete och värdighetsgarantier, något som framgår av ex-
empelvis brukarundersökningar och inkomna överklaganden gällande bi-
ståndsbeslut. Motionärerna anser därför att Botkyrka kommun bör inrätta en 
äldreombudsman som ska ge information och vägleda inom ramen för dessa 
frågor, samt motta förslag, frågor eller klagomål.  

Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2015-12-14, § 92.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-08-19.  

Motivering  
Politik handlar om att välja vilken väg vi vill gå framåt. Idag bedriver vård- 
och omsorgsförvaltningen ett utvecklingsarbete för att främja att med-
borgare lämnar in synpunkter, oavsett om det rör små eller stora frågor. 
Detta för att främja mer självständighet och en större delaktighet i omsor-
gens upplägg. Exempelvis går det att lämna synpunktekort för enskilda av-
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vikelser. Vi har också utvecklat boenderåd som mötesplatser för delaktighet 
och inflytande på vård- och omsorgsboende samt inom hemtjänsten. Den 
rödgröna kommunledningen i Botkyrka har alltid medborgarnas fokus 
främst i sitt arbete. 

Förvaltningen har jobbat med organisationskulturen och att förhållnings-
sättet i arbetslag ska vara att inkomna synpunkter eller kritik kan vara ett 
verktyg att utveckla verksamheten, samt att det finns ett aktivt arbete för att 
utveckla förtroende mellan medarbetare och medborgare. Det finns också 
rutiner för hur inkomna synpunkter och avvikelser hanteras och följs upp. 
Både som individuella synpunkter men också som ett sätt att lyfta upp prin-
cipiella frågor.   

I den kommunövergripande redovisningen framgår att vård- och omsorgs-
förvaltningen svarar och åtgärdar synpunkter som inkommit effektivt. Det 
arbetssättet har en stor fördel i jämförelse med att inrätta en äldreombuds-
man och det innebär även möjlighet att få hjälp med individfrågor, medan 
en äldreombudsman inte kan agera i enskilda ärenden.   

Yrkande  
Kia Hjelte (M) yrkar bifall till motionen.  

Protokollsanteckning 
Lars Johansson (L) och Robert Steffens (C) anför till protokollet att de vid 
yrkanderätt hade yrkat bifall till motionen. Tuva Lund (S) anför till proto-
kollet att hon vid yrkanderätt hade yrkat bifall till ordförandeförslaget.  

Propositionsordning  
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Kia Hjeltes (M) bifallsyrkande 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandeförslaget.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 

 
 
 



 
Sid 1 (1) 

MOTION 
Kommunfullmäktige 

2015-05-28 
 
Inrätta en kommunal äldreombudsman 
 
Äldreomsorg (hemtjänst, vård-och omsorgsboende, och andra former av omvårdnad och 
service till äldre personer) är en av kommunens kärnverksamheter, precis som 
exempelvis skola och barnomsorg. Den dag när vård, omsorg och hjälp behövs i en 
människas liv ska den vara av god kvalitet och ges med omtanke av kunnig 
biståndsbedömare och vårdpersonal. 
 
Trots ett fokuserat kvalitetsarbete och värdighetsgarantier är många personer i Botkyrka 
kommun mindre nöjda med den omsorg och vård de erbjuds. 
 
Vi kan se det dels genom egna brukarundersökningar, dels genom de olika jämförelsetal 
som finns (SKL:s Öppna jämförelser, Socialstyrelsens Nöjd-Kund-Index och 
Palliativregistret bl.a.). 
 
Det finns också många överklaganden gjorda till olika instanser gällande biståndsbeslut. 
Vi anser därför att Botkyrka kommun borde inrätta en Äldreombudsman, som ska vara 
knuten till kommunledningen på samma sätt som Barnombudsmannen. 
 
Till Äldreombudsmannen kan den äldre, eller dennes anhöriga, ställa frågor och komma 
med synpunkter, förslag eller klagomål. Det finns en bestämd person att ta kontakt med 
– det blir tydligare så. Äldreombudsmannen ska också informera och vägleda i frågor 
om äldrevård och omsorg. 
 
Många äldre människor är i dag mycket oroliga för hur livet ska gestalta sig när åldern, 
sjukdomarna och orken gör att man inte klarar sig utan kommunal hjälp.  
 
Vi föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att ge kommunstyrelsen i uppdrag att låta inrätta en Äldreombudsman. 
 
 
Kia Hjelte 
 
Carl Baker 
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Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Motion - Inrätta en kommunal äldreombudsman (M)  
 
Ärendet  
Kia Hjelte (M) och Carl Baker (M) har vid kommunfullmäktiges samman-
träde 2015-05-28, § 92 lämnat en motion: Inrätta en kommunal äldreom-
budsman. Motionärerna ser ett problem med att många personer i Botkyrka 
kommun är mindre nöjda med den vård och omsorg de erbjuds trots ett fo-
kuserat kvalitetsarbete och värdighetsgarantier, något som framgår av ex-
empelvis brukarundersökningar och inkomna överklaganden gällande bi-
ståndsbeslut. Motionärerna anser därför att Botkyrka kommun bör inrätta en 
äldreombudsman som ska ge information och vägleda inom ramen för dessa 
frågor, samt motta förslag, frågor eller klagomål.  
 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet 2015-12-14, § 92.  
 
Sammanfattning 
Vård- och omsorgsnämnden föreslår att motionen avslås. Nämnden ställer 
sig positiv till inrättandet av en äldreombudsman, en funktion som kan bidra 
till ökad känsla av tillgänglighet bland kommunens brukare och övriga 
äldre. Nämnden ser dock ett problem med föreslagen placering i och med ny 
organisation av kommunledning samt avråder från att placera funktionen 
under vård- och omsorgsnämnden då det kan generera en uppfattning att be-
greppet ”äldre” blir synonymt med brukare av äldreomsorg, en alltför snäv 
tolkning. 
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  
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§ 92 
Svar på motion: Inrätta en kommunal äldreombudsman 
(von/2015:87) 

 
Beslut 
Vård- och omsorgsnämnden avstyrker motionen. 
 
Kia Hjelte (M), Carl Baker (M) reserverar sig mot beslutet. 
 
Ärendet  
Motionärerna föreslår att kommunstyrelsen ges i uppdrag att låta inrätta en 
äldreombudsman för att underlätta för kommunens äldre och dess anhöriga 
att framföra synpunkter, förslag och klagomål, samt att få information och 
vägledning. Funktionen föreslås vara knuten till kommunledningen. 
 
Sammanfattning 
Vård- och omsorgsförvaltningen ställer sig positiv till att en äldreombuds-
man inrättas då en sådan funktion skulle kunna bidra till ökad känsla av till-
gänglighet bland kommunens brukare och övriga äldre. Samtidigt kan för-
valtningen konstatera att den föreslagna placeringen är oförenlig med kom-
munledningsförvaltningens nya organisation. Att istället placera funktionen 
under vård- och omsorgsnämnden är dock något vi avråder från. En sådan 
placering riskerar att göra begreppet ”äldre” synonymt med brukare av 
äldreomsorg, vilket blir en alltför snäv tolkning. Vård- och omsorgsnämn-
den har inte heller utrymme för denna typ av tjänst i budgeten utan är i 
första hand i stort behov av satsningar inom en rad andra områden.  
 
Utifrån ovanstående resonemang föreslås nämnden att avstyrka motionen. 
 
Carl Baker (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Proposition 
Ordförande finner två förslag och ställer förslagen mot varandra och finner 
att vård- och omsorgsnämnden beslutar i enlighet med ordförandeförslaget. 
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Vård- och omsorgsnämnden beslutar enligt ordförandeförslaget. 
 
Kia Hjelte (M), Carl Baker (M) reserverar sig mot beslutet. 
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Referens Mottagare 

Emma Åberg  
 
 

Vård- och omsorgsnämnden 
 
 
 
 
 

Motion (M) - Inrätta en kommunal äldreombudsman  
 

Förslag till beslut 
Vård- och omsorgsnämnden avstyrker motionen. 
 
Ärendet  
Motionärerna föreslår att kommunstyrelsen ges i uppdrag att låta inrätta en 
äldreombudsman för att underlätta för kommunens äldre och dess anhöriga 
att framföra synpunkter, förslag och klagomål, samt att få information och 
vägledning. Funktionen föreslås vara knuten till kommunledningen. 
 
Sammanfattning 
Vård- och omsorgsförvaltningen ställer sig positiv till att en äldreombuds-
man inrättas då en sådan funktion skulle kunna bidra till ökad känsla av till-
gänglighet bland kommunens brukare och övriga äldre. Samtidigt kan för-
valtningen konstatera att den föreslagna placeringen är oförenlig med kom-
munledningsförvaltningens nya organisation. Att istället placera funktionen 
under vård- och omsorgsnämnden är dock något vi avråder från. En sådan 
placering riskerar att göra begreppet ”äldre” synonymt med brukare av 
äldreomsorg, vilket blir en alltför snäv tolkning. Vård- och omsorgsnämn-
den har inte heller utrymme för denna typ av tjänst i budgeten utan är i 
första hand i stort behov av satsningar inom en rad andra områden.  
 
Utifrån ovanstående resonemang föreslås nämnden att avstyrka motionen. 
 
Äldreombudsman i praktiken 
Flera kommuner har under de senaste åren valt att inrätta en äldreombuds-
man just i syfte att öka de äldres känsla av tillgänglighet. Syftet med funkt-
ionen är att som neutral part informera, ge råd och stöd, ta emot synpunkter 
och förmedla dem vidare i organisationen, uppmärksamma brister och före-
slå förbättringar.  
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Vi instämmer med motionären om att det kan finnas ett behov av att ha en 
opartisk funktion att vända sig till i dessa frågor. Det är dock viktigt att 
tjänsten utformas så att det är tydligt vad äldreombudsmannens uppgifter är. 
Äldreombudsmannen kan inte ges något myndighetsansvar eller något man-
dat att ändra på beslut utan överklaganden ska fortsatt hanteras av förvalt-
ningens myndighet. Även äldreombudsmannens relation till kommunens 
synpunktshanteringssystem bör vara tydlig. Däremot ser vi positivt på inrät-
tandet av en funktion som i dessa fall hänvisar den äldre vidare till vård- och 
omsorgsförvaltningens handläggare vid önskan om att överklaga ett beslut, 
och som tar emot och skriver ner framförda synpunkter för vidare hantering.  
 
En förhoppning från vård- och omsorgsförvaltningens sida är att en äldre-
ombudsman skulle kunna representera alla äldre, inte bara den del som är 
brukare av äldreomsorg. Funktionen bör därför arbeta för att äldreperspekti-
vet ska ta plats inom samtliga nämnder, bland annat genom att följa upp hur 
väl våra gemensamt framtagna löften i äldreplanen uppfylls. Det senare för-
utsätter dock att ansvaret för äldreplanen flyttas över till kommunlednings-
förvaltningen från vård- och omsorgsförvaltningen, där det i dagsläget lig-
ger. 
 
Placering 
Samtidigt som förvaltningen ställer sig positiv till ett inrättande av funktion-
en äldreombudsman så kan vi konstatera att den föreslagna placeringen är 
oförenlig med kommunledningsförvaltningens nya organisation. Att istället 
placera funktionen under vård- och omsorgsnämnden är dock något vi avrå-
der från. En sådan placering riskerar att göra begreppet ”äldre” synonymt 
med brukare av äldreomsorg, vilket blir en alltför snäv tolkning. Vård- och 
omsorgsnämnden har inte heller utrymme för denna typ av tjänst i budgeten 
utan är i första hand i stort behov av satsningar inom en rad andra områden.  
 
Nämnden föreslår därför till KS att avslå motionen. 
 
 
Pia Bornevi 
T.f. vård- och omsorgschef 
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§ 173 
Svar på medborgarförslag: Ställ ut kvastar och hinkar vid 
Stendalsbadets badbryggor (KS/2015:562) 
Beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget. 
 

2. Kommunfullmäktige ger kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att till-
sammans med miljö- och hälsoskyddsnämnden finna en lösning på pro-
blemet. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2015-09-24, § 141, ett medborgarförslag från 
Helena Demner: Ställ ut kvastar och hinkar vid Stendalsbadets badbryggor. 
Förslagsställaren har noterat att gäster vid Stendalsbadet själva tvättar av 
bryggorna och badflotten från fågelbajs, varpå förslaget är att kommunen 
bistår med kvastar och hinkar för att underlätta för medborgarna att gemen-
samt hålla bryggorna rena och fräscha.  

Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-23, § 7.  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-22. § 8.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-08-09.  

Motivering  
Vi i den politiska kommunledningen vill först och främst tacka dig som för-
slagsställare för att du lämnat ett medborgarförslag och för att du är aktiv i 
utvecklingen av kommunen och vårt samhälle. Vi arbetar mycket med med-
borgarinflytande i olika former: genom demokratiberedningen, medborgar-
dialoger, dialogforum, områdesutvecklare med mera. Men en av de viktig-
aste källorna till förslag och idéer är Botkyrkaborna själva! Att enskilda  
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personer i Botkyrka kan komma med förslag på förändringar och förbätt-
ringar är en viktig del av vår lokala demokrati. 

Det är glädjande med engagerade medborgare som vill vara med och ta an-
svar för den gemensamma utemiljön i kommunen. Vi uppskattar den posi-
tiva andan som initiativet i medborgarförslaget har. Dock finns det en pro-
blematik med att sätta ut kvastar och hinkar vid bryggorna på Stendalsbadet. 
Om man rengör bryggorna genom att sopa ner avföring i vattnet, påverkar 
det vattenkvaliteten negativt. De skadliga bakterier som kan finnas i avfö-
ringen bryts ner, något som tar olika lång tid beroende på vilka bakterier det 
är och hur varmt det är, men det går ganska snabbt. Därför behöver avfö-
ringen borstas upp för att sedan läggas i en sopsäck eller behållare. Då det 
inte är rimligt att alla medborgare känner till detta, riskerar städningen göra 
vattnet obadbart utan vilja.  

Under 2016 har kultur- och fritidsförvaltningen, som har ansvar för översy-
nen av de kommunala badplatserna, sett över skötseln av Stendalbadets 
bryggor. Antalet klagomål på dålig städning på Stendalsbadet har också i 
princip gått ner till noll under 2016.   

Yrkande 
Ebba Östlin (S) yrkar på ett tillägg av att-sats i kommunstyrelsens förslag 
till beslut:  

2. Kommunfullmäktige ger kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att till-
sammans med miljö- och hälsoskyddsnämnden finna en lösning på pro-
blemet. 

Protokollsanteckning 
Robert Aslan (S) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat bi-
fall till ordförandeförslaget.  
 
Propositionsordning  
Ordföranden ställer reviderat ordförandeförslag under proposition och finner 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med reviderat ordförandeförslag. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 
 



Rubrik Ställ ut kvastar och hinkar vid Stendalsbadets badbryggor - publicering 

Förnamn  

Efternamn  

Namn Helena Demner  

  

  

  

  

  

  

Förslag Bryggorna och flotten på Stendalsbadet, Tullinge, är ofta fulla med fågelbajs. 
Jag vet inte hur ofta badet städas av kommunen och om tvätt av bryggan ens 
ingår.  
 
Jag, och säkert flera med mig, skulle inte ha något emot att själva svabba av 
bryggan, vilket jag har sett folk göra vid ett flertal tillfällen. Kan inte kommunen 
ställa ut några kvastar och hinkar vid badet så att vi kan hjälpas åt att hålla det 
fräscht? 

Motivering Ett enkelt sätt att hålla badet fräscht. 
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Ställ ut kvastar och hinkar vid Sten-
dalsbadets badbryggor  
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2015-09-24, § 141, ett medborgarförslag från 
Helena Demner: Ställ ut kvastar och hinkar vid Stendalsbadets badbryggor. 
Förslagsställaren har noterat att gäster vid Stendalsbadet själva tvättar av 
bryggorna och badflotten från fågelbajs, varpå förslaget är att kommunen 
bistår med kvastar och hinkar för att underlätta att medborgarna gemensamt 
kan hålla bryggorna rena och fräscha.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-23, § 7.  
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-22. § 8.  
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. Nämnden 
är medveten om problemet med fågelbajs vid kommunens badplatser. Per-
sonal från kultur- och fritidsförvaltningen genomför dagliga tillsyner av  
badanläggningar perioden 15 maj-15 september. Tillsynen innebär att  
papperskorgar töms, ett säkerställande att livbojar finns kvar samt att fågel-
bajs städas bort. Det har visat sig att vattenkvaliteten påverkas av fågelbajs, 
varpå det är viktigt att fågelbajs borstas upp och läggs i en säck eller be-
hållare. Med anledning av det ser nämnden en risk med att medborgare inte 
genomför städningen på ett korrekt sätt. För att göra badplatserna trevligare 
och renare föreslås att kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att arbeta för 
att hitta en långsiktig lösning.  
 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. 
Nämnden gör liksom kultur- och fritidsnämnden bedömningen att trots för-
slagets positiva anda, riskerar leda till att städning inte genomförs enligt det 
sätt som krävs för att upprätthålla god vattenkvalitet, varpå uppdrag att ar-
beta för att hitta en långsiktig lösning bör ges.  
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Jakob Etaat  
Kanslichef  
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§ 7 
Yttrande över medborgarförslag - Ställ ut kvastar och hin-
kar vid Stendalsbadets bryggor (KOF/2015:199)  
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslag att ställa ut kvastar och 
hinkar vid Stensdalsbadet.  
 
Kultur- och fritidsnämnden föreslår att förvaltningen tillsammans med 
miljö- och hälsoenheten ges i uppdrag att arbeta för att hitta en långsiktig 
lösning. 
 
Sammanfattning 
Förslagslämnaren vill att kommunen ska ställa ut städredskap på Stendals-
badet för att på så sätt underlätta för badgästerna att själva städa av bryggan. 
Förvaltningen yrkar, i samråd med Miljöenheten, avslag på den del av med-
borgarförslaget som handlar om att sätta ut kvastar och hinkar. Kultur- och 
fritidsförvaltningen föreslår att den tillsammans med miljö- och hälsoenhet-
en får i uppdrag att arbeta för en långsiktig lösning för att skapa rena och 
trevliga badbryggor.  
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Referens Mottagare 
Linus Ingulfson  
 
 
 

Kultur- och Fritidsnämnd 
 
 
 

Yttrande över medborgarförslag - Ställ ut kvastar och hinkar 
vid Stendalsbadets badbryggor  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslag att ställa ut kvastar och hin-
kar vid Stensdalsbadet.  
 
Kultur- och fritidsnämnden föreslår att nämnden tillsammans med miljö- och 
hälsoenheten ges i uppdrag att arbeta för att hitta en långsiktig lösning. 
 
Sammanfattning 
Förslagslämnaren vill att kommunen ska ställa ut städredskap på Stendalsbadet 
för att på så sätt underlätta för badgästerna att själva städa av bryggan. Förvalt-
ningen yrkar, i samråd med Miljöenheten, avslag på den del av medborgarförsla-
get som handlar om att sätta ut kvastar och hinkar. Kultur- och fritidsförvaltning-
en föreslår att den tillsammans med miljö- och hälsoenheten får i uppdrag att ar-
beta för en långsiktig lösning för att skapa rena och trevliga badbryggor.  
 
Ärendet 
Förslagsställaren beskriver att bryggan samt flotten vid Stendalsbadet ofta är fullt 
av fågelbajs. För att på ett enkelt sätt lösa denna fråga föreslås att kommunen ska 
ställa ut städredskap på Stendalsbadet för att på så sätt underlätta för badgästerna 
att själva städa av bryggan från fågelbajs när det behövs.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen är medveten om att fågelbajs är ett vanligt pro-
blem vid kommunens badplatser. Personal från kultur- och fritidsförvaltningen 
genomför dagliga tillsyner av anläggningarna från den 15 maj till den 15 sep-
tember. Denna tillsyn innebär att man ser över bryggornas status, tömmer pap-
perskorgar, säkerställer att livboj hänger kvar, städar badplatsen samt tar bort få-
gelbajs. 
 
När det gäller städning av fågelbajs är det viktigt att upprätthålla en bra vatten-
kvalitet vid baden. Det har tidigare somrar rapporterats att vattenkvaliteten på-
verkats av fågelbajs och att mätningar visat att vattnet närmat sig gränsen för till-
låtna värden. För att upprätthålla en god vattenkvalitet krävs att man borstar upp 
och lägger bajset i en säck eller en behållare. Detta är den metod som personalen 
använder sig av vid städning av bryggor och flotte. 
 
I dialog med miljöenheten har kultur- och fritidsförvaltningen kommit fram till 
att även om förslagets anda är positiv, så är risken alltför stor att medborgare inte 
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skulle genomföra städningen enligt det sätt som krävs för att upprätthålla god 
vattenkvalitet. Därmed avslås detta medborgarförslag. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen anser dock att detta är ett problem som påverkar 
möjligheten att använda våra badplatser. De åtgärder som genomförs med daglig 
städning och avskjutning av fåglar räcker uppenbarligen inte till. Därför föreslår 
förvaltningen att den tillsammans med miljö- och hälsoenheten får ett uppdrag 
att finna en långsiktigt hållbar lösning för att få rena och trevliga badbryggor. 
 
 
Pernilla Conde Hellman  Roger Vintemar 
Förvaltningschef  Verksamhetschef 
  Idrott och anläggning 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunstyrelsen  



Sign 

 
 

Beslutsexpediering 

 
 

 

 PROTOKOLL   1 [1] 

 2016-02-22   
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
§ 8      
Remiss till miljö- och hälsoskyddsnämnden: Begäran om 
yttrande över medborgarförslag - Ställ ut kvastar och hinkar 
vid Stendalsbadets badbryggor  
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden avstyrker medborgarförslaget samt beslutar 
att tillsammans med Kultur- och fritidsförvaltningen arbeta för att hitta en 
långsiktig lösning.   
 
Sammanfattning 
Förslagslämnaren vill att kommunen ska ställa ut städredskap på Stendalsba-
det för att på så sätt underlätta för badgästerna att själva städa av bryggan. 
Miljöenheten yrkar, i samråd med Kultur- och fritidsförvaltningen, avslag på 
den del av medborgarförslaget som handlar om att sätta ut kvastar och hinkar.  
Miljöenheten föreslår att tillsammans med Kultur- och fritidsförvaltningen får 
i uppdrag att arbeta för en långsiktig lösning för att skapa rena och trevliga 
badbryggor 
 
Ärendet 
Förslaggställaren beskriver att bryggan samt flotten vid Stendalsbadet ofta är 
fullt av fågelbajs. För att på ett enkelt sätt lösa denna fråga föreslås att kom-
munen ska ställa ut städredskap på Stendalsbadet för att på så sätt underlätta 
för badgästerna att själva städa av bryggan från fågelbajs när det behövs.  
 
Avföring från fåglar är ett vanligt problem vid kommunens badplatser. Perso-
nal från kultur- och Fritidsförvaltningen genomför dagliga tillsyner av an-
läggningarna från den 15 maj till den 15 september. Denna översyn innebär 
att man ser över bryggornas status, tömmer papperskorgar, säkerställer att 
livboj hänger kvar, städar badplatsen samt tar bort fågelbajs.  
 
När det gäller städning av fågelbajs är det viktigt att upprätthålla en bra vat-
tenkvalitet vid baden. Det har tidigare somrar rapporterats att vattenkvalitén 
påverkats av fågelbajs och mätningar närmat sig gränsen för tillåtna värden. 
För att upprätthålla en god vattenkvalité krävs att man borstar upp och lägger 
avföringen i en säck eller en behållare. Detta är den metod som personalen 
använder sig av vid städning av bryggor och flotte. 
 
I dialog med kultur och fritidsförvaltningen har miljöenheten kommit fram till 
att även om förslagets anda är positiv, så är risken alltför stor att medborgare 
inte skulle genomföra städning enligt det sätt som krävs för att upprätthålla 
god vattenkvalité. Därmed avslås detta medborgarförslag. 
 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
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Referens Mottagare 
Sofia Sjöstedt  
 
 
 
 
 
 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
 
 
 
 
 

Remiss till miljö- och hälsoskyddsnämnden: Begäran om 
yttrande över medborgarförslag - Ställ ut kvastar och hin-
kar vid Stendalsbadets badbryggor.  
 
Förslag till beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden avstyrker medborgarförslaget samt beslutar 
att tillsammans med Kultur- och fritidsförvaltningen arbeta för att hitta en 
långsiktig lösning.   
 
Sammanfattning 
Förslagslämnaren vill att kommunen ska ställa ut städredskap på Stendals-
badet för att på så sätt underlätta för badgästerna att själva städa av bryggan. 
Miljöenheten yrkar, i samråd med Kultur- och fritidsförvaltningen, avslag 
på den del av medborgarförslaget som handlar om att sätta ut kvastar och 
hinkar. Miljöenheten föreslår att tillsammans med Kultur- och fritidsförvalt-
ningen får i uppdrag att arbeta för en långsiktig lösning för att skapa rena 
och trevliga badbryggor 
 
Ärendet 
Förslaggställaren beskriver att bryggan samt flotten vid Stendalsbadet ofta 
är fullt av fågelbajs. För att på ett enkelt sätt lösa denna fråga föreslås att 
kommunen ska ställa ut städredskap på Stendalsbadet för att på så sätt un-
derlätta för badgästerna att själva städa av bryggan från fågelbajs när det be-
hövs.  
 
Avföring från fåglar är ett vanligt problem vid kommunens badplatser. Per-
sonal från kultur- och Fritidsförvaltningen genomför dagliga tillsyner av an-
läggningarna från den 15 maj till den 15 september. Denna översyn innebär 
att man ser över bryggornas status, tömmer papperskorgar, säkerställer att 
livboj hänger kvar, städar badplatsen samt tar bort fågelbajs.  
 
När det gäller städning av fågelbajs är det viktigt att upprätthålla en bra vat-
tenkvalitet vid baden. Det har tidigare somrar rapporterats att vattenkvalitén 
påverkats av fågelbajs och mätningar närmat sig gränsen för tillåtna värden. 
För att upprätthålla en god vattenkvalité krävs att man borstar upp och läg-
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ger avföringen i en säck eller en behållare. Detta är den metod som persona-
len använder sig av vid städning av bryggor och flotte. 
 
I dialog med kultur och fritidsförvaltningen har miljöenheten kommit fram 
till att även om förslagets anda är positiv, så är risken alltför stor att med-
borgare inte skulle genomföra städning enligt det sätt som krävs för att upp-
rätthålla god vattenkvalité. Därmed avslås detta medborgarförslag. 
 
 
 
 
 
 
 
Ingrid Molander Magnus Andersson 
Miljöchef Samhällsbyggnadschef 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Kommunledningsförvaltningen 
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§ 174 
Svar på medborgarförslag: Inför rätt att arbeta deltid när 
barnen är 1 till 12 år (KS/2015:567) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget vara besvarat.  
 

Ärendet  
Kommunfullmäktige mottog 2015-09-24, § 141 ett medborgarförslag från 
Anett Hansen: Inför rätt att arbeta deltid när barnen är 1 till 12 år. Förslags-
ställaren anser det problematiskt att åttaåringar tar sig hem från skolan 
själva och är ensamma några timmar innan en vuxen kommer hem. Även 
föräldrarnas möjlighet att fullt fokusera på sitt arbete med vetskapen om att 
ens barn går hem själv i mörkret under vinterhalvåret, är svårt. Botkyrka 
kommun har prisats som bästa barn- och ungdomskommun och bör möjlig-
göra för en familj att kunna gå ner i arbetstid om det är önskvärt. Som ex-
empel ges Huddinge kommun som infört detta. 
 
Personalutskottet har behandlat ärendet 2016-04-11, § 6.  

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-08-24.  

Motivering  
Vi i den politiska kommunledningen vill först och främst tacka dig som för-
slagsställare för att du lämnat ett medborgarförslag och för att du är aktiv i 
utvecklingen av kommunen och vårt samhälle. Vi arbetar mycket med med-
borgarinflytande i olika former: genom demokratiberedningen, medborgar-
dialoger, dialogforum, områdesutvecklare med mera. Men en av de viktig-
aste källorna till förslag och idéer är Botkyrkaborna själva! Att enskilda per-
soner i Botkyrka kan komma med förslag på förändringar och  
förbättringar är en viktig del av vår lokala demokrati. 
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Förslagsställaren tar upp ett intressant förslag där en förälder kan, som för-
mån, få gå ned i arbetstid när de har barn upp till 12 år gamla. Som förslags-
ställaren skriver finns det idag möjligheter, enligt föräldralagen, att få för-
månen att jobba 75 % av sin arbetstid när man har barn som är upp till 8 år 
gamla. Förslagsställaren vill att man i Botkyrka utökar denna förmån att 
gälla till och med att barnen är 12 år.  

För kommunledningen är det viktigt att Botkyrka kommun ska vara en bra 
och attraktiv arbetsgivare dit kompetent personal söker sig. Genom att ha 
den bästa personalen kan kommunen ge god kvalité och vara effektiv för 
sina medborgare. Politiskt sett jobbar kommunledningen för att heltid ska 
vara norm. Med andra ord ska ingen behöva jobba deltid mot sin vilja utan 
alla ska ha rätt till heltid. Däremot kan det vara en förmån att få jobba deltid 
om så önskas.  

Kommunledningen har gett HR-chefen i uppdrag att ta fram ett förslag på 
utveckling av arbetsgivarstrategin och specifikt på personalförmåner, för att 
bli en än mer attraktiv kommun att jobba i. I detta arbete ska denna förmån 
övervägas och beaktas i ett samlat förmånspaket.  
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 

 

 

 

  

 
 



 
 
 
 
 
 
 

Medborgarförslag 

   
 
 
 
20150811 

 
Jag vill lämna in ett medborgarförslag angående att ha rätt att arbeta deltid när barnen är 1-12 år. 

 
Regeringen har tagit ett beslut på att man får gå ner i arbetstid tills barnet är 8 år. En del kommuner 
t.ex. Huddinge har tagit egna beslut att höja från 8 år till12 år. 

 
Så i Huddinge får/kan man arbeta deltid till barnen är 12 år, i Botkyrka 8 år, vilket många med mig 
tycker är dåligt. 

 
När barnen inte har fritids längre och går hem själva då måste man gå upp och arbeta heltid. 
Det känns inte bra att en 8 åring ska gå hem själv, larma av t.ex. huset och vara själv hemma ibland 
två- tre timmar innan någon vuxen kommer hem, tänk också på vinterhalvåret när det är mörkt kl15. 

 
Som vuxen /förälder har man svårt att helt fokusera på sitt arbete när man vet att ens barn går hem 
själv i mörkret och väntar på att någon ska komma hem. 

 
Så därför vill jag lämna in ett Medborgarförslag att Botkyrka ska höja åldersgränsen till12 år, så att 
varje familj ska kunna bestämma själv om man vill /kan ha möjligheten att gå ner i arbetstid och då 
ha rätt till det. 

 
Botkyrka kommun ska arbeta för Demokrati Delaktighet och Lyhördhet. 

Botkyrka har fått pris för bästa Barn och Ungdomskommun. 

 

 
 

Med vänlig hälsning 

Anett Hansen            
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Inför rätt att arbeta deltid när barnen är 
1 till 12 år  
 
Ärendet  
Kommunfullmäktige mottog 2015-09-24, § 141 ett medborgarförslag från 
Anett Hansen: Inför rätt att arbeta deltid när barnen är 1 till 12 år. Förslags-
ställaren anser det problematiskt att åttaåringar tar sig hem från skolan 
själva och är ensamma några timmar innan en vuxen kommer hem. Även 
föräldrarnas möjlighet att fullt fokusera på sitt arbete med vetskapen om att 
ens barn går hem själv i mörkret under vinterhalvåret, är svårt. Botkyrka 
kommun har prisats som bästa barn- och ungdomskommun och bör möjlig-
göra för en familj att kunna gå ner i arbetstid om det är önskvärt. Som ex-
empel ges Huddinge kommun som infört detta. 
 
Personalutskottet har behandlat ärendet 2016-04-11, § 6.  
 
Sammanfattning 
Personalutskottet anser medborgarförslaget vara besvarat. Frågan om  
attraktiva villkor för medarbetare i Botkyrka kommun är en viktig och ange-
lägen fråga. Gällande specifikt utökad möjlighet att jobba deltid tills barnet 
fyllt 12 år anser personalutskottet inte ska bedömas som ett enskilt erbju-
dande, utan ingå i ett större sammanhang där kommunens villkor, förmåner 
och totala erbjudanden ses över.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  
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Personalutskottet  
 2016-04-11  Dnr KS/2015:567  
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

§ 6 
Svar på medborgarförslag- Inför rätt att arbeta deltid när 
barnen är 1 till 12 år (KS/2015:567) 
 
Beslut 
Personalutskottets förslag till kommunstyrelsen: 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Medborgarförslaget är besvarat.  
 
Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen kan konstatera att frågan om attraktiva vill-
kor för medarbetare i Botkyrka kommun är en viktig och angelägen fråga.  
 
Enligt kommunledningsförvaltningens bedömning så bör inte den utökade 
möjligheten att jobba deltid tills barnet fyllt 12 år bedömas som ett enskilt 
erbjudande. Den föreslås ingå i ett större sammanhang där kommunens to-
tala erbjudande av förmåner och villkor ses över. Redan idag finns möjlig-
heten för medarbetare att ansöka om ledighet utan lön och rätten för chefen 
att bevilja detta.   
 
Ärendet 
Det har kommit ett medborgarförslag till kommunen från Anett Hansen. 
Förslaget innebär att medarbetarna ska ges utökad möjlighet att få jobba del-
tid tills barnet fyllt 12 år. Rätten enligt föräldraledighetslagen FörL, ger 
möjlighet att jobba deltid tills barnet fyllt 8 år.  
 
Som skäl anges att det skapar otrygghet för både barnet och föräldrarna att 
barnet tvingas gå hem och vara hemma själv tills en vuxen kommer hem. 
Det hänvisas också till att Botkyrka ska arbeta för demokrati, delaktighet 
och lyhördhet samt att kommunen fått pris för bästa Barn- och ungdoms-
kommun. Det hänvisas också till att vissa kommuner, bl.a. Huddinge redan 
infört denna möjlighet.   
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 2016-04-11  Dnr KS/2015:567  
 

Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-02-10. 
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Referens Mottagare 
Annette Ragnewall  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Yttrande över medborgarförslag - Inför rätt att arbeta deltid 
när barnen är 1 till 12 år  

 
Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen kan konstatera att frågan om attraktiva vill-
kor för medarbetare i Botkyrka kommun är en viktig och angelägen fråga.  
 
Kommunledningsförvaltningen gör dock bedömningen att den utökade möj-
ligheten att jobba deltid tills barnet fyllt 12 år inte ska bedömas som ett en-
skilt erbjudande. Den behöver ingå i ett större sammanhang där kommunens 
totala erbjudande av förmåner och villkor ses över. Redan idag finns möj-
ligheten för medarbetare att ansöka om ledighet utan lön och rätten för che-
fen att bevilja detta.   
 
Ärendet 
Det har kommit ett medborgarförslag till kommunen från Anett Hansen. 
Förslaget innebär att medarbetarna ska ges utökad möjlighet att få jobba del-
tid tills barnet fyllt 12 år. Rätten enligt föräldraledighetslagen FörL, ger 
möjlighet att jobba deltid tills barnet fyllt 8 år.  
 
Som skäl anges att det skapar otrygghet för både barnet och föräldrarna att 
barnet tvingas gå hem och vara hemma själv tills en vuxen kommer hem. 
Det hänvisas också till att Botkyrka ska arbeta för demokrati, delaktighet 
och lyhördhet samt att kommunen fått pris för bästa Barn- och ungdoms-
kommun. Det hänvisas också till att vissa kommuner, bl.a. Huddinge redan 
infört denna möjlighet.   
 
Kommunledningsförvaltningens yttrande  
HR-avdelningen på kommunledningsförvaltningen har bland annat ett över-
gripande uppdrag att jobba med Botkyrka kommun som attraktiv arbetsgi-
vare. Att ta fram förslag på attraktiva villkor och förmåner, arbetsgivarer-
bjudande, för medarbetarna är en viktig och angelägen del av detta uppdrag.  
Kommunen har tagit beslut om modell för ett attraktivt arbetsgivaerbju-
dande som består av tre delar. Villkor och förmåner är en del av detta.  
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När det gäller ledighet som anges i medborgarförslaget finns det möjligheter 
för medarbetare, redan idag, att ansökan om ledighet utan lön.     
Kommunens ställningstagande till medborgarförslaget måste ses i sitt sam-
manhang, att HR-avdelningen har ett uppdrag att ta fram förslag på utveckl-
ing av förmåner och villkor för kommunens medarbetare. Möjligheten att 
jobba deltid som en generell rättighet för den berörda målgruppen kan där-
för inte bedömas lösryckt ur sitt sammanhang.  
 
 
  
Mattias Jansson  Ingrid Wibom 
Kommundirektör  HR- chef  
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§ 175 
Svar på medborgarförslag: Asfaltering av nya elljusspåret 
vid Brantbrink (KS/2015:626) 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget.  
  

Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2015-09-24, § 141, ett medborgarförslag från 
Henrik Trofast: Asfaltering av nya elljusspåret vid Brantbrink. Förslags-
ställaren anser att en asfaltering skulle göra det möjligt för ungdomar och 
ovana rullskidåkare att träna i en trafikfri miljö. Det ökar även tillgänglig-
heten till naturen för rullstolsburna samt möjliggör för att vintertid preparera 
skidspår även vid en mindre snömängd på grund av det släta underlaget.  

Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-23, § 8. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-04-12, § 123.  
 
Kommunledningsförvaltningen redogör för ärendet i en tjänsteskrivelse 
2016-08-09.  

Motivering 
Vi i den politiska kommunledningen vill först och främst tacka dig som för-
slagsställare för att du lämnat ett medborgarförslag och för att du är aktiv i 
utvecklingen av kommunen och vårt samhälle. Vi arbetar mycket med med-
borgarinflytande i olika former: genom demokratiberedningen, medborgar-
dialoger, dialogforum, områdesutvecklare med mera. Men en av de viktig-
aste källorna till förslag och idéer är Botkyrkaborna själva! Att enskilda per-
soner i Botkyrka kan komma med förslag på förändringar och förbättringar 
är en viktig del av vår lokala demokrati. 

Det är roligt att vi i kommunen har engagerade medborgare som vill öka 
möjligheterna till en aktiv fritid för kommuninvånarna. Generellt är vi posi-
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tiva till en ökad tillgång av fritidsaktiviteter. Dock medför förslaget att  
asfaltera det nya elljusspåret i Brantbrink vissa negativa konsekvenser. El-
ljusspårets främsta syfte är löpning och att asfaltera skulle ge sämre förut-
sättningar att springa, till exempel ökar risken för förslitningsskador på 
knän. Att asfaltera skulle också medföra kostnader som det idag inte finns 
utrymme för i den befintliga budgeten. Dessutom finns det redan gott om as-
falterade områden i kommunen där medborgare kan öva på att åka rull-
skidor. Vi är därför inte för att ta existerande naturområden i anspråk och 
lägga asfalt där. 

Protokollsanteckning 
Robert Aslan (S) anför till protokollet att han vid yrkanderätt hade yrkat bi-
fall till ordförandeförslaget. 
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 
 
 



Medborgarförslag – Asfaltering av nya elljusspåret vid Brantbrink - publicering 

Rubrik  

Förnamn  

Efternamn  

Namn Henrik Trofast  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Asfaltering av "nya" elljusspåret vid Brantbrink. 

Motivering En asfaltering skulle göra det möjligt för ungdomar o ovana rullskidåkare att 
träna i trafikfrimiljö. Det skulle också ge tillgänglighet till naturen för 
rullstolsbundna. På vintern kan skidspår prepareras vid liten snömängd pga 
slättunderlag. 

Kön  

Kommundel   

Från mobilapp  

Ålder  

  
 

 

 
Innehållstyp: Medborgarforslag 
Skapad 2015-09-11 10:49 av Systemkonto  
Senast ändrad 2015-09-11 10:49 av Systemkonto  
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Referens Mottagare 
Erika Rönnestig  
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Asfaltering av nya elljusspåret vid 
Brantbrink  
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2015-09-24, § 141, ett medborgarförslag från 
Henrik Trofast: Asfaltering av nya elljusspåret vid Brantbrink. Förslags-
ställaren anser att en asfaltering skulle göra det möjligt för ungdomar och 
ovana rullskidåkare att träna i en trafikfri miljö. Det ökar även tillgänglig-
heten till naturen för rullstolsburna samt möjliggör för att vintertid preparera 
skidspår även vid en mindre snömängd, på grund av det släta underlaget.  
 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet 2016-02-23, § 8. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 2016-04-12, § 123.  
 
Sammanfattning 
Kultur- och fritidsnämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. Nämnden 
håller med om fördelarna med att anlägga asfalterade motionsspår, främst 
för att öka tillgängligheten för rullstolsburna. Kultur- och fritidsförvaltning-
en tar med sig förslaget i det framtida arbetet med utvecklingen av idrottsan-
läggningar. Placering av ett sådant spår är dock något som återstår att under-
söka, liksom kostnad och finansiering.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget vara besvarat. Nämn-
den hänvisar till att det är kultur- och fritidsnämndens uppdrag att avgöra 
vilket underlag som ska finnas i elljusspåret. Om elljusspåret främst är av-
sett för löpning anser nämnden att sådan aktivitet försvåras med ett asfalte-
rat spår.  
 
 
Jakob Etaat 
Kanslichef  
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Samhällsbyggnadsnämnden 
 2016-04-12 Dnr sbf/2015:360  
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 123 
Medborgarförslag - Asfaltering av nya elljusspåret vid 
Brantbrink (sbf/2015:360) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Medborgarförslaget anses besvarat.    
 
Sammanfattning 
Det är i första hand kultur- och fritidsnämndens uppdrag att avgöra vilket 
underlag som ska finnas i Brantbrinks elljusspår. Men om nämnden förstår 
det hela rätt så ska elljusspåret i första hand användas för löpning. Denna 
aktivitet försvåras om en asfaltering genomförs.   
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Henrik Trofast om att asfaltera nya elljusspåret vid Brant-
brink. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-09-11 och till samhälls-
byggnadsförvaltningen 2015-10-09. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-02-29, ut-
gör underlag för beslutet. 
________ 

Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
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Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Asfaltering av nya elljusspåret vid 
Brantbrink  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till kommunfullmäktige: 
 
Medborgarförslaget anses besvarat.    
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medbor-
garförslag av Henrik Trofast om att asfaltera nya elljusspåret vid Brant-
brink. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2015-09-11 och till samhälls-
byggnadsförvaltningen 2015-10-09. 
 
Yttrande 
Det är i första hand kultur- och fritidsnämndens uppdrag att avgöra vilket 
underlag som ska finnas i Brantbrinks elljusspår. Men om samhällsbygg-
nadsförvaltningen förstår det hela rätt så ska elljusspåret i första hand an-
vändas för löpning. Denna aktivitet försvåras om en asfaltering genomförs.    
 
 
 
Magnus Andersson  
Samhällsbyggnadschef  
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Kultur- och fritidsnämnden  
 2016-02-23  Dnr /Ärendebeteckning/  
 

 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 

§ 8 
Yttrande över medborgarförslag - Asfaltering av nya elljus-
spåret vid Brantbrink (KOF/2015:204)  
 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Sammanfattning 
Förslagsställaren föreslår att barnskidspåret vid Brantbrinks IP anläggs med 
asfalt för att skapa fler nyttjandemöjligheter sommartid samt underlätta an-
läggandet av skidspår vintertid. Kultur- och fritidsförvaltningen anser att det 
är ett bra förslag men avslår, då det i dagsläget inte finns något utrymme 
inom befintlig budget.   
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Referens Mottagare 
Roger Vintemar  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidnämnden 
 
 
 
 
 

Yttrande över medborgarförslag - Asfaltering av nya elljus-
spåret vid Brantbrink  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 
 
Sammanfattning 
Förslagsställaren föreslår att barnskidspåret vid Brantbrinks IP anläggs med 
asfalt för att skapa fler nyttjandemöjligheter sommartid samt underlätta an-
läggandet av skidspår vintertid. Kultur- och fritidsförvaltningen anser att det 
är ett bra förslag men avslår, då det i dagsläget inte finns något utrymme 
inom befintlig budget.   
 
Ärende 
Förslagsställaren föreslår att barnskidspåret vid Brantbrinks IP anläggs med 
asfalt. Detta för att asfalteringen skulle underlätta för barn och unga att träna 
på rullskidåkning, underlätta för rullstolsburna att komma ut i naturen samt 
göra det lättare att anlägga skidspår vintertid. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen håller med om att det finns fördelar med att 
anlägga asfalterade motionsspår, främst för att skapa och öka tillgänglighet-
en för rullstolsburna. Detta förslag är något som förvaltningen kommer ta 
med sig i det framtida arbetet med utveckling av idrottsanläggningar i Bot-
kyrka. Placeringen av ett sådant spår är dock något som återstår att under-
söka, liksom kostnad och finansiering. Därmed avslås medborgarförslaget. 
 
 
 
Pernilla Conde Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott och anläggning 
 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunfullmäktige 
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§ 176 
Svar på medborgarförslag: Botkyrka kommun bör stärka 
sitt engagemang i klimatomställningen (KS/2015:814) 
 
Beslut  
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige:  

1. Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget vara besvarat.  
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige mottog 2015-12-17, § 210 ett medborgarförslag från 
Joakim Envall: Botkyrka kommun bör stärka sitt engagemang i klimatom-
ställningen. Förslagsställaren föreslår Botkyrka kommun att ta fram en  
klimatomställningsplan med syftet att kommunens egen verksamhet ska 
vara klimatneutral inom femton år. Insatserna bör fokusera på energi-
effektivisering, solceller ska installeras och nybyggnation bör ske i form av 
passiv- eller plus-hus. Kollektivtrafik, cykel- och gångvägar ska prioriteras 
och vattenområden ska skyddas. Vidare föreslås att alla företag, organisa-
tioner och offentlig verksamhet inom kommunen kontaktas för att hjälpa till 
med en hållbarhetsanalys och stimulera energieffektivisering. Att kommu-
nens alla innehav i fossilutvinningsföretag avyttras inom tre år samt att ta 
fram en informations- och folkbildningskampanj till alla invånare i kommu-
nen. Förslagsställaren föreslår också att kommunen deltar i den stora kli-
matmarschen den 29 november 2015 i Stockholm. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har behandlat ärendet 2016-05-23, § 24.  

Kommunledningsförvaltningen har yttrat sig över medborgarförslaget  
2016-06-03.  

Motivering  
Vi i den politiska kommunledningen vill först och främst tacka dig som för-
slagsställare för att du lämnat ett medborgarförslag och för att du är aktiv i 
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utvecklingen av kommunen och vårt samhälle. Vi arbetar mycket med med-
borgarinflytande i olika former: genom demokratiberedningen, medborgar-
dialoger, dialogforum, områdesutvecklare med mera. Men en av de viktig-
aste källorna till förslag och idéer är Botkyrkaborna själva! Att enskilda per-
soner i Botkyrka kan komma med förslag på förändringar och förbättringar 
är en viktig del av vår lokala demokrati. 
 
Klimatutmaningen är en av vår tids viktigaste utmaningar. Hur vi tar hand 
om vår miljö och vårt klimat idag kommer att påverka många generationer 
framåt. Därför har Botkyrka kommun länge prioriterat klimatfrågan högt 
och vi är en av de kommuner i Sverige (och i världen) med högst ambitioner 
på området. Men för att klara att leva upp till våra höga ambitioner behöver 
vi arbeta tillsammans och därför är det glädjande med medborgare som är 
drivna och engagerade i klimatfrågan. 

Medborgarförslaget visar också att kommunen måste bli bättre på att kom-
municera det arbete som genomförs och de målsättningar som finns. När 
engagerade medborgare inte känner till att Botkyrka i vissa fall redan har 
högre ambitioner än denne föreslår, visar detta på en bristande kommunika-
tion. Botkyrka kommun antog 2009 en klimatstrategi med målen att kom-
munen ska vara fossilbränslefri senast 2030 och klimatneutral senast 2040. 
Kommunen som organisation går före i det arbetet med målsättningen att 
vara fossilbränslefri senast 2015 och klimatneutral senast 2020. Målet för 
2015 är uppnått så pass att vi i är den första kommunala organisationen som 
tekniskt klarar oss utan fossila bränslen. Vi har dock en bit kvar innan vi 
fullt ut tankar helt fossilfritt. Ett viktigt nästa steg på vägen är Botkyrkas 
andra biogaspump som vi jobbar på tillsammans med EON. 

Andra insatser som gjorts i kommunen är till exempel LED-gatubelysning, 
solceller på flera av kommunens fastigheter och att inga av kommunens 
egna fastigheter värms upp av olja. För nybyggnation och upprustning finns 
riktlinjer för hur vi ska bygga energieffektivt och miljö- och klimatvänligt. 
Kommunens bilar finns i en bilpool med miljöbilar som på dagtid används 
av de anställda och kan användas av kommuninvånare på kvällar och helger. 
Vi blev också utsedda till årets miljöbilskommun 2015 och 2016. Vår for-
donsflotta hade båda åren den lägsta klimatpåverkan av alla jämförda  
kommuner. 2015 utsågs vi också till länets klimatsmartaste kommun av Na-
turskyddsföreningen.  

Transporter står för den största negativa klimatpåverkan i Botkyrka. Därför 
har Botkyrka tillsammans med åtta andra kommuner på Södertörn valt att 
samordna våra varutransporter. Ett sverigeunikt projekt i sin storlek för att 
minska farliga utsläpp, förbättra arbetsmiljön och förbättra folkhälsan. Se-
dan början av 2000-talet finns en klimat- och energirådgivare i kommunen 
som kostnadsfritt ger opartiska råd till medborgare, föreningar och företag. 
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Vi har också en solkarta som visar hur mycket solenergi som kan fås på våra 
tak. Kommunen har också varit med och arrangerat publika miljöevent på 
till exempel skolor och för näringslivet. Kommunen är också med och deltar 
varje år på Earth Hour.    
_____   
 
Expedieras till: 
Kommunfullmäktige 

 

 

 
 
 

 
 
 



 
 

Medborgarförslag till Botkyrka kommun 

Botkyrka 2015-11-23 
 
Borkyrka kommun bör stärka sitt engagemang i klimatomställningen 
 
»Halten av växthusgaser ska stabiliseras på en nivå som innebär att människans påverkan på 
klimatsystemet inte blir farlig.« FN:s klimatkonvention 
 
”Om 35 år måste utsläppen av växthusgaser vara nere på noll. Fönstret till en hållbar 
värld är ännu öppen, om så bara precis”, menar miljöprofessorn Johan Rockström. 
Men fortsätter vi som idag ökar temperaturen med 3-4 grader globalt. Då kollapsar 
världens korallrev och Amazonas regnskogar. Grönland smälter med en kraftigt höjd 
havsnivå. FN-organet UNHCR anger att det till år 2050 kommer att finnas mellan 
250 miljoner och en miljard klimatflyktingar, om vi inte lyckas hejda 
uppvärmningen. Kol och olja måste stanna i marken, och det är bråttom. Sol, vind 
och vatten är framtiden. Det handlar om vilken värld vi vill lämna efter oss till våra 
barn och barnbarn. En värld med extremväder och där stora områden på vår jord är 
obeboelig eller en planet i balans med förutsättningar för ett liv i harmoni, skönhet 
och gemenskap, och där människorna ännu har handlingsfrihet? 
 
I och med det viktiga klimattoppmötet i Paris (30 nov – 11 dec) finns nu ett 
internationellt och nationellt läge som vi alla - privatpersoner, företag, myndigheter, 
kommuner - måste ta vara på om vi ska lyckas vända utvecklingen och minska risken 
för farliga klimatförändringar. Nu har världens länder rapporterat in sina åtaganden 
till FN:s klimatpanel och de motsvarar en uppvärmning på 2,7-3,5 grader, alltså en 
nivå som skulle få förödande konsekvenser för vår jord. Alla aktörer måste nu 
anstränga sig ännu mer, även vår kommun. Vi vill se ett utvecklat 
klimatomställnings- och folkbildningsprogram i kommunen med målet att den ska 
vara klimatneutral till år 2030. 
 
Vi föreslår att Borkyrka kommun fattar beslut om:  
 
A. Att en utvecklad klimatomställningsplan tas fram för all verksamhet inom 
kommunens ansvar med syftet att kommunens egen verksamhet ska vara 
klimatneutral inom femton år. Satsningar ska göras på energieffektivisering och 
solceller ska installeras på alla lämpliga kommunägda lokaler och på/vid lämpliga 
markomåden inklusive vägar och vid kollektivtrafiken. All nybyggnation ska ske i 
form av passiv- eller plus-hus och kollektivtrafik, cykel- och gångvägar ska 
prioriteras. Grön- och vattenområden ska skyddas för att motverka framtida, höga 
temperaturer. 
 
B. Att kontakta alla företag, organisationer och offentlig verksamhet inom 
kommunen för att hjälpa till med en hållbarhetsanalys och stimulera 
energieffektivisering och andra omställningsinsatser.  
 
C. Att kommunen tar ställning för att inom tre år avyttra alla innehav i 
fossilutvinningsföretag som kommunen genom sina fonder ansvarar för.  
 
D. Att göra en informations- och folkbildningskampanj i dialog med  



 
 
lokala organisationer, näringsliv och skolor, gärna i anslutning till lokaltrafiken eller 
centrum där många människor rör sig. Även ett särskilt utskick ska göras till alla 
invånare och elever i kommunen.  
 
E. Att delta med en gemensam banderoll under den stora klimatmarschen 29 
november i Stockholm, exempelvis: ”Borkyrka kommun ställer om” 
 
Med förhoppning om en bekräftelse på mottaget medborgarförslag och ett snabbt 
beslut av kommunfullmäktige. 
 
Vänliga hälsningar 
 
Joakim Envall  
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Flor Luna 
 
 
 
 
 
 
 

Kommunstyrelsen 
 

Yttrande över medborgarförslag – Botkyrka kommun bör 
stärka sitt engagemang i klimatomställningen 
 
Sammanfattning 
Kommunledningsförvaltningen yttrar sig angående medborgarförslaget ”Bot-
kyrka kommun bör stärka sitt engagemang i klimatomställningen” där det 
framgår att kommunen bör sätta som mål att ens egen verksamhet ska vara 
klimatneutral inom 15 år. Förslagsställaren föreslår att kommunen ska utföra 
satsningar på energieffektivisering och installation av solceller på lämpliga 
kommunägda lokaler och markområden, samt att nybyggnation bör ske i form 
av passiv- eller plus-hus och kollektivtrafik. Samtidig ska cykel- och gångvä-
gar prioriteras och grön- och vattenområden skyddas för att motverka framtida, 
höga temperaturer.  I förslaget tydliggörs också att kommunen ska kontakta 
alla företag, organisationer och offentliga verksamheter för att hjälpa till med 
hållbarhetsanalys och stimulera energieffektivisering och andra omställnings-
insatser.  Vidare föreslås att kommunen tar ställning för att inom tre år avyttra 
alla innehav i fossilutvinningsföretag som kommunen ansvarar för och att göra 
en informations- och folkbildningskampanj och deltar i klimatmarschen i no-
vember 2015. 
 
Kommunledningsförvaltningen hänvisar till miljöenhetens yttrande (2016-04-
18, Dnr KS/2015:814) som redogör för kommunens olika insatser angående 
påpekade punkter i förslaget.  Kommunens insatser angående klimatfrågor är 
omfattande och i visa punkter mer ambitiösa än förslagna åtgärder. Kommun-
ledningsförvaltningen vill peka på att medborgarförslaget är en signal på med-
borgarnas intresse och engagemang på klimatfrågor. Det är också ett tecken på 
att kommunens kommunikation och information om kommunens klimatarbete 
och åtaganden behöver bli bättre. Vi behöver berätta vad vi gör inom klimatar-
betet. 
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Ärendet 
Förslagställaren Joakim Envall väckte i medborgarförslaget 2015-12-17, § 210 
att Botkyrka kommun fattar beslut om: 
• Att ta fram en klimatomställningsplan med syftet att kommunens egen 

verksamhet ska vara klimatneutral inom femton år.  Insatserna bör foku-
sera på energieffektivisering, solceller ska installeras och nybyggnation 
bör ske i form av passiv- eller plus-hus.  Kollektivtrafik, cykel och gång-
vägar ska prioriteras och vattenområden ska skyddas. 

• Att kontakta alla företag, organisationer och offentlig verksamhet inom 
kommunen för att hjälpa till med en hållbarhetsanalys och stimulera ener-
gieffektivisering. 

• Att inom tre år avyttra kommunens alla innehav i fossilutvinningsföretag. 
• Att göra en informations- och folkbildningskampanj samt ett utskick till 

alla invånare i kommunen. 
• Att delta i den stora klimatmarschen den 29 november 2015 i Stockholm. 
 
Kommunledningsförvaltningen och miljöenheten har fått i uppdrag att yttra sig 
över medborgarförslaget. 
 
Kommunledningsförvaltningens yttrande 
Kommunledningsförvaltningen hänvisar till miljöenhetens yttrande (2016-04-
18, Dnr KS/2015:814) – som redogör för kommunens arbete i relation till det 
förslagsställaren efterfrågar.  Kommunledningsförvaltningen kompletterar ytt-
randet med följande punkter: 
• Medborgarförslaget ”Botkyrka kommun bör stärka sitt engagemang i kli-

matomställningen” utgör en tydlig och positiv signal för engagemanget 
som medborgarna har för klimatfrågor.  Kommunledningsförvaltningen 
anser att medborgarnas engagemang i klimatomställningen är en mycket 
viktig faktor för att nå ett klimatneutralt samhälle. 

• Botkyrka kommun är engagerad i klimatfrågan. Kommunens klimatstra-
tegi, antagen i maj 2009, uttrycker högre ambitioner än vad medborgarför-
slaget föreslår på flera punkter.  Till exempel ska kommunens egen verk-
samhet vara klimatneutral till år 2020 och fossilbränslefri senast 2015. 
Dessutom ska all nybyggnation i kommunen följa kommunens ”Program 
för bostadsförsörjning” där det tydligt framgår att det ska byggas med 
klimatsmarta byggmetoder och byggmaterial.  I programmet förtydligas 
dessutom att kommunen prioriterar bebyggelse av nya bostäder i redan 
bebyggda områden och i kommunikationsnära lägen med avsikt att bevara 
orörda mark- och grönområden. 
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• Kommunledningsförvaltning anser att det är viktigt att kommunens kli-
matarbete är tillgängligt för alla medborgare. Det ska vara enkelt att ta del 
av information om hur kommunen jobbar med klimatfrågor. Utöver de 
publika arrangemang som miljöenheten tar upp i sitt yttrande finns på 
kommunens hemsida klimatstrategin att läsa tillsammans med löpande in-
formation om kommunens klimatarbete, 
(http://www.botkyrka.se/klimatochmiljo/hallbarutveckling/botkyrkakommunskli
matarbete). Det är samtidigt viktigt att återkommande undersöka hur vi kan 
förbättra tillgängligheten och informationen om kommunens klimatarbete.  

 
 
 
Mattias Jansson  Sara Wrethed 
Kommundirektör  Avdelningschef samhällsutveckling 
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§ 24      
Yttrande över medborgarförslag – Botkyrka kommun bör stärka 
sitt engagemang i klimatomställningen 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker medborgarförslaget i de delar som 
rör kontakter med företag och organisationer, divestering och informations- 
och folkbildningskampanj. Nämnden anser förslaget besvarat när det gäller 
deltagande i klimatmarschen samt en klimatomställningsplan med klimatneu-
tral kommunal organisation inom femton år som mål. Miljö- och hälso-
skyddsnämnden avser att arbeta i linje med medborgarförslaget i det fortsatta 
arbetet med klimatomställningen. 
 
Reservation 
Samtliga ledamöter för (C), (M), (TUP) och (L) reserverar sig mot beslutet. 
 
  
Sammanfattning 
Miljö- och hälskoskyddsnämnden ska yttra sig över medborgarförslaget att 
Botkyrka kommun bör stärka sitt engagemang i klimatomställningen med 
målsättning att kommunens verksamhet ska vara klimatneutral inom 15 år. 
Planen ska innehålla satsningar på energieffektivisering, solceller och ny-
byggnation. Kollektivtrafik, cykel- och gångvägar ska prioriteras och grön- 
och vattenområden skyddas. Vidare ska kommunen kontakta företag, organi-
sationer och offentlig verksamhet och hjälpa till med hållbarhetsanalys. För-
slagslämnaren vill att kommunen inom tre år avyttrar alla innehav i fossilut-
vinningsföretag, genomför en folkbildningskampanj och deltar i den stora 
klimatmarschen i november 2015.  
 
Klimatfrågan är en av Botkyrka kommuns mest prioriterade frågor och mål-
sättningen är att kommunens bidrag till klimatförändringarna helt och hållet 
ska upphöra. Miljö- och hälsoskyddsnämnden delar förslagsställarens upp-
fattning att kommunen måste stärka sitt engagemang i klimatomställningen 
för att nå beslutade mål. Efter klimatmötet i Paris ligger ett stort ansvar för att 
förverkliga de ambitiösa mål som där slogs fast på kommunerna. En viktig 
del är att avyttra alla innehav i fossilutvinningsföretag genom fonder men 
nämnden har ingen uppfattning om hur snabbt det kan ske. För att nå målen 
fossilbränslefri och klimatneutral kommun behövs även åtgärder i linje med 
förslagen om att kontakta företag och organisationer samt en informations- 
och folkbildningskampanj.  
 
Botkyrka kommun arbetar sedan 2009 utifrån klimatmålen att kommunen 
som organisation ska vara fossilbränslefri år 2015 och klimatneutral år 2020. 
Kommunen som plats ska vara fossilbränslefri år 2030 och klimatneutral år 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
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2040. Kommunen har gjort en utredning som visar att det finns goda förut-
sättningar för solceller i Botkyrka. 
 
Kommunfullmäktige har gett miljö- och hälsoskyddsnämnden i samarbetet 
med tekniska nämnden i uppdrag att utarbeta en plan i syfte att installera sol-
cellsanläggningar på kommunens egna fastigheter och kommunstyrelsen har 
uppdragit åt kommunledningsförvaltningen att föra in ambitionerna om sol-
cellsanläggningar i arbetet med utvecklingen av Brunnaområdet och Södra 
Porten.  
 
All kommunal nybyggnation i kommunen följer Botkyrkas ”Riktlinjer för 
boendeplanering” som anger att vi ska bygga energieffektivt med miljövän-
liga tekniker, material och teknisk försörjning. Vi ska också uppmuntra inno-
vationer och nytänkande inom modernt miljövänligt bostadsbyggande. I en-
lighet med kommunens översiktsplan kommer investeringar i cykelvägnätet 
fortsättningsvis att göras och Botkyrka kommer att få fler trottoarer.  
 
För att motverka temperaturhöjningar arbetar kommunen med att skydda och 
utveckla naturvärdena i Botkyrka. För att stimulera energieffektivisering har-
kommunen en klimat- och energirådgivare som ger kostnadsfri och opartisk 
rådgivning till privatpersoner, organisationer och företag. Vad gäller diveste-
ring har kommunfullmäktige mottagit en motion om att kommunen ska av-
investera i de fonder som ägnar sig åt fossila bränslen. Kommunledningsför-
valtningen har fått i uppdrag att yttra sig i frågan, därefter kommer kommun-
styrelsen och kommunfullmäktige ta beslut.  
 
Kommunen anordnar årligen olika aktiviteter för att informera och inspirera 
Botkyrkaborna till en klimatsmart livsstil. På grund av kort tid mellan att 
medborgarförslaget mottogs och klimatmarschen ägde rum har inget beslut 
om deltagande tagits. Botkyrka anslöt sig till initiativet Fossilfritt Sverige in-
för klimatmötet i Paris och visade på det viset att vi tar klimatfrågan på all-
var.  
 
Miljöenhetens förslag till beslut är att medborgarförslaget anses besvarat.  
 
Yrkanden 
Robert Steffens (C) och Birgit Hellgren (L) anser medborgarförslaget besva-
rat och yrkar bifall till tjänsteskrivelsen. 
 
Propositionsordning 
Miljö- och hälsoskyddsnämndens ordförande ställer förslagen mot varandra 
och finner att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar i enlighet med ordfö-
randens förslag. 
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Miljöenheten 
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Mottagare 

Jessica Nyberg 
 
 
 
 
 
 
 

Miljö- och hälskoskyddsnämnden 
 

Yttrande över medborgarförslag – Botkyrka kommun bör 
stärka sitt engagemang i klimatomställningen 
 
Förslag till beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden anser att medborgarförslaget är besvarat och 
beslutar att förslaget om ett utvecklat klimatomställnings- och folkbildnings-
program redan hanteras i kommunens miljö- och klimatarbete.  
 
Sammanfattning 
Miljö- och hälskoskyddsnämnden ska yttra sig över medborgarförslaget att 
Botkyrka kommun ska ta fram en klimatomställningsplan med målsättning att 
kommunens verksamhet ska vara klimatneutral inom 15 år. Planen ska inne-
hålla satsningar på energieffektivisering, solceller och nybyggnation. Kollek-
tivtrafik, cykel- och gångvägar ska prioriteras och grön- och vattenområden 
skyddas. Vidare ska kommunen kontakta företag, organisationer och offentlig 
verksamhet och hjälpa till med hållbarhetsanalys. Förslagslämnaren vill att 
kommunen inom tre år avyttrar alla innehav i fossilutvinningsföretag, genom-
för en folkbildningskampanj och deltar i den stora klimatmarschen i november 
2015.  
 
Botkyrka kommun arbetar sedan 2009 utifrån klimatmålen att kommunen som 
organisation ska vara fossilbränslefri år 2015 och klimatneutral år 2020. 
Kommunen som plats ska vara fossilbränslefri år 2030 och klimatneutral år 
2040. Kommunen har gjort en utredning som visar att förutsättningar för sol-
celler i Botkyrka är god, nästa steg är att kommunfullmäktige ska ta beslut om 
kommunstyrelsens förslag i ärendet. All nybyggnation i kommunen följer Bot-
kyrkas ”Riktlinjer för boendeplanering” som anger att vi ska bygga energief-
fektivt med miljövänliga tekniker, material och teknisk försörjning. I enlighet 
med kommunens översiktsplan kommer investeringar i cykelvägnätet fortsätt-
ningsvis att göras och Botkyrka kommer att få fler trottoarer.  
 
För att motverka temperaturhöjningar arbetar kommunen med att skydda och 
utveckla naturvärdena i Botkyrka. För att stimulera energieffektivisering har-
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kommunen en klimat- och energirådgivare som ger kostnadsfri och opartisk 
rådgivning till privatpersoner, organisationer och företag. Vad gäller diveste-
ring har kommunfullmäktige mottagit en motion om att kommunen ska av-
investera i de fonder som ägnar sig åt fossila bränslen. Kommunledningsför-
valtningen har fått i uppdrag att yttra sig i frågan, därefter kommer kommun-
styrelsen och kommunfullmäktige ta beslut.  
 
Kommunen anordnar årligen olika aktiviteter för att informera och inspirera 
Botkyrkaborna till en klimatsmart livsstil. På grund av kort tid mellan att med-
borgarförslaget mottogs och klimatmarschen ägde rum har inget beslut om 
deltagande tagits. Botkyrka anslöt sig till initiativet Fossilfritt Sverige inför 
klimatmötet i Paris och visade på det viset att vi tar klimatfrågan på allvar.  
 
Miljöenhetens förslag till beslut är att medborgarförslaget anses besvarat.  
 
Ärendet 
Miljöenheten har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag. För-
slagslämnaren vill att Botkyrka kommun ska fatta beslut om: 

• Att en klimatomställningsplan tas fram för all verksamhet inom kom-
munens ansvar med syfte att kommunens egen verksamhet ska vara 
klimatneutral inom femton år. Satsningar ska göras på energieffektivi-
sering, solceller ska installeras och nybyggnation ska ske i form av pas-
sivhus. Kollektivtrafik, cykel- och gångvägar ska prioriteras och grön- 
och vattenområden ska skyddas. 

• Att kontakta alla företag, organisationer och offentlig verksamhet inom 
kommunen för att hjälpa till med en hållbarhetsanalys och stimulera 
energieffektivisering. 

• Att inom tre år avyttra kommunens alla innehav i fossilutvinningsföre-
tag. 

• Att göra en informations- och folkbildningskampanj samt ett utskick 
till alla invånare i kommunen.  

• Att delta i den stora klimatmarschen den 29 november 2015 i Stock-
holm.  

 
Yttrande 
Klimatomställningsplan och energieffektivisering 
Klimatfrågan är en av Botkyrka kommuns mest prioriterade frågor och mål-
sättningen är att kommunens bidrag till klimatförändringarna helt och hållet 
ska upphöra. Botkyrka kommun antog 2009 en klimatstrategi med målen att 
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kommunen ska vara fossilbränslefri senast 2030 och klimatneutral senast 2040. 
Botkyrka som organisation går före i omställningsarbetet med målsättningen 
att vara fossilbränslefri senast 2015 och klimatneutral senast 2020. Kommunen 
har undertecknat Borgmästaravtalet 2010, där lokala myndigheter förbinder sig att 
gå längre än Europas stater avtalat vad gäller koldioxidutsläpp och energianvänd-
ning. 
 
Kommunen arbetar aktivt med energibesparingar i de kommunala verksamheter-
na, till exempel så byter kommunen ut gatubelysningen till LED-belysning.  Ingen 
av kommunens egna fastigheter värms längre upp med olja och den el som kom-
munen använder för belysning, ventilation, datorer med mera är miljömärkt. Bot-
kyrka arbetar utifrån en energiplan som anger att kommunens egen användning av 
energi ska minska och kommunens verksamheter skall använda energieffektiva 
konstruktioner och installationer vid ny- och återinvesteringar. Sedan 2009 har 
energianvändningen i kommunägda lokaler minskat med 16 procent.  
 
Solceller har installerats på flera av kommunens lokaler och kommunen har 
gjort en utredning som visar att förutsättningar för solenergi i Botkyrka be-
döms som goda. En renodlad solcellspark tar mycket mark i anspråk i relation 
till mängden el som produceras. Utredningen förespråkar därför att ambitionen 
om en solcellspark bör övergå till produktion av solenergi på tak och fasader. 
Nästa steg är att kommunfullmäktige ska ta beslut om förslaget.  
 
All nybyggnation i kommunen följer Botkyrkas ”Riktlinjer för boendeplane-
ring” som anger att vi ska bygga energieffektivt med miljövänliga tekniker, 
material och teknisk försörjning. Kriterierna för energianvändning per 
kvadratmeter och år ska understiga Boverkets regler. Vi ska också uppmuntra 
innovationer och nytänkande inom modernt miljövänligt bostadsbyggande.  
 
I Botkyrka har transporterna störst klimatpåverkan och är en av anledningarna 
till att vi vill skapa bättre förutsättningar att leva utan bil. Arbetet utgår bland 
annat ifrån kommunens cykelplan som togs fram för att öka cykelresandets 
andel av totala resandet i Botkyrka. I Botkyrkas översiktsplan som beskriver 
hur vi vill att kommunen ska utvecklas till år 2040 anger att investeringar i 
cykelvägnätet fortsättningsvis ska göras och vissa breda vägar ska göras om till 
gator med trottoarer på fotgängarnas villkor.  
 
För att motverka framtida höga temperaturer och möta klimatförändringar ar-
betar kommunen med att skydda och utveckla naturvärdena i Botkyrka, arbetet 
bottnar i naturvårdsprogrammet Botkyrkas gröna värden. Kommunen håller nu 



BOTKYRKA KOMMUN 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Miljöenheten 

TJÄNSTESKRIVELSE   
 
2016-04-18 

4 [5] 
 
 

 

 

på att ta fram ett liknande program för vattnet i Botkyrka, Botkyrkas blåa vär-
den. 
 
Kontakta företag och organisationer för hållbarhetsanalys 
Botkyrka kommun har sedan början av 2000-talet en klimat- och energirådgi-
vare som ger kostnadsfri och opartisk rådgivning till privatpersoner, organisat-
ioner och företag. Via utskick, nyhetsbrev och annonser i lokaltidningen er-
bjuds besök, rådgivning och inbjudan till föreläsningar. Klimat- och energiråd-
givningen samarbetar med kommunerna i länet. 
 
Avyttra innehav i fossilutvinningsföretag 
Kommunfullmäktige mottog 2016-02-25 motionen ”Kommunen måste inve-
stera i klimatomställning istället för oljebolag”. Motionären yrkar att Botkyr-
kas kommuns investeringspolicy ska ändras så att ägande i samtliga fonder 
som ägnar sig åt fossila bränslen avinvesteras. Kommunstyrelsen har gett 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att yttra sig och därefter kommer 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige ta beslut.  
 
Informations- och folkbildningskampanj 
Botkyrka kommun har genom åren arrangerat flertalet publika evenemang och 
kampanjer i samarbete med lokala organisationer, näringsliv och skolor i Bot-
kyrka. Exempel är årligen återkommande Earth Hour och Trafikantveckan. Det 
samarbetet är något vi både vill fortsätta med och utveckla.  
 
Deltagande i klimatmarschen  
Botkyrka kommun mottog medborgarförslaget 2015-11-23 och klimatmar-
schen i Stockholm ägde rum 2015-11-29 och han därmed inte ta ställning till 
förslaget om deltagande i marschen. Genom att ansluta sig till regeringens ini-
tiativ Fossilfritt Sverige inför FN:s klimatmöte i Paris 2015 visar Botkyrka att 
kommunen i sin verksamhet bidrar till att lösa klimatfrågan och uppnå målet 
om ett fossilfritt samhälle.  
 
Miljöenheten föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden anser att medborgar-
förslaget är besvarat och beslutar att förslaget om ett utvecklat klimatomställ-
nings- och folkbildningsprogram redan hanteras inom ramen för kommunens 
miljö- och klimatarbete.  
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Magnus Andersson            Ingrid Molander 
Förvaltningschef            Miljöchef 
Samhällsbyggnadsförvaltningen           Samhällsbyggnadsförvaltningen
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Anmälningsärenden 
 
Följande ärenden anmäls till kommunfullmäktige: 
 
Nya sammanräkningar från Länsstyrelsen för kommunfullmäktige 
 
Jean-Pierre Zune (S) är ny ledamot efter Arzu Alan (S) 
 
Carola Norén (S) är ny ersättare efter Jean-Pierre Zune (S) 
 
Svar på medborgarförslag 
 
Utökad belysning på torget mellan gymnasiet och idrottshuset, KS/2014:697 
Beslut: avslag 
 
Bygg en ishall i norra Botkyrka, KS/2016:14 
Beslut: avslag 
 
Busshållsplats i Vretarna, KS/2016:20 
Beslut: besvarat 
 
Förbjud parkering under nattetid alt. inför spärrar på infartsparkeringen i 
Tullinge, KS/2016:34 
Beslut: besvarat 
 
Förbättrad framkomlighet mellan Sunnanvägen och Huddingevägen, 
KS/2016:50 
Beslut: bifall 
 
Nytt övergångsställe i korsningen Flottiljsvägen/Strövarvägen i Riks-
ten/Tullinge, KS/2016:72 
Beslut: bifall 
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Förslag om att avlasta biltrafiken mellan Tullinge och Tumba vid rusnings-
trafik, KS/2016:84 
Beslut: avslag 
 
Förslag om flera farthinder på Vattravägen, KS/2016:104 
Beslut: avslag 
 
Det behövs en hundrastgård i Uttran, KS/2016:105 
Beslut: besvarat 
 
Anställ fler skräpplockare, KS/2016:123 
Beslut: besvarat 
 
 
Ej verkställda beslut enligt Socialtjänstlagen och lagen om stöd och service 
till vissa funktionshindrade   
 
- § 85/16 Socialnämnden jämte tjänsteskrivelse avseende kvartal 1, 2016 
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§ 38 
Svar på medborgarförslag - Utökad belysning på torget 
mellan gymnasiet och idrottshuset (TEF/2015:99) 

 
Beslut 
Tekniska nämnden avslår medborgarförslaget med hänvisning till tekniska 
förvaltningens tjänsteskrivelse.  
 
Sammanfattning 
Den belysning som finns på den plats som anges i medborgarförslaget är 
ganska ny och uppsatt i samband med anläggandet av Sven Tumbas park. 
Vad som upplevs som mörkt är naturligtvis subjektivt, men tekniska för-
valtningen anser att den belysning som finns på platsen är fullt tillräcklig.  
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarförslag av 
Mikael Lundström om att utöka belysningen på torget mellan gymnasiet och 
idrottshuset.  
 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet och lämnar förslag till beslut i 
en tjänsteskrivelse daterad 2015-05-11. 
 
Yrkande 
Stefan Dayne (KD) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
 
__________ 
 
 
 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunfullmäktige 
Olov Lindquist 
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                  Tekniska förvaltningen   2015-05-11  Dnr  TEF/2015:99  
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Tekniska nämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Utökad belysning på torget mellan 
gymnasiet och idrottshuset  
 
Förslag till beslut 
Tekniska nämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarförslag av 
Mikael Lundström om att utöka belysningen på torget mellan gymnasiet och 
idrottshuset. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2014-11-24 och till 
tekniska förvaltningen 2014-12-12.   
 
Yttrande 
Den belysning som finns på den plats som anges i medborgarförslaget är 
ganska ny och uppsatt i samband med anläggandet av Sven Tumbas park. 
Vad som upplevs som mörkt är naturligtvis subjektivt, men tekniska för-
valtningen anser att den belysning som finns på platsen är fullt tillräcklig.  
 
 
 
Jörgen Skagerdahl  
Förvaltningschef        
 

Tekniska förvaltningen    
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Rubrik Utökad belysning på torget mellan gymnasiet och idrottshuset - publicering 

Förnamn Mikael  

Efternamn Lundström  

Namn  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer  

Telefonnummer  

Mobilnummer  

E-postadress  

Förslag Utökad belysning på torget mellan gymnasiet och idrottshuset. 

Motivering Ni har satt upp nya armaturer på nämnda torg. Men det är långt ifrån 
tillräckligt. Hela området upplevs skumt av dålig belysning. Tänk på alla barn 
och ungdomar som passerar till och från aktiviteter. 
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§ 49 
Svar på mbf - Bygg en ishall i norra Botkyrka, KS/2016:14 
(KOF/2016:42)  

 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget att bygga en ishall i 
norra Botkyrka.  
 
Sammanfattning 
Förslagsställaren Filippa Ichu föreslår att Botkyrka kommun bygger en 
ishall i norra Botkyrka. Detta för att det saknas möjligheter till isåkning i 
denna del av kommunen. Kultur- och fritidsnämnden instämmer i att isåk-
ning är efterfrågat och populärt av medborgare. Inför utvecklingen av Alby 
folkhälsopark var möjligheten till att åka skridskor en av de mest efterfrå-
gade aktiviteterna och planen är att detta ska vara möjligt från januari 2017 
genom en mobil isanläggning. 
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Referens Mottagare 
Roger Vintemar  
 
 
 
 
 
 
 

Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
 
 

Svar på medborgarförslag - Bygg en ishall i norra Botkyrka, 
KS/2016:14  
 
Förslag till beslut 
Kultur- och fritidsnämnden avslår medborgarförslaget att bygga en ishall i 
norra Botkyrka.  
 
Sammanfattning 
Förslagsställaren Filippa Ichu föreslår att Botkyrka kommun bygger en 
ishall i norra Botkyrka. Detta för att det saknas möjligheter till isåkning i 
denna del av kommunen. Kultur- och fritidsnämnden instämmer i att isåk-
ning är efterfrågat och populärt av medborgare. Inför utvecklingen av Alby 
folkhälsopark var möjligheten till att åka skridskor en av de mest efterfrå-
gade aktiviteterna och planen är att detta ska vara möjligt från januari 2017 
genom en mobil isanläggning. 
 
Ärendet 
Förslagsställaren Filippa Ichu föreslår att Botkyrka kommun bygger en 
ishall i norra Botkyrka. Hon motiverar detta med att det saknas en sådan i 
norra Botkyrka och att det är långt till närmaste ishall, att det är ett rolig sätt 
att umgås på och att närheten till den gör att det är lättare för barn att an-
vända den spontant. Om det fanns en ishall i norra Botkyrka skulle också 
skolor kunna använda den i undervisningen. 
 
Kultur- och fritidsnämnden tackar för medborgarförslaget och instämmer i 
att isytor är en uppskattad och efterfrågad typ av anläggning vintertid. Fram 
till 2011 fanns det en ishall i norra Botkyrka, Maxihallen, på Brunna IP. 
Denna anläggning ställdes om till fotboll 2012 till följd av att efterfrågan på 
istider kvällstid tyvärr var låg. En bidragande orsak till detta var att de före-
ningar och sektioner som ägnade sig åt issporter tyvärr lades ned till följd av 
lågt medlemsantal. Alby folkhälsopark är en anläggning som kultur- och fri-
tidsförvaltningen tillsammans med medborgare och föreningar utvecklat 
med ambitionen att skapa en mötesplats för såväl idrott, motion, kultur som 
möten. Vid dessa dialoger har ett av de önskemål som kommit högst varit 
att ha en isbana. Kultur- och fritidsförvaltningen kommer därför att köpa in 
en typ av isbana som ska sättas upp vintertid på fotbollsplanen. Premiär för 

Kultur- och fritidsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08 530 611 79 / Sms·0761-077533 · E-post roger.vintemar@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
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denna isbana blir januari/februari 2017. Detta är inte en ishall, utan en öppen 
och mobil anläggning. Genom denna satsning får norra Botkyrka åter en 
isyta och därmed en möjlighet för barn, unga och vuxna att åka skridskor. 
Denna isyta ska vara till spontan idrott och inte vara möjlig att boka. Vidare 
kan den också användas av skolor under dagtid.  
 
 
 
Pernilla Conde Hellman Roger Vintemar 
Kultur- och fritidschef Verksamhetschef 
 Idrott och anläggning 
 
 
 
 
_________ 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunfullmäktige 
 



Medborgarförslag – Bygg en ishall i norra Botkyrka - publicering 

Rubrik    

Förnamn  

Efternamn  

Namn Filippa Ichu  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer    

Telefonnummer  

Mobilnummer    

E-postadress  

Förslag MItt förslag är att det byggs en ishall i norra Botkyrka. Detta kan genomföras 
genom att kommunen bygger en ishall. 

Motivering Jag föreslår detta för att det är långt om man bor i norra Botkyrka till närmsta 
ishall. Jag vill ha en ishall för att det är ett roligt sätt att umgås. Det är även 
många med invandrarbakrund som har svårt att ta sig till ishallen för att den 
ligger långt bort. Det är också ett bra sätt för dem att integrera sig i Sverige. 
Skolor får också möjlighet att andvända ishallen och lära elever att åka 
skridskor. Det är en del av den svenska idrottskulturen att faktiskt kunna åka 
skridskor. Det gör det lättare tillgängligt för barn att spontant kunna ta på sig 
skridskorna och åka en tur. Jag vet att många önskemål som jag och vi skulle 
bli jätteglada om ni verkligen kunde uppfylla det här förslaget 

Kön  

Kommundel  

Från mobilapp    

Ålder  

  
 

 

 
Innehållstyp: Medborgarforslag 
Skapad 2016-01-10 18:18 av Systemkonto  
Senast ändrad 2016-01-10 18:18 av Systemkonto  
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§ 247 
Medborgarförslag - Busshållplats i Vretarna (sbf/2016:53) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.   
 
Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta samtalen med landstinget 
om trafikering med buss inne i Vretarna. 
 
Sammanfattning 
Det är Stockholms läns landstings trafiknämnd, (f.d. SL), som beslutar om 
inrättande av nya busshållplatser. Kommunen har kontinuerliga möten med 
tjänstemän på trafikförvaltningen och politikerna i trafiknämnden. På dessa 
möten förekommer information och diskussion om många olika kollektiv-
trafikfrågor, bl.a. om förslag till nya busshållplatser. Om sådana beslutas så 
är det kommunen som ansvarar för själva anläggandet av busshållplatserna. 
  
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Lennart Waerner om busshållplats i Vretarna. Mer konkret innebär 
förslaget att förslagsställaren önskar att bussen åker in i Vretarna och inte 
enbart stannar längs med Tumbavägen.  
 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-01-12 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2016-02-01. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-06-01, utgör 
underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
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Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2016-06-01  Dnr  sbf/2016:53  
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Busshållsplats i Vretarna  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.   
 
Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att fortsätta samtalen med landstinget 
om trafikering med buss inne i Vretarna. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Lennart Waerner om busshållplats i Vretarna. Mer konkret innebär 
förslaget att förslagsställaren önskar att bussen åker in i Vretarna och inte 
enbart stannar längs med Tumbavägen.  
 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-01-12 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2016-02-01. 
    
Yttrande 
Det är Stockholms läns landstings trafiknämnd, (f.d. SL), som beslutar om 
inrättande av nya busshållplatser. Kommunen har kontinuerliga möten med 
tjänstemän på trafikförvaltningen och politikerna i trafiknämnden. På dessa 
möten förekommer information och diskussion om många olika kollektiv-
trafikfrågor, bl.a. om förslag till nya busshållplatser. Om sådana beslutas så 
är det kommunen som ansvarar för själva anläggandet av busshållplatserna. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har tidigare haft uppe frågan om trafikering 
av buss inne i Vretarna, men har hittills inte fått gehör för det hos lands-
tinget. Vi har för avsikt att fortsätta med den dialogen.  
 
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 



Medborgarförslag – Busshållsplats i Vretarna - publicering 

Rubrik    

Förnamn   

Efternamn    

Namn lennart waerner  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer    

Telefonnummer  

Mobilnummer    

E-postadress  

Förslag det tar ca 15-20 minuter att gå från närmaste busshållplats till, in i vretarna. 
jag har provgått från norra tuna och det tar den tiden.hur ska barn vagnsfamilj 
eller äldre klara det ? 

Motivering det finns redan idag kommuner runt botkyrka som har speciella linjer för ex 
detta. det är väl botkyrka kommun som bestämmer var busslinjerna ska gå , 
kan ju knappast bestämmas ensamt av sl ! 

Kön  

Kommundel  

Från mobilapp    

Ålder  

  
 

 

 
Innehållstyp: Medborgarforslag 
Skapad 2015-12-03 17:12 av Systemkonto  
Senast ändrad 2015-12-03 17:12 av Systemkonto  
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  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2016-06-07 Dnr sbf/2016:54  
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 208 
Medborgarförslag - Förbjud parkering under nattetid alter-
nativt inför spärrar på infartsparkeringen i Tullinge 
(sbf/2016:54) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.   
 
Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda om förslaget om spärr i 
kombination med SL-kort är lämpligt och undersöka om det under nattetid 
går att stänga av delar av parkeringen längs Huddingevägen.  
 
Sammanfattning 
I Tullinge finns flera infartsparkeringar, men det är endast en av dem, den 
vid Huddingevägen, som det är tillåtet att parkera under nattetid. Anled-
ningen är att de som arbetar under natten ska ha någonstans att infartspar-
kera.  
 
När det gäller det förslag om spärr i kombination med SL-kort som anges i 
medborgarförslaget får en vidare utredning utvisa om förslaget är lämpligt 
vid denna parkering. I denna utredning vill vi också undersöka om det under 
nattetid går att stänga av delar av parkeringen längs Huddingevägen.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Per Adolfsson om att förbjuda parkering under nattetid, alternativt 
att införa spärrar på infartsparkeringen i Tullinge. Förslaget inkom till Bot-
kyrka kommun 2016-01-15 och till samhällsbyggnadsförvaltningen  
2016-02-04.   
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-05-03, utgör 
underlag för beslutet. 
 
Yrkande 
Per Börjel (TUP) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2016-05-03  Dnr  sbf/2016:54  
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Förbjud parkering under nattetid alter-
nativt inför spärrar på infartsparkeringen i Tullinge  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.   
 
Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda om förslaget om spärr i 
kombination med SL-kort är lämpligt och undersöka om det under nattetid 
går att stänga av delar av parkeringen längs Huddingevägen.  
 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Per Adolfsson om att förbjuda parkering under nattetid, alternativt 
att införa spärrar på infartsparkeringen i Tullinge. Förslaget inkom till Bot-
kyrka kommun 2016-01-15 och till samhällsbyggnadsförvaltningen  
2016-02-04.   
 
Yttrande 
I Tullinge finns flera infartsparkeringar, men det är endast en av dem, den 
vid Huddingevägen, som det är tillåtet att parkera under nattetid. Anled-
ningen är att de som arbetar under natten ska ha någonstans att infartspar-
kera.  
 
När det gäller det förslag om spärr i kombination med SL-kort som anges i 
medborgarförslaget får en vidare utredning utvisa om förslaget är lämpligt 
vid denna parkering. I denna utredning vill förvaltningen också undersöka 
om det under nattetid går att stänga av delar av parkeringen längs  
Huddingevägen.  
 
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 



Medborgarförslag – Förbjud parkering under nattetid alt. inför spärrar på infartsparkeringen i 
Tullinge - publicering 

Rubrik    

Förnamn    

Efternamn    

Namn Per Adolfsson  

Gatuadress  

Postadress  

Postnummer    

Telefonnummer  

Mobilnummer    

E-postadress  

Förslag Redan ifjol var det tidigt fullt på de infartsparkeringar som finns i Tullinge runt 
7:20 på mornarna.  Har noterat att boende nyttjar dessa parkeringar som 
boendeparkering för att slippa köpa en egen plats.  Detta gör att vanligt folk 
och då speciellt personer med barn på dagis inte hittar plats då de kommer till 
parkeringen. 
Nu har man även infört trängselavgifter på Essingeleden vilket kommer att öka 
trycket ytterligare på infartsparkeringarna. 
 
Mitt förslag är att fler av dessa parkeringar förbjuda parkering under nattetid alt 
införa spärrar som man enbart kommer igenom om man har giltigt SL kort, en 
lösning som redan finns på andra platser runt Stockholm. 
 
Vintertid syns detta beteende extra tydligt då många bilar är fulla med snö trots 
att det inte snöat de senaste 24 timmarna. 
 
Låt oss pendlare få tillgång till de platser som finns för oss och låt boende 
parkera på boendeplatser 

Motivering Idag felutnyttjas infartsparkeringar av boende för att slippa betala för 
boendeparkering 

Kön  

Kommundel  

Från mobilapp  

Ålder  

  
 

 

 
Innehållstyp: Medborgarforslag 
Skapad 2016-01-14 07:54 av Systemkonto  
Senast ändrad 2016-01-14 07:54 av Systemkonto  
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  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2016-08-23 Dnr sbf/2016:101  
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 248 
Medborgarförslag - Förbättrad framkomlighet mellan 
Sunnanvägen och Huddingevägen (sbf/2016:101) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget.  
 
Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att grusa stigen till en kostnad mot-
svarande ca 10 000 kr. 
 
Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden instämmer med förslagsställaren att stigen 
skulle kunna förbättras och göras mer tillgänglig och kommer därför att ge-
nomföra grusbeläggningen m.m. till hösten 2016 till en kostnad motsva-
rande ca 10 000 kr.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Lars Roswall om förbättrad framkomlighet mellan Sunnanvägen och 
Huddingevägen. Mer konkret handlar förslaget om att grusbelägga en stig 
mellan de två vägarna, samt att ta bort en förankring från en elstolpe som 
idag finns på stigen.  
 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-01-27 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2016-03-08.    
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-06-27, utgör 
underlag för beslutet. 
 
Yrkande 
Per Börjel (TUP) yrkar bifall till ordförandeförslaget.  
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2016-06-27  Dnr  sbf/2016:101  
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Förbättrad framkomlighet mellan 
Sunnanvägen och Huddingevägen  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget.  
 
Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att grusa stigen till en kostnad mot-
svarande ca 10 000 kr. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Lars Roswall om förbättrad framkomlighet mellan Sunnanvägen och 
Huddingevägen. Mer konkret handlar förslaget om att grusbelägga en stig 
mellan de två vägarna, samt att ta bort en förankring från en elstolpe som 
idag finns på stigen.  
 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-01-27 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2016-03-08.    
 
Yttrande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen instämmer med förslagsställaren att stigen 
skulle kunna förbättras och göras mer tillgänglig och kommer därför att ge-
nomföra grusbeläggningen m.m. till hösten 2016 till en kostnad motsva-
rande ca 10 000 kr.  
 
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 



Medborgarförslag – Förbättrad framkomlighet mellan Sunnanvägen och Huddingevägen- 
publicering 
 
Förnamn:  

Efternamn:  

Namn: Lars  Roswall  

Gatuadress:  

Postadress:  

Telefonnummer:  

E-postadress:  

Förslag: Mellan Sunnanvägen och Huddingevägen går en stig som mynnar ut vid ett övergångsställe mitt för där 
Flottiljvägen går in under viadukten. Stigen används flitigt inte minst av ungdomar som går hem ifrån 
Falkbergsskolan. Det finns ingen beläggning och det finns en gammal förankring från en elstolpe som 
utgör en snubbelrisk. Ett lass grus som beläggning och borttagning av förankringen skulle vara uppskattat 
av oss som använder stigen ---  
Detta förslag lämnade jag i anslutning till en felanmälan, 474092, den 2 mars 2015 men har därefter 
endast fått ett kvitto på att ärendet är registrerat.  

Motivering: Förbättrad framkomlighet  

Kön:  

Kommundel:  

Ålder:  

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2016-08-23 Dnr sbf/2016:103  
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 249 
Medborgarförslag - Nytt övergångsställe i korsningen Flot-
tiljvägen-Strövarvägen i Riksten, Tullinge (sbf/2016:103) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget.   
 
Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att anlägga ett övergångsställe i kors-
ningen Flottiljvägen/Strövarvägen.  
 
Sammanfattning 
Vi instämmer med förslagsställaren att ett övergångsställe behövs i kors-
ningen eller alternativt, i närheten av korsningen. Exakt plats får kommande 
utredning utvisa. Det kan bl.a. innebära att en kompletterande trottoar behö-
ver anläggas i korsningen.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Cecilia Jarl om att anlägga ett nytt övergångsställe i korsningen Flot-
tiljvägen/Strövarvägen. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-01-29 
och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2016-03-08.    
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-08-02, utgör 
underlag för beslutet. 
 
Yrkande 
Per Börjel (TUP) yrkar bifall till ordförandeförslaget. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 

 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2016-08-02  Dnr  sbf/2016:103  
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 

Medborgarförslag - Nytt övergångsställe i korsningen  
Flottiljvägen/Strövarvägen i Riksten Tullinge  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden bifaller medborgarförslaget.   
 
Nämnden ger förvaltningen i uppdrag att utreda och anlägga ett övergångs-
ställe i korsningen Flottiljvägen/Strövarvägen eller alternativt i närheten av 
korsningen. I utredningen ingår också att utreda om en trottoar behöver an-
läggas.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Cecilia Jarl om att anlägga ett nytt övergångsställe i korsningen Flot-
tiljvägen/Strövarvägen. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-01-29 
och till samhällsbyggnadsförvaltningen 2016-03-08.    
 
Yttrande 
Vi instämmer med förslagsställaren att ett övergångsställe behövs i kors-
ningen eller alternativt, i närheten av korsningen. Exakt plats får en kom-
mande utredning utvisa. I denna ingår också att utreda om en komplette-
rande trottoar behöver anläggas i korsningen.  
 
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef  

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 





Medborgarförslag – Nytt övergångställe i korsningen Flottiljvägen/Strövarvägen i 
Riksten/Tullinge – Publicering   
 
 
Namn: Cecilia Jarl  

Förslag: Nytt övergångsställe i korsningen Flottiljvägen/Strövarvägen i Riksten/Tullinge.  

Motivering: Strövarvägen är ett naturligt gångstråk för många boende i Riksten, framför allt barnfamiljer boende i södra 
Riksten (Hanvedens allé och söder ut), som är på väg till lekparken eller skolan/förskolan Luna. Kommer man 
gående på Strövarvägen och ska till tex. Skolparken i centrala Riksten måste man korsa Flottiljvägen (huvudled 
i Riksten) men där finns inget övergångsställe. Vägen är mycket trafikerad med både bussar och tung 
byggtrafik, och i just korsningen Strövarvägen/Flottiljvägen skulle det vara på sin plats med ett övergångsställe 
för att underlätta att ta sig över Flottiljvägen.  

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[2] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2016-06-07 Dnr sbf/2016:164  
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 210 
Medborgarförslag - Förslag om att avlasta biltrafiken mel-
lan Tullinge och Tumba vid rusningstrafik (sbf/2016:164) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Per Börjel (TUP) reserverar sig mot beslutet. 
 
Sammanfattning 
Åvägen är sedan några år tillbaka stängd för biltrafik, men öppen för gång- 
och cykeltrafik via en befintlig gång- och cykelväg. Anledningen till detta 
är de geotekniska problem och därmed rasrisk som finns vid hög belastning.  
 
Om Åvägen ska bli ett realistiskt alternativ till Huddingevägen krävs därför 
en upprustning och en breddning av vägen, inklusive ombyggnad av kors-
ningar. Trafikverket har nyligen genomfört en utredning och beräknat kost-
naden till 19 mnkr.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden är i nuläget inte beredd att bidra med medel för 
att finansiera ett återöppnande av Åvägen, men utesluter inte att detta kan 
komma att förändras i samband med en eventuell framtida bostadsbebyg-
gelse. Men i så fall förutsätter det att fler intressenter än kommunen är in-
tresserade. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Roland Lundström om att avlasta biltrafiken mellan Tullinge och 
Tumba vid rusningstrafik. Mer konkret handlar förslaget om att återöppna 
Åvägen.  
 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-02-04 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2016-04-11.   
 

 



BOTKYRKA KOMMUN PROTOKOLLSUTDRAG  2[2] 
Samhällsbyggnadsnämnden 

 2016-06-07 Dnr sbf/2016:164 
 

Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-05-11, utgör 
underlag för beslutet. 
 
Yrkande 
Per Börjel (TUP) yrkar bifall till medborgarförslaget. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition mellan Per Börjels (TUP) yrkande på bifall 
och sitt eget förslag till beslut att avslå medborgarförslaget. Ordföranden 
finner att samhällsbyggnadsnämnden beslutar enligt ordförandens förslag. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 

 
 
 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2016-05-11  Dnr  sbf/2016:164  
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Förslag om att avlasta biltrafiken  
mellan Tullinge och Tumba vid rusningstrafik  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Roland Lundström om att avlasta biltrafiken mellan Tullinge och 
Tumba vid rusningstrafik. Mer konkret handlar förslaget om att återöppna 
Åvägen.  
 
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-02-04 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2016-04-11.   
 
Yttrande 
Åvägen är sedan några år tillbaka stängd för biltrafik, men öppen för gång- 
och cykeltrafik via en befintlig gång- och cykelväg. Anledningen till detta 
är de geotekniska problem och därmed rasrisk som finns vid hög belastning.  
 
Om Åvägen ska bli ett realistiskt alternativ till Huddingevägen krävs därför 
en upprustning och en breddning av vägen, inklusive ombyggnad av kors-
ningar. Trafikverket har nyligen genomfört en utredning och beräknat kost-
naden till 19 mnkr.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen är i nuläget inte beredd att bidra med medel 
för att finansiera ett återöppnande av Åvägen, men utesluter inte att detta 
kan komma att förändras i samband med en eventuell framtida bostadsbe-
byggelse. Men i så fall förutsätter det att fler intressenter än kommunen är 
intresserade. 
 
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef  

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 



 
 
 
Medborgarförslag – Förslag om att avlasta biltrafiken mellan Tullinge och Tumba vid 
rusningstrafik – publicering  
 
 
 
Namn: Roland Lundström  

Förslag: På vardagar när alla är på väg hem från jobbet, med bil via tullinge mot tumba då händer det väldigt ofta att 
det blir köer efter tullinge mot tumba. Då skulle det det avlasta väldigt mycket om man kunde återöppna 
Åvägen via MattKalle mot tumba den vägen är mycket närmare också för de som ska åka mot tumba centrum 
och mot hågelbyleden. Jag vet att vägen inte håller för tunga fordon. Men man kunde begränsa trafiken till 
personbilar med högsta vikt 3,5 ton.  Denna väg skulle avlasta mycket för de som ska till Tumba C och via 
hågelbyleden. Man skulle också kunna begränsa åkriktningen till bara Tullinge mot tumba.  

Motivering: Mindre trafikstockning på vägen vid rusningstrafik mellan tumba också tullinge.  

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2016-06-07 Dnr sbf/2016:159  
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 209 
Medborgarförslag - Förslag om flera farthinder på Vattra-
vägen (sbf/2016:159) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Sammanfattning 
Ett liknande förslag som detta lämnade förslagsställaren in för ca tre år se-
dan. Då avslog nämnden förslaget med hänvisning till att Vattravägen är en 
s.k. primär väg, d v s den ska ha relativt hög framkomlighet med tanke på 
att den sammanlänkar två kommundelar, (Tumba och Uttran). Sedan nämn-
den behandlade det medborgarförslaget har ingenting förändrats. 
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Leif Wiman om farthinder på Vattravägen.  
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2013-02-18 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2016-04-11.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivele, daterad 2016-05-11, utgör 
underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 

 
 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2016-05-11  Dnr  sbf/2016:159  
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Förslag om flera farthinder på Vattra-
vägen  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden avslår medborgarförslaget.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Leif Wiman om farthinder på Vattravägen.  
Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2013-02-18 och till samhällsbygg-
nadsförvaltningen 2016-04-11.  
 
Yttrande 
Förslagsställaren har skrivit otaliga förslag om hinder och hastighetsbe-
gränsningar på Vattravägen. Den övervägande delen har avslagits av sam-
hällsbyggnadsnämnden.  
 
Ett liknande förslag som detta lämnade förslagsställaren in för ca tre år se-
dan. Då avslog nämnden förslaget med hänvisning till att Vattravägen är en 
s.k. primär väg, d v s den ska ha relativt hög framkomlighet med tanke på 
att den sammanlänkar två kommundelar, (Tumba och Uttran). Sedan nämn-
den behandlade det medborgarförslaget har ingenting förändrats, vilket gör 
att samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att medborgarförslaget avstyrks.  
 
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 



Medborgarförslag – Förslag om flera farthinder på Vattravägen - publicering 
 
Förnamn: Leif  

Efternamn: Wiman  

Förslag: Flera farthinder på Vattravägen då hastigheterna har ökat markant de sista åren trots hastighetssänkning till 
40km/tim.  
Tänk på oss boende beträffande alla avgaser som vi ofrivilligt får inandas. Trafikmängderna måste minskas för 
allas hälsa och liv.  

Motivering: Vill Botkyrka kommun verka för ett friskt och miljövänligt bostadsområde eller ska genomfartstrafiken från 
Salem fortsätta och öka med ännu mera hälsovådliga avgaser som våra barn tvingas att inandas.  

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Samhällsbyggnadsnämnden 
 2016-08-23 Dnr sbf/2016:160  
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 250 
Medborgarförslag - Det behövs en hundrastgård i Uttran 
(sbf/2016:160) 

 
Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
 
Sammanfattning 
Området kring Pelletäppan är idag detaljplanelagt för idrottsändamål. Om 
det i framtiden ska anläggas något annat där, så måste detaljplanen för om-
rådet ändras.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har dock för avsikt att anlägga en hundrastgård 
vid skogspartiet Kyrkvärdsvägen-Götavägen.  Detta kommer dock ske ti-
digast under våren 2017.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Mika Sippala om anläggande av en hundrastgård på Pelletäppan i 
Uttran. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-02-18 och till sam-
hällsbyggnadsförvaltningen 2016-04-11.    
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse, daterad 2016-08-01, ut-
gör underlag för beslutet. 
________ 
Expedieras till 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
Ulrika Persson 
Olov Lindquist 
 

 
 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Samhällsbyggnadsförvaltningen  
 2016-08-01  Dnr  sbf/2016:160  
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Samhällsbyggnadsnämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Det behövs en hundrastgård i Uttran  
 
Förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden anser medborgarförslaget besvarat.  
 
Ärendet 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarför-
slag av Mika Sippala om anläggande av en hundrastgård på Pelletäppan i 
Uttran. Förslaget inkom till Botkyrka kommun 2016-02-18 och till sam-
hällsbyggnadsförvaltningen 2016-04-11.    
 
Yttrande 
Området kring Pelletäppan är idag detaljplanelagt för idrottsändamål. Om 
det i framtiden ska anläggas något annat där, så måste detaljplanen för om-
rådet ändras.  
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har dock för avsikt att anlägga en hund-
rastgård vid skogspartiet Kyrkvärdsvägen-Götavägen, (intill Botkyrkabyg-
gens parkeringslänga). Detta kommer dock ske tidigast under våren 2017.  
 
 
 
Magnus Andersson 
Samhällsbyggnadschef 

Samhällsbyggnadsförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
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Medborgarförslag – Det behövs en hundrastgård i Uttran - publicering 
 
Namn: Mika  

Förslag: Vi vill ha en hundrastgård i Uttran. Den skulle man kunna lägga vid Peleletäppans tennisbanor på floravägen 27, 
Utanför hallen bredvid parkeringen finns det en grusplan som har förfallit och används inte, den skulle man 
kunna bygga om till en hundrastgård. Det är många som rastar sina hundar i skogen och på vägarna 
däromkring så det skulle passa bra att ha en rastgård där.  

Motivering: Storvreten har 3 st hundrastgårdar och Uttran har ingen. Vi är många hundägare här i Uttran och vi saknar en 
rastgård där våra hundar kan springa och leka fritt tillsammans utan att behöva alltid vara kopplad. Det finns 
även många äldre personer som har hund här som inte orkar ta sig ända till storvreten med sina hundar.   

  

 



  PROTOKOLLSUTDRAG 1[1] 

Tekniska nämnden 
 2016-09-05 Dnr TEF/2016:57  
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
§ 66 
Svar på medborgarförslag - Anställ fler skräpplockare 
(TEF/2016:57) 

 
Beslut 
Tekniska nämnden anser medborgarförslaget besvarat.    
 
Sammanfattning 
Tekniska förvaltningen har under sommaren hand om cirka 400 ferieung-
domar. Många av dessa har som en del av sina arbetsuppgifter att plocka 
skräp. Även om det framförs en intressant idé i medborgarförslaget ser vi i 
nuläget inte något behov av anställningar i enlighet med förslaget.   
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att besvara ett medborgarförslag av 
Frida Yousef angående anställning av fler skräpplockare. 
 
Tekniska förvaltningen redogör för ärendet och lämnar förslag till beslut i 
en tjänsteskrivelse daterad 2016-08-04.  
 
__________ 
 
 
 
Expedieras till 
Förslagsställaren 
Kommunfullmäktige 
Olov Lindqvist 

 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Tekniska förvaltningen   
 2016-08-04  Dnr  TEF/2016:57  
 

Referens Mottagare 
Olov Lindquist  
 
 
 
 
 
 
 

Tekniska nämnden  
 
 
 
 
 

Medborgarförslag - Anställ fler skräpplockare   
 
Förslag till beslut 
Tekniska nämnden anser medborgarförslaget besvarat.    
 
Ärendet 
Tekniska nämnden har fått i uppdrag att yttra sig över ett medborgarförslag 
av Frida Yousef angående anställning av fler skräpplockare. Förslaget in-
kom till Botkyrka kommun 2016-02-23 och till tekniska förvaltningen  
2016-04-11.  
 
Yttrande 
Tekniska förvaltningen kommer under sommaren ha hand om ca 400 ferie-
ungdomar. Många av dessa kommer som en del av sina arbetsuppgifter att 
plocka skräp. Även om förvaltningen tycker att det framförs en intressant 
idé i medborgarförslaget ser vi i nuläget inte något behov av anställningar i 
enlighet med förslaget.   
 
 
 
Åsa Engwall 
t f förvaltningschef 

Tekniska förvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08-53061456 / Sms·076-1391110 · E-post olov.lindquist@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 



Medborgarförslag – Anställ fler skräpplockare - publicering 
 
 
 
Namn: Frida Yousef  

Förslag: Vårt förslag är att kommunen skulle kunna anställa fler skräpplockare. Det kan genomföras genom att t.e.x 
publicera erbjudanden för jobbet som både tidning och TV-reklam. Erbjudandet kan även stå på bilar, 
informationsblanketter och bussar.   

Motivering: Fördelen med jobbet är att nyanlända som inte kan språket så bra kan börja jobba lätt. Man behöver ingen lång 
utbildning och man kan försörja sig på inkomsterna.  
Det blir även trevligare att vistas på ställen som brukar vara skräpiga. Många djur kan skadas av skräpet i 
naturen så om det också plockades bort skulle det även bli trevligare för djuren.  

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1[1] 

Socialförvaltningen  
 2016-05-24  Dnr SN/2015:90  
 

Referens Mottagare 
Åse Linnerbäck  
 
 
 
 
 
 

Socialnämnden 
 
 
 
 
 

Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1 § SoL 
och 28 f § LSS, kvartal 1 2016  
 
Förslag till beslut 
Socialnämnden antar rapporterna som sina egna och vidarebefordrar dem till 
berörda mottagare. 
 
Sammanfattning 
Kommunerna har en skyldighet att enligt 16 kap 6 f socialtjänstlagen (SoL) 
och 28 f § lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) rap-
portera gynnande beslut som ej verkställts inom tre månader. Rapportering 
ska ske till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), kommunens revisorer 
och kommunfullmäktige. Som en yttersta konsekvens om beslut ej verk-
ställts i tid kan IVO gå till förvaltningsrätten och ansöka om att den dömer 
ut en särskild avgift till kommunen. Rapporteringen ska ske en gång per 
kvartal. Identifierbara uppgifter skickas till IVO. Dessa uppgifter finns även 
att tillgå för nämndens ledamöter under sammanträdet samt hos nämndsek-
reteraren. 
 
 
Rapport av ej verkställda beslut kvartal 1, 2016 
Beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) 
151113     Flicka        Familjebehandling vid umgänge  
Resursbrist, saknar lämplig uppdragstagare. 

 
Beslut enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
Inga beslut enligt LSS finns att rapportera. 
 
 
Marie Lundqvist  
Socialchef  
 
Expediering 
Kommunens revisorer, Kommunfullmäktige 
 

Socialförvaltningen    
Post Botkyrka kommun, 147 85 TUMBA · Besök Munkhättevägen 45, Tumba  · Kontaktcenter 08-530 610 00 
Direkt 08 - 530 615 72 / Sms·0734-21 85 22 · E-post ase.linnerback@botkyrka.se  
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax 08-530 616 66 · Webb www.botkyrka.se 
 



  ORDFÖRANDEFÖRSLAG 1[2] 

Kommunfullmäktige  
 2016-09-29  Dnr KS/2016:25   
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
Avsägelser och fyllnadsval (KS/2016:25) 
 
Följande avsägelser har inkommit: 
 
Saga Åshage (M), ledamot i valnämnden  
 
 
Kommunfullmäktige förrättar följande fyllnadsval: 
 
ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Stig-Åke Karlsson (S) 
 
Ewa Ellis (S) 
 
ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Ewa Ellis (S) 
 
Åsa Bruto (S) 
 
ARBETSMARKNADS- OCH VUXENUTBILDNINGSNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Staffan Teste (TUP) 
 
Leif Thunholm (TUP) 
 
SOCIALNÄMNDEN t o m 2018-12-31 
Ersättare efter Michael Hansen (TUP) 
 
Carl Widercrantz (TUP) 
 
Kommunfullmäktige bordlägger följande val: 

 
MÄLARDALSRÅDET t o m 2018-12-31 
Ledamot efter Katarina Berggren (S) 
 

  



BOTKYRKA KOMMUN ORDFÖRANDEFÖRSLAG  2[2] 
Kommunfullmäktige  

 2016-09-29 Dnr KS/2016:25   
 

SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2018-12-31 
Nämndeman efter Rita Seropian (MP) 
 
BOTKYRKA STADSNÄT AB t o m 2019-06-30 
Lekmannarevisor efter Lisa Forssberg (S) 
 
UPPLEV BOTKYRKA AB t o m 2019-06-30 
Revisorssuppleant efter Lisa Forssberg (S) 
 
HÅGELBYPARKEN AB t o m 2019-06-30 
Revisorssuppleant efter Lisa Forssberg (S) 
 
SÖDERTÖRNS ENERGI AB t o m 2019-06-30 
Revisorssuppleant efter Leif Thunholm (TUP) 
 
SÖDERTÖRNS FJÄRRVÄRME AB t o m 2019-06-30 
Revisorssuppleant efter Leif Thunholm (TUP) 
 
SÖDERTÖRNS ENERGI AB t o m 2019-06-30 
Lekmannarevisor efter Lena Ingren (S) 
 
SÖDERTÖRNS FJÄRRVÄRME AB t o m 2019-06-30 
Lekmannarevisor efter Lena Ingren (S) 
 
SRV ÅTERVINNING AB t o m 2019-06-30 
Revisorssuppleant efter Lena Ingren (S) 
 
SÖDERTÖRNS TINGSRÄTT t o m 2018-12-31 
Nämndeman efter Alin Seropian (MP) 
 



 
 

 
 
 

Interpellation 
2016-09-12 

 
 
Interpellation till ordföranden i Vård- och omsorgsnämnden angående äldrevård och 
missbruk 
 
De flesta av oss har ett förhållningssätt till alkohol vare sig vi dricker eller inte. På samma sätt 
har vi föreställningen om vad ett missbruk är, och hur en typiskt missbrukande person ser ut 
och beter sig. 
 
Likaså har vi föreställningen om äldre personer och den utgörs oftast inte av en person med 
missbruksproblem. Mormor super väl inte? 
 
För personalen inom äldreomsorgen som möter personer med ett alkoholmissbruk uppstår ofta 
situationer som kan vara svåra att hantera. Och gruppen äldre med riskfylld 
alkoholkonsumtion växer. 
 
Socialstyrelsen konstaterade nyligen att, samarbetet med ett alkoholmissbruk när det gäller 
äldre personer och missbruk, behöver utvecklas i ett flertal kommuner runt om i landet. Det 
ökade missbruket bland äldre medför att personalen behöver rutiner för hur missbruks- och 
beroendevård ska samverka med andra verksamheter. Bara 10 procent av kommunerna har 
dessa rutiner. 
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till Vård- och 
omsorgsnämndens ordförande:  
 

1. Tillhör Botkyrka den 10 procent av Sveriges kommuner som har rutiner för hur 
personalen inom äldreomsorgen ska kring brukare som har missbruks- och 
beroendeproblem? 

2. Finns det rutiner för om t ex en hemtjänstbrukare ber personalen handla 6 ägg, ½ 
kg smör och en flaska (70 cl) Aalborg? 

 
 
Stig Bjernerup (L) 
 



 
 

 
 
 

Interpellation 
2016-08-15 

 
 
Interpellation till Samhällsbyggnadsnämndens ordförande angående standarden på väg 
569 (Smällan-Skanssundet) 
 
Midsommaraftonen 2016 så skedde en olycka med en lastbil på motorvägsbron (E4/E20) i 
Södertälje. Denna händelse medförde störningar i trafiken med långa köbildningar som följd. 
Trafiken fick ledas om och många sökte alternativa färdvägar. 
 
En del av trafiken hamnade också på väg 569 i Grödinge. Vägen går från Smällan ner till 
färjan i Skanssundet och väghållare är det statliga Trafikverket. Trafikverket omdirigerade 
också en av sina färjor till ruten över Skanssundet för att klara det ökade trycket av fordon på 
vägen. 
 
Problemet är bara att väg 569 är av så låg standard så att den inte klarar av några större 
trafikmängder. Den är såväl smal som stundtals mycket kurvig. Då det inte kan uteslutas att 
det också i framtiden kan bli störningar vid motorvägsbron i Södertälje så borde Botkyrka 
kommun ta upp en diskussion med Trafikverket om att standarden på väg 569 borde 
förbättras. 
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande fråga till 
Samhällsbyggnadsnämndens ordförande:  
 

1. Har kommunen några planer på att ta upp en diskussion med Trafikverket om 
standardhöjande åtgärder på väg 569? 

 
 
Lars Johansson (L) 
 



  ORDFÖRANDEFÖRSLAG 1[3] 

Kommunfullmäktige 
 2016-09-29   
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
Nya medborgarförslag 
 
Beslut 
Följande medborgarförslag tas emot för beslut: 
 
Sätt upp en skylt om Stenstoderna vid backen till Storvreten, KS/2016:462 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut. 
 
Fler bussturer inom Tullinge, KS/2016:519 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Bygg fler bostäder, KS/2016:522 
Beslutas av kommunfullmäktige efter yttrande från kommunstyrelsen. 
  
Håll anläggningarna öppna under sommaren, KS/2016:523 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut. 
 
Bygg en hästgård med ridhus i norra Botkyrka, KS/2016:524 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut. 
 
Inför förändringar vid Tullinge strand, KS/2016:527 
Beslutas av fullmäktige efter yttrande från samhällsbyggnadsnämnden och miljö- och hälso-
skyddsnämnden. 
 
Ha öppet på korttidshemmen en dag i veckan, KS/2016:528 
Överlåts till vård- och omsorgsförvaltningen för beslut. 
 
Sätt upp gupp på Södra Parkhemsvägen mellan infarterna Liljestigen och Murgrönsvägen, 
KS/2016:546 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Förslag om farthinder på Almvägen 2-10 i Tullinge, KS/2016:547 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 

  



BOTKYRKA KOMMUN ORDFÖRANDEFÖRSLAG  2[3] 
Kommunfullmäktige 

 2016-09-29 
 

 
Sätt upp en skylt som förbjuder rastning av hundar vid Körsbärsparken i Tullinge Villastad, 
KS/2016:563 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Internet hastigheten utökas på landsbygden i Botkyrka, KS/2016:564 
Beslutas av kommunfullmäktige efter yttrande från kommunstyrelsen. 
 
Förslag om farthinder på Harbrovägen, KS/2016:565 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Förslag om öppna Åvägen i Tullinge, KS/2016:568 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Förslag om utbyggnad av infartsparkering i Tumba, KS/2016:574 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Förslag om att bygga lastbilsparkeringar på, KS/2016:575 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Hopptorn till stendalsbadet i Tullinge, KS/2016:578 
Överlåts till kultur- och fritidsnämnden för beslut. 
 
Förslag om farthinder mellan Tullinge Centrum mot Tullingeberg, KS/2016:579 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Bygg en brygga vid Tullinge strand, KS/2016:589 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut.  
 
Låna ut cyklar till medborgare, KS/2016:590 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Gör Tullingesjön mer tillgänglig till kommuninvånarna, KS/2016:593 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Bredda kanten mot körbanan på Vattravägen, KS/2016:598 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Sätt upp hinder för olaglig bilkörning vid Alhagsvägen/Albyvägen, KS/2016:607 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 



BOTKYRKA KOMMUN ORDFÖRANDEFÖRSLAG  3[3] 
Kommunfullmäktige 

 2016-09-29 
 

Cykelparkering vid Skäcklinge busstation, KS/2016:608 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
 
Förbättra kanalen mellan Utterkalven och Segersjön, KS/2016:615 
Överlåts till samhällsbyggnadsnämnden för beslut.  
 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige bestämmer vilket politiskt organ som ska besluta om 
medborgarförslag. Enligt fullmäktiges arbetsordning får fullmäktige över-
låta till en nämnd, men inte kommunstyrelsen, att slutligt besluta i ett ärende 
som har väckts genom medborgarförslag. 



 
Medborgarförslag- Sätt upp en skylt om Stenstoderna vid backen 
till Storvreten-publicering 
 

Namn: Ingegerd Johansson    

Förslag: Stenstoderna vid backen till Storvreten på höger sida.  
Varför ingen skylt som berättar  om Tidskällan och  
dess historia. Kanske även lite blommor runt stenarna.  
 
Vi har så fina promenadstråk i Östra Storvreten  
Röjning vid Lilla och Stora dammen Kan bli hur trevligt som helst, men inte nu. Behöver även säkra lite 
staket vid dammen. Ta gärna en titt på platsen.  

  

Motivering: Det finns en historia bakom stenarna och varför så anonyma.  
Turister och gäster skulle nog uppskatta lite information  
 
Fina promenadstråk   

  

 



Medborgarförslag: Fler bussturer inom Tullinge - publicering 

 

 

Namn: Anders Hugner  

Förslag: Så länge turtätheten på SL:s busslinjer till Tullinge station inom Tullinge fortsätter att vara så glesa som de är, 
behövs en kraftsamling för att underlätta kollektivt resande till jobb och skola för oss som bor i Tullinge.  
 
Det är helt enkelt inte hållbart tidsmässigt för många Tullingebor som ska till sitt arbete eller studier i annan del än i 
Tullinge att vänta på bussen som dessutom tar förhållandevis läng tid att nå sin slutdestination Tullinge station.  
 
Ett förslag för att då ändå få fler att delvis åka mer kollektivt är att fler tar pendeltåget från Tullinge station till jobb 
och skola. Förslag är att då att göra en rejäl utbyggnad av infartsparkeringarna i nära anslutning till Tullinge 
station. Varför inte parkeringshus i flera plan och varför inte parkeringshus i ett bergrum? Det förstnämnda skulle 
kunna fungera i det långa stråket mellan Römossevägen och spåren. Det sistnmämnda skulle kanske kunna fungera 
i berget som idag är omgärdat av Sunnavägen, Nibblevägen och Östanvägen.  
 
Lämpligen bör det vara en dygnsavgift för att på sikt finansiera delar av utförandet och lämpligen bör det kunna 
vara billigare för fordonsägare skrivna i Botkyrka än i andra kommuner.    

 

 



Medborgarförslag – Bygg fler bostäder - publicering 

 

 

Namn: Sven Johansson  

Förslag: Hej!  
 
Varför inte bygga lite mer bostäder? Det finns ett stort grönområde från Nibblebacken och Mellanbergsvägen i 
Tullinge. Det finns även en outnyttjad yta insprängd mellan Mellanbergsvägen och Tingsbergvägen. Här finns 
det utrymme att bygga flera tusen bostäder.  

Motivering: Stockholm och Botkyrka behöver mer bostäder!  

 



Medborgarförslag: Håll anläggningarna öppna under sommaren - publicering 

 

 

Namn: Jerry Achren  

Förslag: Hålla anläggningarna öppna under sommaren. Det är många som inte har råd att åka på semestrar hit o dit så 
det skulle vara ett alternativ för de som inte kommer iväg någonstans.  
Att man ska som privatperson eller förening kunna boka tider under juli månad med.  

Motivering: Det skulle vara ett alternativ till dem som inte kommer iväg nånstans att få ha en trygghet att veta att de har 
nåt att göra. Föreningar skulle kunna boka tider mer sporadiskt utefter hur de har spelare hemma, de som ska 
iväg på olika cuper runt omkring i Sverige mm kan öva inför deras resa.  

 

 



Medborgarförslag: Bygg en hästgård med ridhus i norra Botkyrka - publicering 

 

 

Namn: Jasmin Pääaho  

Förslag: Kortfattat, kommunen bygger en hästgård med ridhus/ridbana i norra Botkyrka där vi idag inte har 
gårdar/naturbruk som vi har i Södra delarna av kommunen, bland annat Grödinge.  
Jag tillsammans med ett par andra driver anläggningen, och förslagsvis arrangerar tävlingar på anläggningen. 
Det ska inte vara en ridskola, det för det har vi redan i Botkyrka (bla Botkyrka Ridsällskap) utan mer en 
anläggning åt privatpersoner att stalla upp sina egna hästar på (inackorderingsstall).  
Kommunen kommer äga gården.  
Det kommer locka mer folk till Botkyrka, och hjälpa även andra runtomkring med turismen mm. Minska 
kriminalitet och göra området bättre och mer tryggt.  

Motivering: För att få in hästar & ridsporten även i norra delen av kommunen, då sporten växt i Sverige på senaste åren. 
För att skapa jobb och sysselsättning för unga i kommunen, och en plats där olika kulturer och bakgrunder kan 
föras samman, där alla har möjlighet att stalla upp en egen häst på, och rida i vacker natur. För att främja 
samhörigheten bland såväl unga som gamla Botkyrkabor, och då samhället växer med åren behövs fler stall och 
hästgårdar.  
Ridsporten är stor, och kommer växa ännu större. Ridsporten är och skall vara för alla! Vi har många talanger 
och vill satsa mer på detta även i våran kommun. Detta är en sport, precis som tillexempel fotbollen (vi har ju 
massor med fotbollsplaner i kommunen överallt).  

 

 



Medborgarförslag: Inför förändringar vid Tullinge strand - publicering 

 

 

Namn: Eva Engberg  

Förslag: Gör om gör rätt vid tullinge strand. Ta bort trottoaren eller dränera vägen vid Maden. Tullinge strand/ 
nordanvägen.  

Motivering: Det är redan sättningar i konstruktionen och kraftiga översvämningar vid minsta regn. Även grodtunnlarna är 
översvämmade. De höga trottoarstenarna försvårar groddjurens passage till och från sjön. Konstruktionen som 
den är nu är farlig för alla trafikanter, oavsett om de promenerar, cyklar eller åker bil.  

 

 



Medborgarförslag: Ha öppet på korttidshemmen en dag i veckan - 
publicering 

 

 

Namn: Helena Eriksson  

Förslag: Öppet korttids någon dag i veckan så att även barn och ungdomar som ej har korttidsplats  kan få komma dit 
och leka tillsammans med sina anhöriga eller assistenter i trädgården. Några timmar i veckan, förslagsvis en 
lördag eller en söndag kan man få gå dit och träffa andra kompisar.  Det är kommunal mark så kommunen 
skulle kanske kunna utrusta trädgården med en fin och bra lekplats som gynnar även korttidshemmets inskrivna 
brukare men även oss alla andra som kan få komma dit och leka. Öppna upp en diskussion med 
korttidshemmen i Botkyrka!  

Motivering: Jag har själv en son på 14 år med 2 olika funktionsnedsättningar som skulle behöva få komma ut tillsammans 
med mig och träffa andra kamrater/anhöriga i samma situation. Skulle underlätta mycket att få komma till ett 
ställe där det finns en trädgård med staket, stängd grind, olika lekattraktioner som också tränar upp barnens 
fysiska motorik. Att klättra i klätterställningar, åka rutschbana, hoppa på en studsmatta och gå på en 
hinderbana är jätte bra träning för både balans och motorik. Tillsammans med andra likasinnade så skulle det 
kännas mer avslappnat och mindre utpekande än på en offentlig lekpark. Det skulle ev även finnas tillgång till 
toalett/badrum och kök. Och mycket är redan handikappanpassat. Det skulle räcka med att bara kunna få gå dit 
några timmar i veckan.   

 



Medborgarförslag- Sätt upp gupp på Södra Parkhemsvägen mellan 
infarterna Liljestigen och Murgrönsvägen- Publicering 
 
Hem 

Objekt ID742 har lagts till  
 
Ändra mina aviseringsinställningar | Visa Objekt ID742 | Visa BKMedborgarforslagList | Mobilvy 

 

 

  

Namn: Emma Götlund    

Förslag: Jag föreslår att en utredning tillsätts för att se över möjligheten att sätta upp gupp på Södra 
Parkhemsvägen mellan infarterna Liljestigen och Murgrönsvägen.  

  

Motivering: Enligt vägskyltar ska trafikanter hålla en hastighet på 40 km/h. Denna hastighet är det ca 1/10 bilister 
som håller, resterande kör över den angivna hastigheten. Då det är en lång raksträcka tenderar många 
bilister/motorcyklister att gasa upp och köra som tokar på vägen. Det skulle därför vara bra med gupp 
alternativt två avsmalningar likt de på katrinebergsvägen.  
Detta vore bra då det är mycket störande för boende, finns många rådjur i området som springer över 
vägen samt att det finns många barn i området.,  
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Medborgarförslag- Förslag om farthinder på Almvägen 2-10 i Tullinge- 
Publicering  
 
Hem 

Objekt ID743 har lagts till  
 
Ändra mina aviseringsinställningar | Visa Objekt ID743 | Visa BKMedborgarforslagList | Mobilvy 

 

 

  

Namn: Sofia Düring Forslund    

Förslag: Vårt medborgarförslag gäller farthinder på Almvägen i Tullinge. Hastighetsbegränsningen överskrids ofta. 
Två "vägggupp" eller liknande bör placeras vid vägens nedre del mellan Almvägen 2-10.  

  

Motivering: Almvägen är en genomfartsväg för trafik som ska till bl.a. Mellanbergsvägen. Vägens lutning är relativt 
flack i början men blir vid Almvägen 12 snabbt brant. På den lite flackare delen åker fordonen snabbare 
än angiven hastighet antagligen delvis pga den snabba fart man får genom backen åt ena hållet och 
delvis för att ha en hög hastighet som utgångspunkt för att ta dig uppför backen åt andra hållet. Då 
gång- och cykelväg kommer ut på Almvägen (gång- och cykelvägen går mellan Almvägen 8 och 10) så är 
det högst olämpligt att fordon inte håller hastigheten och har en chans att bromsa. Vi har sett att 
varningsskyltar satts upp som varnar bilarna för cyklister. Dock verkar inte detta räcka. Cykelvägen 
kommer rakt ut på Almvägen då det inte finns någon trottoar. Dessutom bor det många barnfamiljer i 
området och åtgärd för att fordon ska hålla hastighetsgränsen bör därför utföras.  
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Medborgarförslag- Sätt upp en skylt som förbjuder rastning av hundar vid 
Körsbärsparken i Tullinge Villastad- publicering  
Hem 

Objekt ID745 har lagts till  
Ändra mina aviseringsinställningar | Visa Objekt ID745 | Visa BKMedborgarforslagList | Mobilvy 

 

 

  

Namn: Linda Wahlberg    

Förslag: Placera ut skyltar med förbud mot rastning av hundar i Körsbärsparken i Tullinge Villastad.    

Motivering: Många hundägare rastar sina hundar i Körsbärsparken i Tullinge Villastad trots vetskapen om att detta är 
en lekpark för barn. Detta är otroligt otrevligt och ohälsosamt för våra barn. Snälla sätt ut skyltar som 
förbjuder rastning av hundar i denna park.  
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Medborgarförslag- Internet hastigheten utökas på landsbygden i 
Botkyrka-publicering 
Hem 

Objekt ID744 har lagts till  
Ändra mina aviseringsinställningar | Visa Objekt ID744 | Visa BKMedborgarforslagList | Mobilvy 

 

 

  

Namn: Andreas Berggren    

Förslag: Utöka botkyrka stadsnät så att man levererar snabbt internet via wi-fi på landsbygden    

Motivering: Fiber saknas på landsbygden tex i Grödinge, om man sätter upp wi-fi med 802.11ac kan man nå gigabit 
hastigheter över flera mils avstånd. Underlättar för företagare och privatpersoner och gör landsbygden 
mer attraktiv. Ubnt.com är exempel på en leverantör.  

  

 
 
 

https://redigera.botkyrka.se/
https://redigera.botkyrka.se/_layouts/MySubs.aspx
https://redigera.botkyrka.se/Lists/BKMedborgarforslagList/DispForm.aspx?ID=744
https://redigera.botkyrka.se/Lists/BKMedborgarforslagList
https://redigera.botkyrka.se/_layouts/mobile/dispform.aspx?List=1F1A20D7-00F5-49D0-8549-D3B3543BE592&ID=744


 
Medborgarförslag- Förslag om farthinder på Harbrovägen – publicering  
 
Hem 

Objekt ID746 har lagts till  
 

Namn: Kim Sträter    

Förslag: Hastigheten är satt till 40 km/h på Harbrovägen. Regelbundet åker det bilar på vägen som håller 
hastigheter i närheten eller tom över 100 km/h. T.o.m busstrafiken och kommunens egna bilar ligger 
över den tillåtna hastigheten.  Flera ggr har jag varit med om att nästan bli påkörd vid övergångsstället 
på Harbrovägen. Mitt förslag är att man sättet dit farthinder/ fartgupp i samband med övergångsstället, 
då jag tror att det bara är en tidsfråga innan någon kommer att bli skadad när de ska passera vägen.    

  

Motivering: Hastigheten ligger alldeles för högt på vägen och för att motverka de höga hastigheterna i närheten av 
övergångsstället så borde man installera fasrthinder/ gupp. Idag riskerar man att bli påkörd då bilarna 
inte hinner stanna med de hastigheter de håller  

  

 

https://redigera.botkyrka.se/


 
 
Medborgarförslag- Förslag om öppna Åvägen i Tullinge-
publicering 
Hem 

Objekt ID747 har lagts till  
 
Ändra mina aviseringsinställningar | Visa Objekt ID747 | Visa BKMedborgarforslagList | Mobilvy 

 

 

  

Namn: Gunnar Bengtsson    

Förslag: Nu. Öppna Åvägen snarast.  
Med hänsyn till både trafik och miljö.  
Mindre utsläpp från trafik i kö.  

  

Motivering: Åter igen är det långa köer mellan Tumba-Tullinge p,g av arbeten utmed vägen.  
Detta kunde undvikas, eller underlättas om Åvägen kunde användas. Hur länge ska vi vänta på en 
upprustning av denna?  
Om den inte klarar tung trafik så låt åtminstone övrig trafik passera. Öppna Åvägen snarast  
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Medborgarförslag- Förslag om utbyggnad av infartsparkering i Tumba-
publicering 
 
Hem 

Objekt ID748 har lagts till  
 
Ändra mina aviseringsinställningar | Visa Objekt ID748 | Visa BKMedborgarforslagList | Mobilvy 

 

 

  

Namn: Jörgen Westerberg    

Förslag: Utbyggnad av infartsparkering i Tumba, utan att påverka miljön.  
 
Beijer bygg kommer att flytta från sina lokaler. Dom kommer flytta sin anläggning till Huddinge Kommun 
då deras bygglov är temporärt på nuvarande mark brevid Willys huset i Tumba centrum.  
 
Marken ligger under bron som ansluter Huddingevägen med Hågelbyleden. Dessutom angränsar den till 
den ena befintliga infartsparkeringen.  
 
Denna mark lämpar sig sådeles inte till att bygga bostäder och med tanke på att åt andra hållet från 
Willys så skall det byggas handelslokaler och Tumba centrum byggs ut så finns inget mer underlag för 
handelslokaler.  
 
Därför bör Tekniska nämnden få i uppdrag att under hösten 2016 utreda möjligheter och kostnader för 
uppförande av ett parkeringshus för infartsparkering under bron. Om garaget uppförs mellan sluttningen 
och Huddingevägen med växter som täcker sidan mot Huddingevägen så påverkas inte miljön 
utseendemässigt. Genomfart till nuvarande infartsparkering görs lämpligen via garaget och baksidan av 
Willys huset, så som idag. Då påverkas inte Huddingevägen av ytterligare utfart.  
 
Tekniska nämnden bör sedan i uppdraget ha i åliggande att under våren 2017 presentera lösning och 
underlag för beslut så att ett beslut kan tas hösten 2017 för budget 2018. Då skulle garaget kunna 
uppföras efter Beijers utflyttning.  
 
Parkeringarna i garaget skall självklar vara kopplade till behov av SL Access kort och så att endast 
pendlare använder parkeringen och inte så som idag boenden i närområdena till våra infartsparkeringar.  
 
  

  

Motivering: Detta skulle främja mer kollektivt åkande, öka kapaciteten för infartsparkering och underlätta för 
utbyggnader av Bostäder söder om Tumba så som exempelvis Vårsta, då folk sällan vill åka buss och 
sedan tåg eftersom det hindrar dem i deras vardagspussel.  
 
Vidare skulle det bidra till Botkyrkas miljö genom minskad biltrafik till City. Samt öka attraktionen av 
områdena runt Tumba som bostadsplats genom enklare transport till arbete.  
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Medborgarförslag- Förslag om att bygga lastbilsparkeringar på Harbrovägen- 
publicering  

 

Hem 

Objekt ID751 har lagts till  

 

Ändra mina aviseringsinställningar | Visa Objekt ID751 | Visa BKMedborgarforslagList | Mobilvy 

 

 

  

Namn: Daniel Rautila    

Förslag: Fixa lastbils parkeringar för stora ekipage    

Motivering: Typ max 12 timmar. För de finns ingenstans å stå över natten.    
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Medborgarförslag- Hopptorn till stendalsbadet i Tullinge-publicering 

Hem 

Objekt ID749 har lagts till  

 

Ändra mina aviseringsinställningar | Visa Objekt ID749 | Visa BKMedborgarforslagList | Mobilvy 

 

 

  

Namn: Jerry Achren    

Förslag: Hopptorn till stendalsbadet i Tullinge. Ha en flytbrygga en bit ut därifrån man kan hoppa. Detta skulle 
vara ett uppskattat inslag i Botkyrkas badplatser.  

  

Motivering: Med ett hopptorn så skulle inte boende behöva ta sig till andra kommuners badplatser för att bada. Och 
har man det en bit ut så skulle inte övriga badgäster störas för mycket utav denna. Samt minskas risken 
av skadegörelse om den är en bit ut.  
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Medborgarförslag- Förslag om farthinder mellan Tullinge Centrum mot 
Tullingeberg-publicering 

Hem 

Objekt ID750 har lagts till  

 

Ändra mina aviseringsinställningar | Visa Objekt ID750 | Visa BKMedborgarforslagList | Mobilvy 

 

 

  

Namn: Stig Goetzinger    

Förslag: Gång och cykelvägen mellan Tullinge C mot Elgentirpsvägen och vidare mot Tullingeberg används flitigt 
av mopedåkare som kör väldigt fort. Vägen är ju otillåten för mopedåkning. Många gånger åker man 
dessutom tre på mopparna och utan hjälmar. Nu har man dessutom kladdat på en gående kvinna. Någon 
typ av hinder för framfarten vore önskvärt och innan någon kommer till skada.  

  

Motivering: Vägen är väldigt frekvent. Promenerare med och utan barn och barnvagnar och farten är så hög så att 
hinna väja eller stanna kräver stor skicklighet.  
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Medborgarförslag – Bygg en brygga vid Tullinge strand – publicering 

 

 

Namn: Louise Linder  

Förslag: Båda jag och flera andra tycket att det vore bra med en brygga vid Tullinge strand där det är möjligt att fiska.  

Motivering: Det lär vara fritt fiske i Tullingesjön, men det hjälper ju inte att det är tillåtet att fiska i sjön när man inte 
kommer ner till vattnet. Längs Tullinge strand har vissa fastigheter strandtomt, men jag har hört att det mesta 
av stranden egentligen är kommunal mark och att  många som bor där har "annekterat" all mark ner till 
vattnet. Där finns blommor, gräsmattor, möbler, nybyggda bryggor, Privat-skyltar m.m.  
Det vore bra med en brygga på allmän kommunal mark dit man kan gå och fiska.  
OBS Det är inte bra att fiska vid badstranden. De som fiskar stör de som badar och de som badar skrämmer 
bort fisken.  
  

 

 



Medborgarförslag: Låna ut cyklar till medborgare - publicering 

 

 

Namn: Sara Forster  

Förslag: Jag skulle vilja att Botkyrka kommun köper in lastcyklar och cykelkärror som medborgarna kan få låna. Det 
skulle vara bra om det finns ett flertal utlånings- och återlämningspunkter i kommunen, där man kan få låna en 
lastcykel/cykelkärra under några timmar och upp till en dag. Det vore bra om det fanns ett bokningssystem 
online där man kan se var det finns cyklar tillgängliga och där man kan boka cyklar i förväg. Önskvärt är även 
att lånecentralerna finns tillgängliga via kollektivtrafiken, så att man kan ta bussen eller pendeltåget dit, sen 
cykla och handla och cykla vidare hem med sakerna.   

Motivering: Som miljöintresserad vill jag ha möjlighet att transportera hem diverse saker på ett billigt och miljösmart sätt. 
Detta gynnar såväl folkhälsan samt det lokala näringslivet, eftersom det främst antagligen kommer att röra sig 
om kortare transporter inom kommunen. Utöver detta kan lastcykeln bli en slags reklampelare där Botkyrka 
kommun gratis blir synliga runtomkring i kommunen.   

 

 



Medborgarförslag: Gör Tullingesjön mer tillgänglig till kommuninvånarna - 
publicering 

 

Namn: Britt-Marie Lundgren  

Förslag: Jag har gått längst Tullinge strand från Sunnanvägen till platsen där Tullinge strands slutar och övergår till 
Norra Parkhemsvägen. Att jag genomförde promenaden samtidigt som jag fotograferade stora delar av marken 
beror på en artikel som var inskickad till en av våra lokaltidningar.  Personen i fråga påstod att privatpersoner 
ockuperade kommunal mark för eget bruk. Jag har tittat på kartan och såg inte direkt att så vara fallet, 
medborgarkontoret meddelade mig att man genomfört en kontroll för några år sedan.  Jag utgår ifrån att 
kommunen kontinuerlig har kontroll på att sådant inte sker i dag eller framöver. I skrivande stund har en 
person startat en diskussion om det här i Gruppen ”Alla som älskar Tullinge” på Facebook. Där påstås det att 
det fortfarande finns villaägare som ”ockuperar” mark de inte har rätt till. Det borde absolut utredas och 
informationen bör meddelas till kommuninvånarna. Vi behöver inte ännu en ”vi” och ”dem” kampanj runt det 
här. Det är omöjligt att utläsa vem marken tillhör vilket vore bra (Bild_26). Jag upptäckte ett antal bryggor som 
inte har en skylt med ”Privat” där både mark och bryggor är i uselt skick. Om bryggorna som är klart riskabla 
att beträda ligger på kommunens mark borde de tas bort.  
Jag upplevde inte att mark som nu inte är tillgänglig och eventuell privat som det största problemet. Däremot 
konstaterar jag igen att kommunen på intet sätt har gjort den kommunala marken och Tullingesjön tillgänglig 
eller användbar för kommunens invånare. Det är vildvuxen slymark, våtmark och träd blandat med vass. Jag 
lämnade in ett medborgarförslag tidigare för att göra Tullingesjön mer tillgänglig för olika grupper från hela 
kommunen men tyvärr tolkades det som jag ville ha en badstrand. Så jag gör ett nytt försök då jag vet att 
många vill kunna utnyttja Tullingesjön.  
Jag startar vid parkeringen, tennisbanorna vid Sunnanvägen (Bild_1). Fina nya bryggor som leder till 
tennisklubbens banor, bollplank och två vägar som slutar i sly, vass vid kanten till sjön (Bild_2). Ingen skylt om 
det är ett projekt under utveckling så vad är tanken med vägarna? Varför inga bryggor ut genom vassen? En 
möjlighet att fiska, bada eller bänk och bord att äta picknick, fika vid? Se ut över sjön och utsiktet. Ta bort 
vassen. Det går även en brygga, promenadväg genom vassen som fungerar utmärkt att gå på men någon 
utsikt finns inte (Bild_3). Det är vass över huvudhöjd på även vuxna män. När jag gick där var det en varm, 
solig dag och inne i vassen var det en varm, fuktig bastu. Det jag önskade mig var utsikt och att njuta av 
svalkan nere vid min lokala sjö. En bänk med bord för att avnjuta en picknick, fika hade varit önskvärt. Men 
bara en bänk hade varit önskvärt, speciellt för äldre och fysiskt svaga(Bild_4+5). Hälsans stig samt en alternativ 
slinga passerar här i ett projekt att få medborgarna att röra på sig, ett projekt som kostat en del. Men alternativ 
till vila med utsikt är inte prioriterat, du ska passera utan att stanna.  
Jag kom ut bakom/på sidan av Tullinge kanotklubb och marinan. Här har jag fått frågor om det är en allmän 
parkering, jag har inte kunnat se några skyltar om det är en privat parkering (Bild_6). Det finns även en mindre 
gräsyta med en låst brygga efter kanotklubben som är blockerad med stenblock och kedja. (Bild_6A+B) Vad jag 
kan se är det kommunens mark så den som ansvarar för bryggan måste ha ett avtal med kommunen. Här finns 
utrymme för fler, större brygga samt bänkar och bord för picknick. Den här platsen är en av de få som har 
utsikt över sjön. Hit skulle äldre, familjer och andra utan tillgång till bil och ungdomar på cykel kunna ta sig för 
att fiska, bada och fika. Alla har inte tillgång till bil, någon som kan skjutsa, färdtjänst och kommunen arbetar 
på att få invånarna att röra på sig. Alla vill inte tillbringa en hel dag på en badstrand utan bara njuta av en 
picknick vid sjön, ta ett dopp eller fiska i soluppgång/ solnedgång. Personligen saknar jag en plats att lägga i en 
kajak utan att tvingas vara medlem i kanotklubben eller någon av småbåtsmarinorna.  
 
Som ni kan se på bifogade bilder fortsätter ”grönskan” att blockera utsikten över sjön och bryggor för fiske, bad 
eller en paus. (Bild_6C)Det finns en rak brygga vid Adler Salvius väg som inte heller når utan för vassen. Det 
finns ingen möjlighet att gå ned i vattnet bredvid bryggan eller hoppa ifrån bryggan. Det är för grunt att hoppa 
i och botten är av obestämd sort, gyttja är min gissning. Att sedan komma upp igen är inte möjligt, finns inget 
stöd om botten är gyttja. De som jag sett fiska där klagade på vassen och våtmarken runt bryggan.(Bild_7A+B) 
Jag kan inte se att investeringen i bryggan är ekonomiskt försvarbar då den inte uppfyller krav eller önskemål 
från någon grupp bland kommunens medborgare. Som ni ser på bilden har den nu fått förfalla och en skylt om 
bad sker på egen risk är uppsatt, gäller nog även beträda av bryggan i dagsläget (Bild_7). Hur kan det vara 
ekonomiskt försvarbart att lägga pengar på en brygga som från start inte uppfyller någon funktion (fiske, bad 
eller vila) och sedan lämnas att förfalla? Det finns även en brygga, promenadslinga genom vassen i området 
som även den går genom vass och våtmark. I dagsläget har sly, brännässlor och ogräs fått växa ohämmat, inte 
barnvänligt med brännässlorna. Området ser inte inbjudande ut, mer övergivet och bortglömt. Bänkarna 
fungerar väl för en kort vätskepaus men vem vill vila, fika inne bland vassen utan utsikt? Kanske ska vi nöja oss 



med ljudet av passerande båtar?(Bild_7B+C+D+E)  
Jag noterade även att samtliga bänkar fram till Örnberget som många klättrar på står på motsatt sida av 
gångvägen och i fullt solsken. Marken på den sidan är både enklast och billigaste stället att placera ut bänkarna 
på men knappast de mest funktionella. Många vill kanske sitta och vila i skuggan där inga bänkar är placerade. 
Eftersom växtligheten skymmer all utsikt så kan det inte ha varit ett argument för bänkarnas placering.  bänkar 
är i dåligt skick och ogräset frodas, hit kom ingen av kommunsens sommarjobbare tyvärr. (Bild_8)  
Att bo i Tullinge och vilja ta ett dopp kräver i dag god fysik, tid, biljettpengar eller bil. Även fast vi har Tullinge 
sjön väldigt centralt belägen. Bussarna går inte ofta förbi området vid Stendalsbadet eller Lida Friluftsgård och 
det kräver att du har råd att betala för din resa. Efter att ha stigit av bussen är det en inte oansenlig väg kvar 
att gå till Stendalsbadet, som saknar all skyltning var det finns. Båda badplatserna kräver planering, tidpassning 
och gott om tid. Kommunen borde inte tvinga medborgarna att åka längre bort, utnyttja privata bryggor eller 
mark som är tveksam vem som äger för att få tillgång till den närmaste sjön vi har i Tullinge. Bild_9 är det en 
privat brygga med allmän strand eller är allt privat mark?  
Om jag är rätt informerad har kommunen även beslutat sig för att inte underhålla Solbryggan, den enda 
bryggan som är öppen för allmänheten att bada från. För flera år sedan gjorde kommunen i ordning marken 
samt bryggan för att låta den förfalla och nu avvecklas. Var finns den långsiktiga planeringen och hur kan det 
här anses vara ekonomiskt försvarbart?  Solbryggan är ofta besökt av både gamla och unga, med och utan 
barn. Det är alltid besökare där men bryggan är i dag i dåligt skick. Här går det att göra platsen mer 
användarvänlig med mindre insats än på många andra ställen, ”våtmarken” med sly är inte utbredd här.( 
Bild_10-13) Det finns tyvärr ingen bild på den egentliga ”stranden” då det alltid är människor där som inte velat 
vara med på bild. En liten sandyta, en bänk och några stockar& stenar.( Bild_14+15) visar en stolpe som ligger 
i vattenytan precis intill bryggans kant och en tjock, svart slang som flutit upp till utan.  
Strax innan Solvägen finns det en kulle som kommunen byggt en bänk på, det går en kortare fin stentrappa 
upp till kullen. Utsikten skulle kunna vara fantastisk men i dag skyms större delen av sly, buskar och träd. 
(Bild16+17) Hade det funnits en bänk till och ett bord hade platsen varit fantastisk för en fika i solnedgången. 
Jag har bilder upp mot utsiktspunkten då det satt människor där när jag passerade, men jag har varit uppe och 
tittat på ”utsikten”. Det hade varit trevligt att kunna se Vita Villorna, Café Kajkanten och sjön.  
Vid Källvägen (Bild_18) finns den sist småbåtsmarinan längst Tullinge strand (Bild_19-20). Jag har inte hittat 
någon information om vem som är ansvarig för bryggan, men även här måste det finnas ett avtal med 
kommunen då det är kommunal mark vad jag kan se. Här finns en liten grusplan att parkera på, en väldigt liten 
strandbit bredvid bryggan där det går att komma ned i vattnet. Området är utformat på ett sätt som gör att det 
känns som privat område eller en förenings mark.  Här finns det mark och möjlighet för kommunen att göra 
sjön tillgänglig för allmänheten. Marken är även fri från vass och sly men det beror på att de som har sina båtar 
vid bryggan tydligen engagerar sig i marken gissar jag. Jag ser vuxna som håller koll på små barn som badar 
här ibland. (Bild_22+23) är två bryggor jag upptäckt via en tunnel genom sly och buskage. De är i riktigt dåligt 
skick och om de är kommunens mark med bryggor utan tillstånd eller privat är omöjligt att utläsa.  
På flera ställen är den en fin balans på växtligheten och utsikten över sjön vilket jag visar med (Bild_24), det 
behövs inte att man kan nå vattnet över allt. Men på flera ställen används områden med sly som kompost 
(Bild_25), privatpersoner eller kvar efter kommunens arbete?  
Större delen av sjöbotten kräver enormt mycket arbete och astronomiska summor att göra till badbar botten, 
helt oförsvarbart rent ekonomiskt. Däremot är det fullt möjligt att lägga ut bryggor från land men även som 
promenadväg längst med stranden. Stora delar av ”våtmarken” är som sig bör iordningställd för djurliv och 
vattenrening, men det finns fortfarande stora markytor som borde göras användbara och åtkomliga för 
allmänheten (Bild_0).  
Vass och liknande växtlighet bekämpas lämpligt med duk som läggs ut på isen och sedan sjunker till botten på 
våren. Att rensa vårmarken från sly och lägga ut bryggor, promenadvägar har kommunen redan erfarenhet av 
så kunskapen finns. Vi har ett antal vuxna män, flyktingar som kommer till flyktingförläggningen i Brantbrink i 
höst om inget händer. De som är i psykiskt och fysiskt skicka att arbeta kan få arbete här. Norra delen av 
Botkyrka har fler arbetslösa än södra som skulle kunna få arbetslivserfarenhet samt att norra och södra 
Botkyrka behöver integreras mer med varandra. Har man varit med om att skapa en fin plats är chansen stor 
att man återkommer med nära och kära. Även om de har en längre väg till Tullinge strand. Men naturligtvis är 
inte var man bor i kommunen det viktigaste utan att man passar till arbetsuppgifterna. Kommunen erbjuder 
även generöst med sommarjobb till ungdomar i kommunen, här kommer det att finnas arbete som behöver 
utföras även på sommaren. Det borde även ha utförts sommaren som precis passerat. De skulle även kunna 
markera upp tomterna som t.ex. Kalmar kommun gjort (Bild_26).  
Till slut vill jag även påtala problemen de boende i Vita villorna har på somrarna då deras lilla badstrand tidvis 
tar emot många badgäster från flera delar av kommunen. Deras hyrda parkeringsplatser är upptagna, de är in 
parkerade och föräldrar frågar om de får låna toaletten. De lämnar inte alltid stranden i bästa skick eller är 
speciellt trevliga när boende påtalar att de parkerat på deras parkeringsplats.  
 
Britt-Marie Lundgren  
 



 
  

Motivering: Förslaget ger möjlighet till instegsjobb, första jobbet, praktik, arbetsträning i kombination med integration. 
Medborgarna i kommunen har all rätt att kräva tillgång till sin lokala sjö. En möjlighet för unga och gamla att 
komma ut och röra på sig utan att det krävs bil eller biljettpengar.  

 

 



Medborgarförslag: Bredda kanten mot körbanan på Vattravägen - publicering 

 

 

  

Namn: Leif Wiman    

Förslag: Bredda kanten mot körbanan på Vattravägen 6 till och med 10.  
Idag finns ingen kant alls och när man kör ut bilen så finns en stor chans att bilar kan krocka.  
Kommer man från Kp Arnoldssons väg och kör på Vattravägen mot Dalvägen så är dessutom utfarterna 
skymda.  
Tillbud har förekommit.  
Det kan även genom denna åtgärd få ner farten till den lagliga.  

  

Motivering: Farten är idag långt över de tillåtna och att backa ut sin bil idag är livsfarligt även om spegel finns.    

 

 



Medborgarförslag: Sätt upp hinder för olaglig bilkörning vid Alhagsvägen/Albyvägen – publicering 

 

  

Namn: Heidi Diawara  

Förslag: Gångvägar i Albydalen vid albyparken korsningen alhagsvägen/ albyvägen behöver hinder mot olagliga 
bilkörning . Lördagen den 20.8 EM.  Blev jag som har permobil  misshandlat av  två ynglingar med bil som 
körde i gångvägen / cyckelvägen .  

Motivering: Detta är stor broblem till oss boende det finns mycket barn och gående som blir hotat och även nu som jag blev 
misshandlat ( jag är handikappat  och är beroende min permobil  )  
Det är viktigt för allas säkerhet  att det finns körhinder i gång vägarna mot bilkörning .  
Händelse är polis anmält .  

 



Medborgarförslag: Cykelparkering vid Skäcklinge busstation - publicering 

 

 

Namn: Pernilla zirath  

Förslag: Cykelparkering vid Skäcklinge busshållplats  

Motivering: Skäcklingestation är en stor knytpunkt inte bara för dem som bor i området utan flertalet åker dit för att ta buss 
743 mot Fridhemsplan. Idag är det några enstaka resenärer som låser sina cyklar intill olika träd. De som 
kommer med bil upptar plats längst med Korpvägen. Att få en ordentlig cykelparkering skulle underlätta och 
samtidigt bidra till att fler väljer cykel istället för bil till busshållplatsen vilket är det bästa för vårt klimat.  

 

 



Medborgarförslag: Förbättra kanalen mellan Utterkalven och Segersjön - publicering 

 

 

Namn: Leif Wiman  

Förslag: Kanalen mellan Utterkalven samt Segersjön önskar vi få rensade samt breddad ett par meter.  
Återställ kanalen som den en gång sett ut.  
Ta bort kulverten och ersätt med en viadukt som skulle kunna göra denna kanal farbar med kanot och roddbåt.  
Vinsten med denna åtgärd blir att fisk och kräftor kan röra sig mellan sjöarna och viadukten kan fungera som 
ett farthinder.  
  

Motivering: Kanalen växer konstant igen och vattnet står stilla och blir sumpigt.  
Nuvarande farthinder hjälper knappt till idag och krockar och avåkningar har skett.  
Vi ska värna om den fina miljö som detta område har.  
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Kommunledningsförvaltningen  
Förvaltningsstaben 

 
Referens 

 
Mottagare 

Eva-Britt Berghäll 
 
 
 
 
 
 
 
 

Medarbetare på klf 
Politiker 

Byte av SIM-kort  
Under oktober månad byter Botkyrka kommun telefonioperatör från AllTele 
till Telia. Övergången till Telia sker mellan den 3/10 – 5/10.  
 
I samband med detta måste varje användare hämta ut och sätta in sitt/sina nya 
SIM-kort i telefonen/läsplattan/datorn.   
Samtliga SIM-kort levereras i kuvert där det står angivet vilken tidpunkt du 
skall byta ditt/dina SIM-kort.  
 
Det är viktigt att du hämtar ditt SIM-kort innan den 3/10 om du vill vara nåbar 
när bytet till ny telefonileverantör sker. 
 
Varje abonnemang kan ha upp till 3 SIM-kort (multiSIM). Ett av SIM-korten 
fungerar till både tal och surf (mobiltelefon) medan de två andra bara kan an-
vändas för surf. Dessa kan ses som mobila bredband och ska användas i dator 
eller surfplatta.   
Se över vilket behov du har tillsammans med din chef.  
 
Följande gäller om du har till exempel 
 

• en mobiltelefon: du erhåller ett nytt SIM-kort  
• en mobiltelefon och en dator: du erhåller 2 nya SIM-kort  
• en mobiltelefon, en dator och en läsplatta: du erhåller 2 nya SIM-kort. 

Det tredje SIM-kortet ska beställas via behörig beställare Siu-Ling 
Tsang, förvaltningsstaben, kommunledningsförvaltningen.  

 
Nuvarande mobila bredband som du har sedan tidigare på din dator eller 
läsplatta kommer att sägas upp av behörig beställare på kommunledningsför-
valtningen.  
 
För dig som är politiker och har en läsplatta 
- För att erhålla SIM-kort till din  läsplattan är det nödvändigt att du har din 
läsplatta med dig vid bytet till nytt SIM-kort. 

KOMMUNLEDNINGSFÖRVALTNINGEN 

Post Botkyrka kommun, 147 85 Tumba · Besök Munkättevägen 45 · Kontaktcenter 08-530 610 10 
Direkt  · Sms 073 421 8755 · E-post eva-britt.berghall@botkyrka.se 
Org.nr 212000-2882 · Bankgiro 624-1061 · Fax  · Webb www.botkyrka.se 
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Följande tider kan du byta ditt/dina SIM-kort 

Tiderna nedan finns bland andra Siu-Ling Tsang och Lars Smith, förvaltnings-
staben klf, på plats för att lämna ut SIM-kort och svara på frågor.  
 
 
För tjänstemän klf och politiker i kommunalhuset 
Dag  Tidpunkt (klockslag) Plats 

 
Måndag 26/9 13.30–17.30 

 
Malmsjön plan 4 kommunalhuset  

Tisdag 27/9 9-11 Malmsjön plan 4 kommunalhuset 
Onsdag 28/9 10-11 Malmsjön plan 4 kommunalhuset 
Torsdag 29/9 10 -12 Malmsjön plan 4 kommunalhuset  
   
För övriga politiker (obs glöm inte att ta med läsplattan) 
Torsdag 29/9 
 

16.30–20.00  Hallunda folkets hus innan och under 
kommunfullmäktigesammanträdet  

Fredag 30/9 10.00–12.00 
13.00–15.00 

Aspen plan 4 Kommunalhuset  
Extra tid för politiker  

Måndag den 3/10 17.00–18.30 Kommunalhuset konferensrum 1:1 
entréplanet. Extra tid för politiker 

 
Support från IT- och telefonistöd och kontaktcenter 
Under bytesperioden, det vill säga den 3, 4 och 5 oktober är det öppet hus i 
kommunhuset. Då är IT-enheten och Kontaktcenter på plats för att svara på 
frågor samt hjälpa till med det praktiska bytet av SIM-kort. 
 
Måndag 3/10 Kl. 8.00–17.00 Konferensrum 1:1 kommunalhuset  
Tisdag 4/10 Kl. 10.00 – 16.00 Konferensrum 2:2 kommunalhuset 
Onsdag 5/10 Kl. 9.00 -14.00 Konferensrum 1:1 kommunalhuset 
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